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رئیس اتاق مشترک ایران و ترکیه با بیان اینکه ظرفیت تجارت ۳۰ میلیارد دلاری با ترکیه را داریم، گفت: پیش بینی می شود تا پایان سال حجم تجارت 
بین دو کشور به ۱۰ میلیارد دلار برسد.

به گزارش خبرنگار مهر، آمارهای رســمی ترکیه نشان می دهد تجارت کالایی ایران و ترکیه از فصل دوم سال ۲۰۱۹ با افت شدیدی همراه بوده و روند 
نزولی تجارت با این کشور تا فصل دوم سال ۲۰۲۰ همچنان ادامه داشته است؛ اما پس از آن روند صعودی در پیش گرفته و در فصل نخست سال ۲۰۲۱ 

برای سومین فصل پیاپی افزایش یافته است؛ به شکلی که شاهد رشد ۵۳ درصدی حجم تجارت میان دو کشور بوده ایم. mamlekatonline.ir
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غلامرضا فدائی
دو مفهــوم مانعه الجمع و مانعــه الخلو دو اصطلاح 
منطقی اســت که در بحث های فلسفی هم کار برد 
دارد و آن به این معنا اســت که دو چیز با هم نمی 
توانند باشــند یا از دو چیز یکی شان حتماً باید باشد.

مثلًا هســت و نیست نمی توانند با هم باشند این دو 
مانعه الجمع اند اما مانعه الخلو هم هستند چون نمی 
توان فرض کرد که نه هســت باشد و نه نیست.  یا 
در جوهر و عرض در عالم ممکنات نمی توان تصور 
کرد که یک پدیده هم جوهر باشــد و هم عرض یا 
نه جوهر باشــد و نه عرض.  البته اینها بحث هایی 
است که بیشتر با اصاله الماهیه جور در می آید و الا 
در عالم وجود تحقق آنها ممکن نیست. درهرحال با 
در نظر گرفتن این مفهوم از نظر سیاسی و اقتصادی 

چهار حالت اتفاق می افتد:
اول نه عدالت و نه توسعه

دوم عدالت آری ولی توسعه نه
سوم توسعه آری ولی عدالت نه

و چهارم هم عدالت و هم توسعه
بعض اوقات شــنیده می شــود که اگر عدالت باشد 
مانعی برای توســعه تلقی می شــود و یــا چنانچه 
بخواهیم توســعه داشته باشــیم نمی توانیم عدالت 
داشته باشــیم. یا بعضی ها تخفیف می دهند و می 
گویند باید اول توســعه را داشت و سپس به عدالت 

پرداخت.
برخی دیگر عدالت را چنان تنگ و تاریک می گیرند 

تا همه را در فقر و بدبختی یکسان نگهدارند.
مثــال هایی هم مــی توان برای هر یک داشــت. 
کشورهایی داریم که توســعه را تا حد ممکن انجام 
داده اند برای اقشار کثیری هم عدالت را تا حدودی 
اجرا کرده اند اما تفاوت طبقاتی در آنجا بیداد می کند. 
نمونه آن امریکا اســت که توسعه در آنجا حرف اول 
را می زند اما تبعیض همانطور که همه می دانند به 
ویژه برای رنگین پوستان بیداد می-کند. کشورهای 
دیگری هستند که نه عدالت در آن هست  نه توسعه 
و آنها با داشــتن ثروت داخلی همچنان وابسته اند و 
عدالت هم در آنجا نیســت. ثروت اندک شماری از 
جامعــه با قریب بیش از ۹۰ در صــد جامعه برابری 
می کند. فرق کشــورهای توسعه یافته بی عدالت با 
کشــورهای توسعه نیافته بی عدالت در این است که 
در کشورهای توســعه یافته ثروت ثروتمندان دست 
کم در بخشــی از آن صرف توسعه می شود. اما در 
کشــورهای توســعه نیافته ثروت در دست عده ای 
رانت خوار جمع، و به مصارف شــخصی، قبیله گی 
و سوداگری صرف می شــود. آنها همواره دولتها را 
گروگان می گیرند و ثروت خودرا درکشورهای دیگر 
ســرمایه گذاری می کنند. در هر دوی این کشورها 
عــده ای از فرط درآمد نمی دانند چه کنند و آنهایند 
که سیاســت ملی و جهانی را تنظیم، و بقیه هم در 
رنج و بدبختی زندگی می کنند و تازه می گویند که 

باید جمعیت فقیر از بین بروند.
دولــت جدید در ایران امید اســت که هم به عدالت 
و هم توســعه توأمان توجه کنــد. و با توجه به توان 
داخلی، اقتــدار اقتصادی را به ایران بــاز گرداند و 
زمینه ورود کشــور را به توســعه پایدار فراهم کند. 
پول ملــی تقویت، مالیاتها به طور جدی اخذ شــود 
، صادرات رونق گیرد، مزیت های نســبی مشخص 
گردد و قیمتها تثبیت شــود و عدالت همراه با توسعه 

تحقق یابد.

 عدالت و توسعه
 در دولت جدید

 فیلترینگ 
 نباید کسب و کارها

 را از کار بیندازد

تمام امکانات درمانی ندسا در 
اختیار واکسیناسیون کرونا قرار 

دارد

تسهیل تجارت خارجی و کاهش 
هزینه مبادلات با آزادسازی 

پول های بلوکه شده

 تقویت تعلیم و تربیت 
رایگان و با کیفیت وظیفه اصلی 

ماست

 بانک صادرات در زمینه
 بانکداری الکترونیک به شرایط 

مطلوب  تری می رسد
یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس ضمن 
اعلام موافقتــش با طرح صیانــت از حقوق 
کاربران نسبت به عدم امکان ردیابی پیام های 
کاربران در فضای مجازی ابراز نگرانی کرد و...

 فرمانده نیروی دریایی ســپاه گفت: تمام ظرفیت و 
امکانات بهداری ها و بیمارستان های ندسا در اختیار 
کرونــا قرار دارند.به گزارش خبرنــگار مهر، دریادار 

پاسدار علیرضا تنگسیری ظهر جمعه در...

یک کارشــناس بازار ارز با بیان اینکه با ورود 
پول هــای بلوکه شــده و درآمدهــای نفتی، 
گره های اقتصادی کشــور باز می شود، گفت: 

این امر سبب خواهد شد که...

وزیر پیشــنهادی آموزش و پــرورش در دولت 
ســیزدهم از تاکید رئیس جمهــور بر حضور در 
جلسات شورای عالی آموزش و پرورش خبر داد 
و گفت: در دولت مردمی، آموزش و پرورش در...

 قائم مقــام مدیرعامل بانک صــادرات ایران گفت: 
تاسیس هلدینگ فناوري اطلاعات بانک صادرات 
ایران موجب هم افزایي بیشتر بین شرکت  هاي زیر 

مجموعه بانک شده و...

کابینه پیشنهادی رئیسی آچار به دست هستند
تحلیل غفوری فرد  از کابینه معرفی شده برای دولت سیزدهم 

از ازدحام مقابل سالن تطهیر بهشت زهرا تا محدودیت های جدید کرونایی

هر 3دقیقه یک مرگ و 80 کرونایی جدید در کشور ثبت می شود

مهم ترین شــهرهای افغانســتان حالا به تصرف 
گــروه طالبان در آمده اســت. دولت دیگر تنها در 
برخی از شهرهای کوچک و پایتخت قدرت دارد و 
انتظار می رود که به زودی طالبان راهی کابل شود.

حالا دیگر تنها کابل در دســتان دولت افغانستان 
قرار دارد. اشرف غنی دیگر تنها در پایتخت قدرت 
را به دســت دارد و مهم ترین ولایات افغانســتان 
در کنترل کامل طالبان اســت. در سه روز گذشته 
طالبان دست به تصرف شهرهای قندهار و هرات 
زد که از اهمیــت بالایی برخوردارنــد. حالا این 
پیشروی ها باعث شده تا احتمال تصرف کابل به 

دست این گروه هم شدت بگیرد.
*چه بخش هایی بــه تصرف طالبان در 

آمده؟ 
عصر پنجشــنبه این خود طالبان بود که در شبکه 
های اجتماعی نوشت هرات به تصرف در آمده. بعد 
ویدیوهایی منتشر شد که نشان می داد تیراندازی و 
حمله به تقاط مختلف هرات در جریان است. پیش 
از این اطراف شــهر تصرف شده بود. اما اسماعیل 
خان و گروهش در مقابل ورود این گروه به داخل 
شــهر جلوگیری می کردند. اما مقاومت ها دیروز 
بالاخره شکســته شــد. با حضور طالبان در ارگ 
ولایت هرات دیگر مشــخص شــد که این گروه 
قدرت را در این ولایت مهم و اساســی و بســیار 
نزدیک به ایران به دســت خواهد گرفت. بعد مقام 

استانداری و فرماندهی پلیس به...

تحولات افغانستان و تاثیر آن بر ایران

افغانستان در آستانه سقوط
طالبان جنوب کابل را تصرف کرد
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معاون اول رئیس جمهور: 

توجه به تأمین واکسن از طریق واردات و تولید داخل ضروری است

در جلسه کمیته های تخصصی ستاد مقابله با کرونا

مشکلی برای اختصاص ارز به واردات واکسن کرونا 
وجود ندارد

نماینده ولی فقیه در نیروی قدس سپاه:

 جبهه مقاومت
 میراث سپهبد شهید سلیمانی است

معــاون اول رئیس جمهــور به جمعیــت هلال احمر 
مأموریت داد با جدیت موضوع واردات واکســن کرونا 

را دنبال کند.
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی دولت، محمد مخبر 
معــاون اول رئیس جمهور در جلســه مربوط به تأمین 
واکســن کرونا، تأکید کرد: اولویت اول و اصلی امروز 
کشور کرونا و تسریع در روند واکسیناسیون مردم است 
که تحقق این هدف با تأمین واکسن مورد نیاز از طرق 
تقویت تولید داخل و افزایش واردات با جدیت پیگیری 

می شود.
وی، واردات ۲۰ میلیــون دوز واکســن کرونا تا پایان 
شهریور را اولویت بعدی برای استمرار واکسیناسیون در 
کشور دانست و به مسئولین ذیربط از وزارت بهداشت، 
درمان و آموزشی پزشکی، جمعیت هلال احمر و وزارت 
امور خارجــه مأموریت داد با جدیــت موضوع واردات 
واکسن کرونا را دنبال کنند تا همزمان با سرعت گرفتن 
تولید واکسن داخلی، شاهد واکسیناسیون هرچه سریع تر 

گروه های هدف و قطع زنجیره انتقال بیماری باشیم.
معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به فرمایشات 
مقام معظم رهبری در خصوص لزوم مقابله با بیماری 
کرونا و ضرورت تأمین واکســن و داروهای مورد نیاز 

مردم از هر طریق ممکن، خواســتار اتخاذ راهکارها و 
تدابیر لازم برای برون رفت از وضعیت موجود و فروکش 

کردن شدت بیماری کرونا در کشور شد.
مخبــر در ادامــه بر لــزوم حمایــت از کادر درمان و 
دست اندرکاران بیمارســتان ها برای کنترل موج فعلی 
کرونا تأکید کرد و از وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی خواست تدابیر و تصمیمات لازم را برای پرداخت 
مطالبات معوق کادر درمان و پرسنل بیمارستان ها اتخاذ 
کنند تا با ایجاد انگیزه و روحیه مضاعف در این عزیزان، 
شاهد بهبود روند رسیدگی به بیماران باشیم.وی با اشاره 
به گزارش معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور خارجه 
در خصــوص اقدامات و پیگیری هــای این وزارتخانه 
برای واردات واکســن از هر کشوری که ممکن بوده، 
از تلاش های صورت گرفته توسط وزارت امور خارجه 
قدردانی کرد و گفت: انصافاً سفرای جمهوری اسلامی 
ایران در کشــورهای تأمین کننده واکســن به صورت 
مجدانه و دلســوزانه پیگیری کرده اند که جا دارد از آنها 

قدردانی شود.
معاون اول رئیس جمهور گزارش ارائه شده در خصوص 
روند اجرای طرح شــهید حاج قاسم سلیمانی را مثبت 
ارزیابی کرد و با اشاره به اثرات مفید این طرح، بر لزوم 

پیگیری و اجرای آن با جدیت هرچه بیشتر تأکید کرد.
در این جلســه که معاونین وزارت بهداشــت، درمان 
و آموزش پزشکی، رئیس ســازمان غذا و دارو، رئیس 
جمعیت هلال احمــر و معاونین بانک مرکزی و دیگر 
دســتگاه های ذیربط نیز حضور داشتند، رئیسی معاون 
درمان وزارت بهداشت، گزارشی از وضعیت کلی کشور 
در رابطه با شــیوع کرونا ارائه کرد و گفت: مهار شدت 
بیماری کرونا نیازمند مداخله جدی و مؤثر است تا بتوانیم 
هرچه سریع تر روند ابتلاء و مرگ و میر را کاهش دهیم.
وی همچنین گزارشی از میزان موجودی واکسن کرونا، 
برنامه واردات و روند واکسیناسیون در کشور ارائه کرد 
و پس از بحث و تبادل نظر مقرر شــد با پیگیری های 
وزارت بهداشت و جمعیت هلال احمر، تا پایان مرداد ۱۰ 
میلیون دوز و تا پایان شــهریور ۲۰ میلیون دوز واکسن 

خریداری و به کشور وارد شود.
در این جلســه، همچنین در خصوص ضرورت رعایت 
پروتکل های بهداشتی و اعمال محدودیت های بیشتر 
برای جلوگیری از شیوع بیماری کرونا بحث و بررسی 
و مقرر شد پیشنهادات وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی در جلسه ســتاد ملی مقابله با کرونا بررسی و 

تصمیم گیری شود.

رئیس جمهــور گفت: برای اختصــاص ارز به واردات 
واکســن کرونا هیچ مشــکلی وجود ندارد و واردات 
واکسن، همزمان با تولید واکسن داخلی سرعت گرفته 

است.
به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام سید ابراهیم 
رئیسی رئیس جمهور کشورمان صبح امروز )جمعه( در 
جلسه کمیته های تخصصی ستاد ملی مقابله با کرونا، 
اهمیت مشــارکت و همکاری همدلانه آحاد مردم در 
رعایت اصول بهداشتی به منظور کنترل ویروس کرونا 
را مــورد تاکید قرار داد و گفت: یقین دارم اگر مردم به 
درستی در جریان خطرات وضعیت کنونی ویروس قرار 
بگیرند، با رعایت همه جانبه دستورالعمل های بهداشتی 
و با اعمال کنترل ها و محدودیت های بیشــتر، شرایط 
مناسبی در کنترل و غلبه بر این بیماری خواهیم داشت 
و از مردم می خواهم در این مسیر دولت را یاری کنند.

وی با تاکید بر اطلاع رسانی شفاف و دقیق در زمینه 
کرونا و تلاش دشمنان برای فضاسازی های منفی در 
این خصوص، گفت: سخنگوی ستاد ملی کرونا، کمیته 
اطلاع رســانی و صدا و سیما باید روند اطلاع رسانی را 
مدیریت کنند تا مردم به صورت دقیق، شفاف و سریع 

و از طریق مراجع رسمی در جریان اخبار مربوطه قرار 
بگیرند.

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه صف هایی که در رابطه 
با واکسیناسیون و تهیه دارو شکل می گیرد باید سریعاً 
جمع شوند و با مدیریت مناسب شاهد اینگونه صف ها 
نباشــیم، گفت: دارو به اندازه کافی وجود دارد و روند 

واکسیناسیون نیز سرعت خواهد گرفت.
رئیسی اظهار داشــت: برای اختصاص ارز به واردات 
واکســن کرونا هیچ مشــکلی وجود ندارد و واردات 
واکسن، همزمان با تولید واکسن داخلی سرعت گرفته 
است و این جزو اولویت های دولت است که معاون اول 
رئیس جمهور بــا جدیت پیگیری می کند و امیدواریم 
با وارداتی که انجام می شــود در زمان کوتاهی شاهد 

واکسینه شدن درصد زیادی از مردم باشیم.
وی با تاکید بر اینکه کسب و کار مردم در کنار صیانت 
از ســلامت و جان آنان اهمیت دارد، خاطرنشان کرد: 
باید مراقب باشیم کســب و کار و اشتغال مردم دچار 
آسیب نشــود و نحوه مدیریت این موضوع بایستی از 
طرف ستاد ملی مقابله با کرونا برای آحاد مردم تبیین 

شود.

رئیس جمهور پرهیز از ترددهای غیر ضروری و نقش 
آن در جلوگیری از شیوع ویروس را مورد تاکید قرار داد 
و تصریح کرد: کاهش تردد از جمله مسائل محوری در 
روند کنترل ویروس است و لذا ترددها باید در ۱۰ روز 

آینده به شکل محسوس کاهش یابد.
رئیسی با تاکید بر لزوم رعایت تمامی اصول بهداشتی 
در مراسم عزاداری و سوگواری ایام محرم، گفت: اعتقاد 
و باور قلبی داریم که این ســوگواری ها می تواند تاثیر 
مثبتی در روح و روان جامعه و زندگی مردم داشته باشد 
اما رعایت اصول بهداشتی در مراسم عزا و سوگواری ها 
امری ضروری اســت و حفظ و صیانت از جان مردم 

اولویت دارد.
در این جلسه، کمیته بهداشت و درمان، قرارگاه عملیاتی 
و کمیته اطلاع رسانی ستاد ملی مقابله با کرونا گزارشی 
از روند شیوع ویروس و اقدامات انجام شده برای مقابله 
با آن و آخرین جمع بندی و هماهنگی های انجام شده 
برای مقابله و کنترل جــدی موج پنجم کرونا را ارائه 
کردند و کمیته تبلیغات و اطلاع رسانی نیز موظف شد، 
شــرایط موجود را برای افکار عمومی تبیین و در این 

زمینه پیوست فرهنگی و رسانه ای را تنظیم کند.

نماینــده ولــی فقیه در نیروی قدس ســپاه گفت: 
آنچه که به طور کلی محور مقاومت به شــکلی که 
امروز در منطقه می بینیم نامیده می شــود مهم ترین 

است. میراث سپهبد شهید سلیمانی 
به گــزارش خبرگزاری مهر، حجت الاســلام علی 
محمــدی نماینــده ولــی فقیه در نیــروی قدس 
ســپاه در آســتانه ۲۳ مرداد )۱۴ آگوست(، سالروز 
پیــروزی غرورآفرین مقاومت اســلامی لبنان در 
ســال ۲۰۰۶ بر رژیم کودک کش صهیونیستی در 
گفتگــو با پایگاه خبــری العهد )ارگان رســانه ای 
حزب الله لبنان( با تبریک این روز به مردم، دولت، 
دبیرکل و رزمندگان مقاومت اسلامی لبنان، گفت: 
دستاورد مهم و اســتراتژیک پیروزی در جنگ ۳۳ 
روزه، انتقال تجربه و الگــوی مقاومت از لبنان به 

سرزمین های اشغالی و محور مقاومت بود.
متن کامل گفتگو به شرح زیر است:

پیام  الاســام محمــدی،  جناب حجت 
جنابعالی به مناســبت پانزدهمین سالگرد 
پیــروزی مقاومت اســامی در جنگ 33 
روزه بــه ملت و دولــت و مقاومت لبنان 

چیست؟
قبــل از بیان هر مطلبی لازم می دانم که ســالروز 
پیروزی بزرگ و ســتودنی ملت بزرگ و حزب الله 
لبنان در جنــگ ۳۳ روزه در مقابــل تجاوز رژیم 
اشغالگر قدس را که موازنه وحشت در منطقه را به 
نفع جبهه مقاومت تغییر داد، به آحاد مردم لبنان از 
ادیان و اقوام و مذاهــب مختلف و همچنین دولت 
لبنان و بــه ویژه رزمندگان مقاومت اســلامی در 
این کشور و بالاخص برادر مجاهد و عزیزم جناب 
حجت الاســلام و المسلمین حاج سیدحسن نصرالله 

نه تبریک و تهنیت عرض کنم. صمیما
پیروزی ملت لبنان در جنــگ ۳۳ روزه یک نقطه 
عطف تاریخی در مبارزه با جنایتکاران و متجاوزان 
صهیونیستی اســت که در پرتو رشادت و فداکاری 
رزمندگان مقاومت اســلامی و ارتش و پشــتیبانی 

ملت و دولت لبنان تحقق یافت.
جنــگ ۳۳ روزه در شــرایطی آغــاز شــد کــه 
صهیونیســت ها با توجه به محاســباتی که داشتند 
خود را پیروز قطعی و نهایی این جنگ می دانستند، 
امــا مقاومت اســلامی تمــام محاســبات آنان را 
بــه هم ریخــت و فضای جنگ را بــه ضرر رژیم 
صهیونیســتی تغییر داد. جنگی که بنا بر طرح های 
عملیاتی ارتش صهیونیســتی قرار بود در روزهای 
ابتدایی بــا پیروزی رژیم صهیونیســتی پایان یابد 
۳۳ روز بــه طول انجامید و در نهایت با شکســت 

خفت بار صهیونیست ها پایان پذیرفت.
البته باید تأکید داشــت که در کنار ســایر عوامل، 
نقــش حــزب الله و مدیریــت و فرماندهی جناب 

حجت الاســلام ســید حســن نصرالله در پیروزی 
جنــگ ۳۳ روزه ویژه و خاص بــود. به طوری که 
جنــگ روانی و تبلیغاتی دشــمن صهیونیســتی با 
عملکرد بی نظیر حزب الله و رهبر آن مهار شــده و 

ضربه متقابل به دشمن وارد کرد.
پیــروزی در جنگ ۳۳ روزه یک دســتاورد مهم و 
اســتراتژیک داشــت و آن انتقال تجربه و الگوی 
مقاومت از لبنان به سرزمین های اشغالی و فلسطین 
بود که به پایداری غزه در حملات صهیونیســت ها 
به این منطقه در ســال های ۲۰۰۹ و ۲۰۱۴ منجر 
شــد. این اقدام حــزب الله لبنــان در مقابل رژیم 
اشــغالگر، الگــوی دائمی برای رزمنــدگان جبهه 
مقاومت بوده و هیچگاه فراموش نشــده و نخواهد 
شــد. جنگ اخیر غزه و پیروزی مقاومت فلسطین 
در »نبرد شمشیر قدس« بر دشمن صهیونیستی را 
نیز می توان جدیدترین انعکاس و نتیجه شکســت 
صهیونیست ها از حزب الله در سال ۲۰۰۶ دانست.

نقش سردار شــهید حاج قاسم سلیمانی 
در تقویت مقاومت و مبارزه با توطئه های 
دشمن و ایجاد امنیت در منطقه را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
آنچه که به طور کلی محور مقاومت به شــکلی که 
امروز در منطقه می بینیم نامیده می شــود مهم ترین 
میراث سپهبد شهید سلیمانی است. شهید سلیمانی 
این جبهه را دوباره مهندسی کرد و زیرساخت های 

آن را تقویت نمود.
شــهید ســلیمانی حامی و پشــتیبان بزرگ جبهه 
مقاومــت بود که دســت گروه هــای مقاومت در 
منطقه را پر کرد. از جمله نقاط درخشان فرماندهی 
ســپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی، تقویت حزب الله 
لبنــان و گروه های مبارز فلســطینی بود که نمود 
عینــی آن را در نبردهای متعــددی از جمله جنگ 
۳۳ روزه و پیــروزی مبارزان فلســطینی در جنگ 
 ۲۲ روزه غزه علیه ارتش مجهز رژیم صهیونیستی

 دیدیم.
در واقع نقش شــهید ســلیمانی در جبهه مقاومت 
و دســتیابی به پیروزی در جنگ ۳۳ روزه و ســایر 
نبردهــای ضدصهیونیســتی از جملــه نبــرد غزه 
بی بدیل و فراموش نشــدنی اســت به طوری که 
دبیــرکل جنبش جهاد اســلامی فلســطین نیز در 
گفت وگویی تأکید کرده بود نقش ســردار سلیمانی 
در ارسال سلاح به غزه معجزه بود. این حاج قاسم 
ســلیمانی بود که فکر آموزش رزمندگان در غزه با 
صنعت موشــک های دوربرد را مطرح کرد که این 
دســتاورد بسیار مهمی است. امروز هزاران موشک 
و کارگاه های ســاخت خمپاره و آر پی جی در نوار 
غــزه وجود دارد کــه در طول شــبانه روز فعالیت 

می کنند.

اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

تمام امکانات درمانی ندسا در 
اختیار واکسیناسیون کرونا قرار 

دارد
 فرمانده نیروی دریایی ســپاه گفــت: تمام ظرفیت و 
امکانات بهداری ها و بیمارســتان های ندسا در اختیار 

کرونا قرار دارند.
به گــزارش خبرنگار مهــر، دریادار پاســدار علیرضا 
تنگسیری ظهر جمعه در بازدید از وضعیت خدمات دهی 
بیمارستان صحرایی شهید فاطمی )ره( نیروی دریایی 
ســپاه در بندرعباس طی گفتگویی با خبرنگاران اظهار 
داشت: ما برای عرض خدا قوت و خسته نباشید حضور 
همکاران عزیزمان در بخش خدمــات درمانی در این 

بیمارستان حضور یافته ایم.
وی افــزود: ما با لبیک به فرمــان مقام معظم رهبری 
حضرت امام خامنه ای و ابلاغ دستور فرمانده محترم کل 
ســپاه، با تمام ظرفیت نیروی دریایی سپاه برای مقابله 
با شــیوع ویروس کرونا در کنار کادر درمان می ایستیم 
و آنها را یاری می کنیم و هر جا نیاز باشــد برای کمک 
رسانی به مردم آماده هستیم و بهداری نیروی دریایی 
سپاه هماهنگ با ستاد ملی مبارزه با کرونا با نهایت توان 

در حال خدمت رسانی درمانی است.
وی با تشــکر از همه خبرنگاران جهادی که مسؤلیت 
انتقال امید، آرامش و نشاط به مردم جامعه هستند، افزود: 
باید از زحمات مخلصانه و شبانه روزی پرسنل شریف 
و نجیب بهداشــت و درمان کشــورمان که به صورت 
جهادی و دلســوزانه در یک سال و نیم اخیر صبورانه 
مشــغول خدمت رســانی به بیماران کرونایی هستند 

خاضعانه تشکر کنیم.
فرمانده نیروی دریایی سپاه در پاسخ به سوال اقدامات 
نیروی دریایی ســپاه در خصوص فرمایش اخیر مقام 
معظم رهبری و فرمانده معزز کل قوا و دستور فرمانده 
کل ســپاه افزود: ما در این راستا اعلام آمادگی کامل 
کرده ایــم و با ندای لبیک به فرمایش اخیر مقام معظم 
رهبــری و فرمانده معزز کل قوا حضرت امام خامنه ای 
حفظــه الله و ابلاغ فرمانده محترم کل ســپاه، با بهره 
برداری حداکثری از امکانات، تجهیزات و بسیج منابع 
انسانی متخصص، و اختصاص بخش ها قابل توجهی از 
ظرفیت درمانی بیمارستان های استقراری نیروی دریایی 
ســپاه در شهرهای بوشهر، شیراز، بندرعباس، چالوس، 
چاه مبارک و بندرلنگه برای درمان بیماران کرونایی و 
همین طور بنا بر نیاز مردم در مراکز درمانگاهی ماهشهر، 
چابهار، جاسک، چالوس و بندرلنگه کلینیک حاد تنفسی 

راه اندازی و مجهز شده است.
دریادار تنگسیری تصریح کرد: البته با درخواست ستاد 
ملی مبارزه با کرونا و وزارت بهداشــت و درمان، یک 
واحد بیمارستان صحرایی مزین به نام شهید فاطمی )ره( 
در کنار بیمارستان شهید محمدی )ره( بندرعباس بر پا 
و راه اندازی شده که هم اکنون به طور میانگین روزانه 
بالــغ بر ۴۰۰ نفر مراجعه کننــده کرونایی دارد، علاوه 
بر این، ظرفیت پذیرش بخش های ســی تی اســکن 
در بیمارســتان های استقراری نیرو به بیماران کرونایی 

افزایش داده شد.
فرمانده نیروی دریایی سپاه ابراز داشت: در بخش های 
بهداشــتی هم در برخی نقاط کم برخوردار و حاشــیه 
شهرهای جنوبی با راه اندازی کارگاه های ماسک سازی، 
به صورت رایگان، ماسک و بعضاً مواد ضدعفونی کننده، 
به مردم این مناطق توزیع شد و سرم مورد نیاز بیماران 
کرونایی به بخش های درمانی برخی بیمارســتان های 

دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان واگذار شده است.
دریــادار تنگســیری در موضوع همــکاری در زمینه 
واکسیناســیون گفت: تزریق واکســن در جزایر خلیج 
فارس توسط بخش بهداشت فرماندهی بهداری نیروی 
دریایی ســپاه انجام شده اســت. در شهر بندرعباس و 
برخی نقاط جنوبی نیز همکاران ما طبق نظام هماهنگ 
بهداشت درمان کشور در حال تزریق واکسن به مردم 
هستند و آمادگی داریم هر جا که نیاز باشد بنا بر ظرفیتی 
که داریم خدمات رسانی درمانی و تزریق واکسن انجام 

دهیم.
دریادار پاســدار تنگسیری بیان کرد: اول، از مردم عزیز 
می خواهیم پروتکل های بهداشــتی را رعایت فرمایند 
و دوم آنکه، اصلًا مردم نگران نباشــند ان شــاءالله با 
همراهی همدیگر، الحمدلله همه ظرفیت های نیروهای 
مسلح اعم از سپاه، بسیج، ارتش، ناجا و وزارت دفاع به 
میدان آمده اند و تا جایی که هموطنان نیاز داشته باشند 

برای رفع مشکلات درمانی در کنار آنان خواهند بود.

 
تامین اعتبار200میلیارد تومانی 

برای جبران خسارت سیل 
آذربایجان شرقی

ســخنگوی کمیســیون اصل ۹۰ مجلــس از تامین 
اعتباراتــی برای جبران خســارت ۲۰۰ میلیارد تومانی 
سیلاب اخیر شهرستان های کلیبر، خدا آفرین و هوراند 

در استان آذربایجان شرقی خبر داد.
به گزارش خانه ملت، علی خضریان سخنگوی کمیسیون 
اصل ۹۰مجلس با اشــاره به سفر یک روزه به مناطق 
سیل زده شهرستان های کلیبر، خداآفرین و هوراند در 
اســتان آذربایجان شــرقی به همراه علی نیکزاد نائب 
رئیس مجلس شورای اسلامی، اسماعیل نجار رئیس 
ستاد مدیریت بحران کشور، عزیزالله مهدیان سرپرست 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و همراهی محمدحسین 
فرهنگی نماینده تبریز، حســین حاتمی نماینده کلیبر، 
خداآفرین و هوراند، محمدرضا پورمحمدی اســتاندار 
آذربایجان شــرقی و جمعی از مدیــران اجرایی جهت 
نظارت  میدانی  از روند کمک رســانی به مردم و بررسی 
علل وقوع سیل، از تامین اعتباراتی برای جبران خسارت 

۲۰۰ میلیارد تومانی سیلاب اخیر خبر داد.
وی در خصوص مصوبات جلســه پایانی این ســفر، 
افزود: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، جهت بازسازی 
و بهســازی مســکن روســتایی، تعــداد ۵۰ فقره 
تســهیلات ۱۰۰ میلیون تومانی با کارمزد ۵ درصد 
پرداخــت خواهد کــرد و حداکثر تــا ۱۰ روز آینده 
خانه هــای حادثــه دیده را جهت اخذ تســهیلات و 

کمک بلاعوض معرفی خواهد کرد.

خبر

همه امکانات سپاه پای کار 
مهار کرونا است

فرمانده کل سپاه با بیان اینکه مرزهای کشور 
در امنیت کامل اســت و عارضــه ای نداریم، 
گفــت: هیچ گونــه نگرانی از ایــن نظر وجود 

ندارد.
به گــزارش خبرگزاری مهر به نقل از ســپاه 
نیوز، سرلشــکر حسین ســلامی فرمانده کل 
ســپاه صبح امروز )جمعه( در حاشــیه بازدید 
از مراکز واکسیناســیون حاشــیه شهر مشهد، 
اظهار داشــت: ویروس کرونا فقط وقتی قابل 
کنترل است که همه دســتگاه هایی که نقش 
دارند نقش خــود را ایفا کنند امــا این کافی 
نیســت؛ اگر مردم که همیشــه در هر بحرانی 
عمود اصلی هستند پای کار نیایند و همکاری 
و مشــارکت نکننــد و جدی نگیرنــد هرقدر 
دســتگاه ها در موضوع کرونا تــلاش کنند به 

نتیجه نمی رسیم.
وی خاطرنشان کرد: مردم باید وظایف خود را 
انجام دهند؛ تک، تک آحــاد ملت برای مهار 
این بیماری ســرکش قانونا و شــرعا مسئول 
هستند و در فرمایشــات حضرت آقا نیز شاهد 
بودیــد و این عزم و اراده باید در تک، تک ما 
باشد و مسئولانه و دلسوزانه و جدی و جهادی 
مشــارکت کنیم و این احساس را در خود زنده 
کنیــم که ســلامت ما و اطرافیــان ما به این 
بســتگی دارد که تغییر رفتار دهیم زیرا درمان 
آخرین مرحله اســت و اگر فشار درمان روی 

کادر ما باشد فقط خسته می شوند.
فرمانده کل ســپاه خاطرنشــان کرد: امروز به 
مشــهد عازم شدیم تا از نزدیک شرایط حاشیه 
شهر مشهد در حوزه کرونا و بهداشت و درمان 
را ببینیم؛ آنچه که مشــاهده کــردم این بود 
که عزم جدی در مســئولان اســتان همچون 
اســتاندار و علوم پزشکی و سپاه وجود دارد و 
یک اراده جدی بعد از فرمایشــات مقام معظم 

رهبری شکل گرفته است.
سرلشــکر ســلامی تاکید کرد: طرح شــهید 
ســلیمانی نیز احیاء شــده و از یکی از مراکز 
واکسیناســیون در مســاجد بازدیــد کردیم و 
امیدواریم ایــن ظرفیت ها متناســب با نیاز و 

شرایط توسعه یابد.
وی افــزود: امیدواریــم بــا اراده ای جمعی و 
همت بلند بر این مســئله فائق آئیم؛ نیازهای 
ســخت افزاری مثل اکسیژن ساز را نیز تصمیم 
داریم تامیــن کنیم و تا انتهای کار هســتیم 
و دامنــه فعالیت را متناســب با نیازها رشــد 

می دهیم.
فرمانده کل سپاه تاکید کرد: مهم ترین اولویت 
سپاه ســازماندهی تیم های بسیجی به کمک 
علوم پزشکی سراسر کشور برای تشدید طرح 
شــهید ســلیمانی و اجرای فشرده و سراسری 
این طرح در همه بخش هاســت و از ســوی 
دیگر گســترش مراکز واکسیناسیون و اجرای 
کمک های مومنانه و مواسات را نیز در دستور 

کار داریم.
سرلشکر ســلامی اظهار داشت: قسمت اعظم 
بیمارســتان ها در ســطح مختلف کشــور چه 
بیمارســتان های مربوط به مرکزیت ســپاه و 
بیمارستان های ثابت نیروی زمینی کشور پای 
کار آمده اند و در مشــهد درمانگاه شهید نجفی 
پــای کار آمده و تخت های آن نیز گســترش 
یافته و در بخش های مختلف کشــور نیز این 

اتفاق رخ داده است.
وی بیان کرد: بیمارســتان های نیروی دریایی 
ســپاه و نیروهای ثابت و سیار در قم و اراک 
و ســاری و سایر شــهرها پای کار آمده تا به 
بخش درمان کمک شــود و بــاری از دوش 

جامعه پزشکی برداریم.
ســردار ســلامی در ادامه با اشــاره به اینکه 
مرزهــای کشــور در امنیــت کامل اســت و 
عارضه ای نداریم، گفت: چــه نیروی انتظامی 
و چــه ارتش و چه ســپاه مقتدرانــه بر مرزها 
مشــرف هســتند و کنتــرل لازم را دارند و 

هیچ گونه نگرانی از این نظر وجود ندارد.

وزرای پیشنهادی نیرو و نفت 
در کمیسیون انرژی مجلس 

حاضر می شوند
رئیس کمیســیون انــرژی مجلس با اشــاره 
بــه برنامه های این کمیســیون برای بررســی 
برنامه هــای وزرای پیشــنهادی نیرو و نفت در 
این کمیســیون، گفت: »محرابیان« و »اوجی« 

فردا در مجلس حاضر می شوند.
فریــدون حســنوند رئیس کمیســیون انرژی 
مجلس شورای اســلامی در گفتگو با خبرنگار 
مهر، با اشــاره به برنامه های این کمیســیون 
برای بررســی برنامه های وزرای پیشــنهادی 
نیــرو و نفــت در این کمیســیون، گفت: طبق 
برنامه ریــزی های انجام شــده ۱۰ صبح فردا 
)شــنبه( »محرابیان« وزیر پیشنهادی نیرو در 
کمیسیون حضور پیدا می کند و برنامه های خود 
را برای این وزارتخانه برای نمایندگان تشــریح 

می کند.
وی با اعلام اینکه ساعت ۲ بعدازظهر فردا نیز 
»اوجی« وزیر پیشــنهادی نفت در کمیســیون 
حضور خواهــد یافت و برنامه های خود را برای 
نمایندگان تشــریح خواهد کرد، ادامه داد: طبق 
برنامه ریزی های انجام شده قرار است تا سایر 
وزرا نیز به کمیسیون آمده و برنامه های خود را 

برای اعضای کمیسیون تشریح کنند.

فرجی راد مطرح کرد:

شکست اسرائیل در اجماع سازی علیه ایران  
یک کارشناس مسائل سیاسی گفت: با توجه به اینکه 
آمریکایی ها از ایجاد تشنج پرهیز می کنند و انگلیس 
بــه ایران پیام داده که تمایلی بــه درگیری ندارد، به 
نظر می رسد صهیونیست ها در این قضیه تنها ماندند.

عبدالرضا فرجی راد کارشــناس مسائل بین المللی در 
گفتگو با خبرنگار مهــر، در واکنش به اتهامات اخیر 
رژیم صهیونیستی علیه کشورمان در خصوص حمله 
به کشــتی مرســر اســتریت گفت: در واقع می توان 
گفت که این موضوع یک طرح صهیونیســتی برای 
تحت تاثیر قــرار دادن مذاکرات ویــن و برجام بود. 
صهیونیست ها از زمانی که مذاکرات شروع شد خیلی 
تلاش کردند که این مذاکرات شــکل نگیرد. به ویژه 
از زمانی که آقای گروسی و تیم بازرسی نتوانستند در 

یکی دو ماه اخیر در تهران حضور داشته باشند.
وی ادامه داد: لــذا این ها به تکاپو افتادند که در واقع 
یک اقداماتی کنند و از این مسئله سوء استفاده کنند و 
کلًا مذاکرات وین منتفی شود. به ویژه اینکه در ایران 
نیز انتخابات ریاست جمهوری برگزار و ادامه مذاکرات 

به بعد از انتخابات موکول شد.
این اســتاد ژئوپلیتیک دانشگاه همچنین تصریح کرد: 
از اینکه چه کسی در پشت این حمله بوده است مطلع 
نیستیم اما احتمال این است که یک توطئه بوده باشد.

فرجی راد افزود: بنابراین اســرائیلی ها از این فرصت 
استفاده و سعی کردند آمریکایی ها را تحریک کنند و 
وقتی یک انگلیسی و رومانیایی نیز کشته شد، تلاش 
کردند با درگیر کردن آن هــا، این حمله را به عنوان 

یک مسئله جهانی به شورای امنیت ببرند.
وی همچنین ادامه داد: البتــه در این میان، انگلیس 

ســر و صدای زیادی کرد که علت آن مشخص بود 
زیرا یک انگلیســی کشته شــد و باید دولت انگلیس 

پاسخگوی افکار عمومی داخلی خود باشد.
این کارشــناس مســائل بین الملل ادامه داد: بالاخره 
در آن جــا احزاب مخالف و مردم و رســانه ها فشــار 
می آورند که چه کار کردید و نمی توانند دســت روی 

دست بگذارند.
فرجی راد تصریح کرد: صهیونیســت ها آمریکایی ها را 
تحریــک کردند و آن ها نیز در ابتدا همراهی کردند و 
گفتند که ما با کشورهای دیگر هماهنگ می کنیم که 

این مسئله را به شورای امنیت ببریم.
وی ادامــه داد: اما با انتخاب رئیس جمهور و برگزاری 
مراســم تحلیــف و همچنیــن صحبت هایــی که 
رئیس جمهور جدید کشورمان مبنی بر اینکه تحریم ها 
باید برداشــته شــود و از هر طرحی که منجر به رفع 
تحریم ها شــود، اســتقبال می کنیم، باعث شد که از 
یکســو آمریکایی ها تحریک شــوند و سریع جواب 
بدهند که اگر می خواهید تحریم ها برداشته شود جای 
آن در وین است و این برای اسرائیلی ها مسئله خوبی 

نبود.
این کارشــناس مســائل بین الملل افــزود: در واقع 
آمریکایی هــا متوجه شــدند که شــرایط در ایران بر 
خلاف آن چیزی که تصور می کردند به سمت مثبت 
می چرخد و احتمال دارد که مذاکرات شروع و نتیجه 

گرفته شود.
فرجی راد افزود: اگرچه باز هم اســرائیلی ها دست بر 
نداشــتند و به تحریک دیگران ادامــه دادند که باید 
به ایران حمله شــود، البته گروه هفت و اتحادیه اروپا 

بیانیه دادند که برای آن ها خوب بود اما کافی نبود.
وی ادامه داد: لذا در این قضیه به نظر می رسد با توجه 
به اینکه آمریکایی ها از تشــنج خودداری می کنند و 
بر اســاس برخی اخبار انگلیس نیز به ایران پیام داده 
است که به دنبال درگیری نیست، صهیونیست ها تنها 

ماندند.
این اســتاد ژئوپلیتیک دانشــگاه گفت: پس از آنکه 
جوزف بورل نماینده خودش را برای مراسم تحلیف به 
تهران فرستاد، خیلی مورد حمله قرار گرفت. بنابراین 
به آن فشار آوردند که شما نیز چیزی در رابطه با این 

کشتی بگو!
وی ادامــه داد: وی نیــز حرف خاصــی نگفت البته 
با توجه بــه اینکه نماینده ای را به تهران فرســتاد و 
اتفاقاتی که افتاد یک بالانس ایجاد کرد و فشارها را 
از روی دوش خودش کم کرد. البته می توانســت این 

کار را نیز نکند.
فرجی راد تصریح کرد: آقای بورل در واقع یک احترام 
خاصی مانند خانم موگرینی دارد و در ایران این افراد 
را به عنوان افرادی که خیلی در دام صهیونیســت ها 
و آمریکا بازی نمی کنند و ســعی کردند که سیاست 

مستقلی داشته باشد، می شناسند.
این کارشناس مسائل سیاســی همچنین تاکید کرد: 
مســئله این کشــتی با بیانیه ها ختم می شــود و من 
بعید می دانم که اتفاق خاصی در شــورای امنیت نیز 
بیافتد و اگر مطلبی نیز گفته شــود در رابطه با همین 
محکومیت یا مســائل این چنینی خواهد بود و اقدام 

عملی خاصی نمی شود.
وی در ادامــه افزود: از طرفی نیــز در واقع اتفاقاتی 

که در نوار غزه توســط آن بادکنک های آتشــین که 
به ســمت اسرائیل رفت و حوادثی که در جنوب لبنان 
اتفاق افتاد، به نظر من بی ارتباط با مسائل کشتی نبود 

و در واقع غزه ای ها و لبنانی ها دست بالا را گرفتند.
فرجی راد تصریح کــرد: وقتی بنی گانتس، وزیر دفاع 
اســرائیل با وزیر دفاع آمریکا تماس تلفنی داشــت، 
اعــلام کرد که شــما تلاش کنید آرامــش در اینجا 
ایجاد شــود. این مسئله نشان می دهد که آنها متوجه 
شدند قضایا جدی است و اگر بخواهند اقدامی بکنند 
و حادثه بیافریند در واقع در درجه اول امنیت خودشان 

به خطر می افتد.
این کارشناس مسائل سیاسی گفت: ایران اعلام کرده 
که مقصر نبوده است و ممکن است یک توطئه باشد. 
بالاخره کشورهای مختلفی در آن منطقه آبی هستند، 
به ویژه بعضی از کشــورهای عربی، اما دنیا می فهمد 
که این درگیری ها را صهیونیست ها شروع کردند؛ چه 
در ســوریه و چه در دریا و اگر بخواهند ادامه بدهند، 
ایــن تنش ها بالا می رود و دنیا نیز خوشــش نمی آید 

چون امنیت آن ها نیز به خطر می افتد.

با اینکه گفته می شــد برخی وزرای دولت ســابق 
در کابینه رئیســی حضور دارند اما لیست پیشنهادی 
بدون حضور وزرای ســابق به مجلس فرستاده شد. 
موضوعی که باعث شــد برخی چون سلیمی نمین 
بگویند رئیســی تحت فشارها مجبور به حذف چهره 

هایی چون امیرحاتمی و اسلامی شده است. 
حسن غفوری فرد، عضو شاخص جبهه پیروان خط 
امام و رهبری معتقد اســت کابینه رئیسی ترکیبی از 
چهره های شناخته شــده و ناشناخته است که قرار 
است تحول ایجاد کنند. او این کابینه پیشنهادی را 
به اصطلاح آچار به دســت می داند و معتقد اســت 
فراجناحی بودن کابینه به معنای اســتفاده از وزرای 

دولت سابق یا اصلاح طلبان نیست.
*آقای غفوری فرد! لیست پیشنهادی کابینه رئیس 
جمهور را چطور مــی  بینید؟ با توجه به اینکه چهره 

های ناشناخته ای در این لیست هستند...
در بین آنها، چهره های شــناخته شــده خوبی هم 
حضور دارند مثلا آقای ضرغامی که در صدا وسیما 
بودند را همه می شناســند، آقای رستم قاسمی که 
وزیر نفــت بودند را همه می شناســند،  آقای احمد 
وحیدی که وزیر دفاع بود شناخته شده هستند، آقای 
ســجادی چهره شناخته شده ای بین دانشگاهیان و 
ورزشکاران هستند چون قهرمان دو استقامت بودند، 
اما بعضی از چهره کاملا ناشناخته و جوان هستند و 
یک ترکیبی از شناخته شده ها و کمتر شناخته شده 
ها هســتند.  آقای محرابیان کــه قبلا وزیر صنایع 
بودند چهره شناخته شده ای هستند، بعضی از چهره 

ها اسمشان مطرح بود که در این لیست نیستند.
 در مجموع من فکر مــی کنم یک کابینه کاری و 
جدی خواهد بود به قول مهندســان، آچار به دست 
هســتند افرادی چون آقای رســتم قاسمی، آقای 
ضرغامــی، آقای محرابیان، آقای ســجادی در این 
ســطوح کار کرده اند و فقط پشت میز نشین نبودند 

و اهل کار هستند.
 مثلا آقــای میرکاظمی قبلا وزیــر تجارت بودند، 
حداقل ۸، ۱۰ نفر از اینها چهره های شــناخته شده 
سیاســی و کاری هســتند و ترکیبی از چهره های 
شناخته شده و  کاری هستند،  برعکس کابینه های 
قبلی که بیشــتر حرف و وعده و سخن و سخنرانی 
بــود به نظر می رســد اینها کابینه کاری باشــند و 
انشالله که موفق شوند مشکلات کشور را حل کنند. 
آقای رئیســی وقتی در دستگاه قضا و آستان قدس 
بودند فرد بســیار کاری و فعالی بودند و در مجموع 
حتما کابینه ایشــان از کابینــه یازدهم و دوازدهم 

موفق تر خواهند بود.
*دولت روحانی بدشانسی آورد

آقای امیرعبداللهیان یک چهره شناخته شده در امور 

خارجه و مشاور رییس مجلس بودند. در مجموع به 
نظر می رســد کابینه آنها بســیار موفق تر از کابینه 
دولت یازدهم و دوازدهم باشد. البته من نمی خواهم 
زحمــات آنها را نادیده بگیــرم آنها هم به نوبه خود 
تلاش کردنــد منتهی در دولت دوازدهم تا حدودی 
بدآورد و مســاله برجام به نافرجامی کشــیده شد و 
بعــد هم کرونا هم ایران و هم کل جهان را بســیار 
اذیت کرد. به نظر من می توان گفت که بدشانســی 
هم با آنها همراه بــود منتهی یک تفاوت اصلی که 
این کابینه با کابینه قبلی دارد این است که اینها به 
مردم بیشتر نزدیک هســتند و مردمی تر و خاکی تر 

هستند یا به عبارتی با کف خیابان آشناتر هستند.
در کابینــه دولــت یازدهــم و دوازدهــم بعضــا 
صحبت هایی می شــد که مردم را نسبت به نظام یا 
کل دولت بدبین می کرد و عملا بعضی از مسؤلین 
آنهایی که رای ندادند را مورد تمســخر و اســتهزاء 
قرار می دادند و صحبتهای آنها اصلا جالب نبود اما 
آقای رئیسی در مراسم تنفیذ و تحلیف در سخنانش 
اعلام کرد که خودش را رئیس جمهور کل کشــور 
می داند. این نکته خیلی مهمی است که چه آنهایی 
که به ایشــان رای دادند و چه کســانی که رای به 
رقیب ایشان دادند یا اصلا رای ندادند یا رای سفید 
دادند، ایشان خودش را رئیس جمهور همه اینها می 
دانــد و خود را موظف می دادند کــه به همه اینها 

خدمت کند.
این شاید بزرگترین شــاخصه و مشخصه ای است 
بین این دولت و دولت قبلی باشــد که این می تواند 
بســیاری از گســل های اجتماعــی را ترمیم کند و 
موجب پل زدن بین همه اصناف شود و یک وحدت 
ملی ایجاد شــود. دولت ســیزدهم همه افراد را چه 
آنهایی که رای دادند و چه آنهایی که رای ندادند را 

به چشم دوست نگاه می کند و خدایی نکرده به هیچ 
کــدام از آنها اهانت نخواهد کرد و کرامت انســانها 
بیشــتر از قبل رعایت خواهد شــد و این منجر به 
افزایش ســرمایه اجتماعی خواهد شد، چیزی که ما 

الان به شدت به آن نیازمند هستیم.
*گفته می شــد که برخی از وزرای دولت روحانی 
هــم در این کابینــه حضور دارند اما الان لیســتی 
منتشــر شده که شــاهد این اتفاق نبودیم. برخی بر 
این باورند که فشارها به رئیسی جواب داده و خبری 

از فراجناحی بودن لیست نیست...
فراجناحــی بودن به این معنا نبود که از کابینه دکتر 
روحانی، کســی در این کابینه حضور داشــته باشد. 
الان بســیاری از اینها هیچ گونه چسبندگی به هیچ 
کدام از گروه های سیاســی ندارند. مثلا آقای احمد 
وحیدی یا آقای عین اللهی، آقای ســجادی، آقای 
میرکاظمی، آقای زلفــی گل و آقای ضرغامی جزء 
چه جناحی هســتند؟ اینها جزء هیچ جناحی نبودند 
و فراجناحی به این معنی نیســت که حتما چند نفر 
از کابینه آقای روحانی در این کابینه حضور داشــته 

باشند.
 به نظــر من کابینه آقای روحانی کابینه ای بود که 
مورد تاییــد هیچ کدام از جناح های سیاســی قرار 
نگرفته بود. ایشــان عملا حسابش را از اصولگرایان 
جدا کرد و اصلاح طلبان از ایشان تبری جستند و از 
جمله تعبیرهایی که اصلاح طلبان  به کار بردند من 

خجالت می کشم آنها را بازگو کنم.
به نظر می رســد این افرادی که الان انتخاب شده 
اند هیچ کدامشــان به تعبیری چسبندگی زیادی به 
هیچ کدام از جناح های سیاســی ندارند. این چهره 
ها، چهره های مستقلی هســتند و این تعبیر کاملا 
اشتباه اســت که بخواهیم بگوییم کابینه فراجناحی 

کابینه ای اســت که از افراد کابینــه آقای روحانی 
اســتفاده کنیم. کابینه دکتر روحانی جزء کدام جناح 
بودنــد؟ اصلاح طلب بودند؟ آقــای ضرغامی کدام 

جناح بودند؟
*گفته می شد یکسری شــخصیتها مثل 
آقای اسامی و آقای حاتمی در این کابینه 

هستند ولی الان نیستند.
آقای حاتمی جزء افراد نظامی اســت و افراد نظامی 
نمی توانند جزء افراد سیاســی باشــند، افراد نظامی 
طبق قانون ما اجازه دخالت در سیاست را ندارند. آیا 
کابینه دکتــر روحانی مورد تایید اصلاح طلبان بود؟ 
آیا مورد تایید آقای خاتمی بود؟ تعابیری که اصلاح 
طلبان به کار بردند، آقــای حجاریان چه چیزی در 
مورد کابینــه گفت؟ گفت رحم اجــاره ای. من به 
شــدت با این حرف مخالف هستم یعنی باید احترام 
رئیس جمهور حفظ شــود ولی ایــن لفظی بود که 

اصلاح طلبان به کار بردند و خیلی لفظ بدی بود.
*احتمال می دادیم که اسلامی و حاتمی در کابینه 

رئیسی باشند اما...
 من  آقای روحانی را در داخل نظام می دانم، ایشان 
رئیــس جمهوری بود که مردم به او رای دادند و به 
احترام رای مردم باید به ایشــان احترام گذاشت. آیا 
مــا باید از افرادی که ایــن تعبیر را به کار بردند در 
کابینه دعوت می کردیم کــه بگوییم ما فراجناحی 
هســتیم؟ آقای حاتمــی چون نظامــی بودند نمی 
توانستند در سیاست باشــند، هرچند ما هم احتمال 
می دادیم که آقای اســلامی و آقای حاتمی در این 
کابینه باشــند ولی در نهایت تصمیم آقای رئیســی 

چیز دیگری بود.
 ایــن به هیچ وجه به کابینــه فراجناحی زیانی وارد 
نمی کند. اینکه بگویند ایشــان وام دار اصولگرایی 
اســت یا فراجناحی یعنی به ایــن جناح یا آن جناح 
باج دهند تعبیر خوبی نیست. ایشان از اول هم پیام 
تحــول را دادند و به نظر من این کابینه، کابینه ای 
است که به معنای کامل تحول ایجاد خواهد کرد و 
امیدواریم که این تحول مثبت باشــد و در کارشان 

موفق باشند.
اگر ســخنرانی های آقای رئیســی را بررسی کنیم، 
به نظر می رســد کــه این کابینه بــرای خدمت و 
پر کردن گســل های اجتماعی بســیار آماده است، 
بالاخره رئیس جمهور باید در خارج نماینده کشور و 
ملت باشــد و باید در خارج و در داخل باید کرامت و 

شان او حفظ شود.
من اصلا بحث اصلاح طلبی و اصولگرایی نمی کنم 
و به خیلی از اصلاح طلبان احترام می گذارم اما باید 
توجه داشته باشــید که در اینجا نمی توان منافع و 

مصالح مملکت را فدای کلمه فراجناحی کرد.

تحلیل غفوری فرد  از کابینه معرفی شده برای دولت سیزدهم 

کابینه پیشنهادی رئیسی آچار به دست هستند

اخبار

عضو کمیسیون عمران با بیان اینکه مجلس از اختیارات 
قانونی خود بــرای بررســی برنامه و کارنامــه وزرای 
پیشنهادی استفاده می کند، گفت: وزرای کابینه سیزدهم 

باید انقلابی، متعهد و متخصص باشند.
علی اصغرخانی عضو کمیســیون عمــران مجلس در 
گفتگو با خبرنگار مهر در مورد کابینه ســیزدهم گفت: 
نمایندگان مجلس و همــکاران ما معتقدند باید تا الان 
تعامل بیشــتری با مجلس جهت معرفی کابینه صورت 
می گرفت. کمیســیون های تخصصی مجلس شــامل 
افرادی خبره و کارشــناس هستند که می توانند به دولت 
برای انتخاب وزرای شایســته کمک کنند.نماینده مردم 
شــاهرود در مجلس ادامه داد: دولــت باید رایزنی های 

خود را با کمیســیون های تخصصی برای معرفی کابینه 
پیشنهادی افزایش دهد تا مســیر هموارتری برای رأی 
اعتماد داشته باشد.وی با تأکید بر استقلال قوا گفت: طبق 
قانون، دولت باید وزرای پیشــنهادی خود را به مجلس 
معرفی کند و مجلس هــم رأی اعتماد بدهد که در این 
مسیر می توانند رایزنی ها و همکاری های بیشتری داشته 
باشند.عضو کمیسیون عمران مجلس ادامه داد: جلسه ای 
با حضور ۴۰ نماینده مجلس در فراکســیون هم اندیشی 
پارلمانی تشکیل شــد که این جلسه حدود ۶ ساعت به 
طول انجامید. نمایندگان معتقد بودند باید مجلس وزرای 
پیشنهادی را به صورت دقیق بشناسد تا رأی اعتماد دهند.
وی تصریح کرد: مجلس یازدهم، مجلس انقلابی است 

و باید اقناع شــود تا رأی اعتمــاد دهد. همه نمایندگان 
مجلس باید اقناع شــوند، نمایندگان مجلس به وزرایی 
رأی اعتماد خواهند داد که انقلابی، جهادی، مدیر، مدبر، 
پرانرژی، متخصص و متعهد باشند.خانی تصریح کرد: چند 
نماینده ای که دولت بــا آنها لابی می کند، نماینده همه 
نمایندگان نبوده و افراد تأثیرگذاری در مجلس نمی باشند.

عضو کمیســیون عمران با تأکید بــر اینکه دولت برای 
معرفی وزرای پیشنهادی می تواند از فرصت قانونی خود 
استفاده کند، گفت: متأسفانه عده ای از نمایندگان آدرس 
غلطی به دولــت داده اند مبنی بر اینکه هر کابینه ای از 
سوی دولت انقلابی به مجلس معرفی شود، رأی اعتماد 

نمایندگان را کسب خواهد کرد.

کابینه سیزدهم باید تحول گرا باشد



وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش مطرح کرد:

تقویت تعلیم و تربیت رایگان و با کیفیت وظیفه اصلی ماست
وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش در دولت سیزدهم از 
تاکید رئیس جمهور بر حضور در جلســات شورای عالی 
آمــوزش و پرورش خبر داد و گفــت: در دولت مردمی، 

آموزش و پرورش در حاشیه نخواهد بود.
حسین باغگلی وزیر پیشــنهادی آموزش و پرورش در 
گفت وگو با خبرنگار مهر در خصوص اینکه برای اجرای 
ســند تحول بنیادین چه راهکاری در پیش دارید، اظهار 
داشت: برای اجرایی شدن ســند تحول بنیادین، چهار 
محــور اصلی یعنی »مدیریت و راهبری«، »معیشــت 
و منزلــت معلمــان«، »کیفیت آموزشــی« و »عدالت 
آموزشی« را تعیین کرده ام چون هیچکس نمی تواند ادعا 

کند در ۴ سال کل سند تحول را می تواند اجرایی کند.
وی بیــان کرد: در »حوزه مدیریــت و راهبری« باید بر 
اســاس رویکرد سند تحول به سمت »کاهش تمرکز« 
پیش برویم و تصمیم گیری ها را در ســطوح پایین تر، 
مبتنی بر شــرایط و بر اساس معیار و اصول نظام تعلیم 
و تربیت، حمایت کنیم. سهم سایر دستگاه ها که در سند 
تحول بنیادین معلوم شــده، در نظر گرفته شود و جامعه 
به این نتیجه برسد که مسئولیت تربیت نسل آینده، تنها 
بر عهده آموزش و پرورش نیست. در واقع اگر این بار از 
روی دوش آموزش و پرورش برداشته شود ما می توانیم 
به کارهای زیربنایی تر برسیم و علت دیده شدن این سهم 
هم همین بوده است. باید تا سطح مدارس بتوانیم اجازه 

دهیم خلاقیت و اداره امور اتفاق بیفتد.
وی بیان کرد: محور دوم »معیشــت و منزلت معلمان« 
اســت. از جمله گام های مهمی که دولــت باید بردارد 
ارتقای منزلت و معیشت معلم است. برای عملیاتی شدن 
رتبه بندی تلاش می کنیم. مــن معتقدم که »تعلیم و 
تربیت، تخصص و معلم یک متخصص است«، جامعه 
باید همچنــان که به تخصص هایی مثل پزشــکی و 
مهندسی احترام می گذارد، به تخصص معلمی نیز احترام 
گذاشــته و معلمان را در جایگاه متخصصان ببیند. این 

گفتمان سازی باید در درجه اول در سطح دولت و بعد در 
سطح جامعه پیگیری شود.

وی درباره محور ســوم نیز گفت: محور سوم، »کیفیت 
آموزش« است. کیفیت آموزشی، هنوز به سطح مطلوب 
خود نرســیده اســت و اگر ما رتبه بندی را خوب انجام 
دهیم و زمینه انگیزه بخشــی به معلمان برای تحرک 
در طبقات رتبه بنــدی را فراهم کنیم می توانیم امیدوار 
باشیم که کیفیت آموزشی، افزایش یابد. تجربه کرونا به 
ما نشان داد که معلمان هم انگیزه و هم ظرفیت توانمند 

شدن را دارند.
وی دربــاره عدالت آموزشــی بیان کرد: آمارها نشــان 
می دهد که وضعیت کیفی آموزش، جانانه نیست و باید 
همه تلاش کنیم. البته بخشی از افت آموزش به تعطیلی 
ناشــی از کرونا برمی گردد که باید جبران کرده و تعالی 
دهیم. باید به حوزه عدالت آموزشــی جدی ورود کنیم و 
کیفیت مدارس دولتی بسیار بالا برود تا به سمت عدالت 

آموزشی حرکت کنیم.
باغگلی گفت: به رئیس جمهور قول داده ام تمام تلاشم 
را بکنم راه را برای مشارکت در مدیریت وزارت آموزش 
و پرورش برای همکارانم که توانایی و انگیزه دارند هموار 

کنم.
وی در پاسخ به سوالی درباره توئیت وی که در آن آشاره 
شده رئیس جمهور قول داده اند در جلسات شورای عالی 
آموزش و پرورش حضور پیدا کنند و ریاست جلسات را 
داشته باشــند نیز گفت: از رئیس جمهور قول گرفته ام 
فعالانه و تا حد ممکن در جلسات شورای عالی آموزش و 
پرورش شرکت کنند؛ این همراهی، در شخصیت ایشان 
هم هست و بدون اینکه ما بگوییم، برایشان در اولویت 
است. هویت فرهنگی و اجتماعی آقای رئیسی حتی در 
بستر قوه قضائیه هم قابل رؤیت بود و در عرصه ریاست 

جمهوری که خطیرتر و بارزتر باید باشد.
باغگلی در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار مهر در خصوص 

اینکه عده ای نقد می کنند که شــما موافق دادن یارانه 
آموزشــی هســتید و این به حــذف و تعطیلی مدارس 
می انجامد، گفت: من گفتگویی با یک برنامه تلویزیونی 
در گذشته داشتم و از منظر یک کارشناس وقتی تحلیلی 
درباره شرایط موجود بود و پیش بینی اینکه قدرت مدرسه 
کاهش پیدا می کند و پرســیدند پیشنهاد چیست آنجا از 
منظر یک کارشــناس نکته ای را مطرح کردم که قابل 
گفتگو بود ولی در مقام اجرایی اگر بر آن مساله و اجرایی 
شدنش و به درستی اجرایی شدنش باور داشتم در همان 
زمان در مدارس امام رضا که مسئولیتش را داشتم آن را 

اجرایی می کردم.
آن چیزی که مساله است این است که حاکمیت در قبال 
تعلیم و تربیت مســئول است و این باور قلبی من است 
که باید اجرا شــود اما باید زمینه مردمی سازی و زمینه 
ســازی برای اقداماتی که نظارت بر مدارس زیاد شود را 

باید انجام داد
وی بیان کرد: آن چیزی که مســاله است این است که 
حاکمیت در قبال تعلیم و تربیت مسئول است و این باور 
قلبی من اســت که باید اجرا شود اما باید زمینه مردمی 
سازی و زمینه سازی برای اقداماتی که نظارت بر مدارس 
زیاد شود را باید انجام داد. هیچ گاه قرار نیست مدرسه را 
بفروشــیم و پول بدهیم دست مردم که بروید هر کاری 
خواســتید بکنید. حتی در همان بحث ایده پردازی هم 
چنین چیزی مطرح نبود. در همه جای دنیا روی محتوا 
به شدت کنترل هست ولی سیستم آموزشی خودش را 
در کار چاپ کتاب نمی اندازد چون ما چاپخانه نیستیم یا 
به کار مدرســه سازی، چون اتفاقاً طبق سند تحول باید 
عزیزان دیگر بیایند پــای کار آموزش و پرورش و مثلًا 
برخی سازمان ها و ارگان ها برای ما مدرسه بسازند. وقتی 
ذهن درگیر مدرسه ســازی و هزینه های جاری و چاپ 

کتاب و... شود دیگر به محتوا نمی رسیم.
وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش بیان کرد: الان ممکن 

اســت کســانی نصیحت کنند این حرف هایی که زده 
می شود وقتی پای کار بیایم مسائل چیز دیگری است، اما 
همه حرف من این است که باید بقیه جاها پای کار بیایند 
که ما بتوانیم به اصل ماجرا ورود کنیم و وقتی می گویم 

رئیس جمهور می آیند پای کار برای همین است.
وی تاکید کرد: هیچ گاه منظور بنده رهاسازی جریان تعلیم 
و تربیت نبوده است. الان هم در مقام اجرایی الزامات را 
باید دید. دیگر صندلی من صندلی کارشــناس نیست و 
حتی در مقام ایده پردازی. همه می دانیم که برخی ایده ها 
قابلیــت اجرا دارند و برخی ندارند. در این موضوع خاص 
یارانه آموزشی در اجرا بر اساس تجربه داخلی نباید اصلًا 
واردش شویم. اگر حتی دولت و مجلس هم چنین چیزی 
را بر فرض محال تأیید کنند ما یک سابقه تاریخی داریم 
که اگر نفری ۱۰ میلیون تومان هم برای تعلیم و تربیت 
هر فرزند بدهیم، ۱۰ ســال بعد این عدد ثابت می ماند و 

جامعه تعلیم و تربیت از بین می رود.
وی در پایــان بیان کــرد: آموزش و پــرورش رایگان 
با کیفیت بر اســاس قانون وظیفه ماست و بعد عدالت 

آموزشی که بیان کردم ناظر بر همین اصل است.
 حسین باغگلی وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش دولت 
سیزدهم در نخستین توئیت خود در صفحه رسمی توئیتر 
نوشت: »فرماندهی میدان تعلیم و تربیت در ایران قوی به 
دست شخص رئیس جمهور خواهد بود. در گفتگویی که 
با آیت الله رئیسی داشتم، ایشان تاکید کردند که جلسات 
شورای عالی آموزش و پرورش به ریاست رئیس جمهور 
برگزار خواهد شد. در دولت مردمی آموزش و پرورش در 

حاشیه نخواهد بود.«
یکــی از گلایه های جدی اهالی آموزش و پرورش تا به 
امروز این بوده که بر خلاف قانون که اعلام کرده است 
جلسات شورای عالی آموزش و پرورش به ریاست رئیس 
جمهور باید تشــکیل شود اما این امر در سال های اخیر 

محقق نشده است.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir
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اولویت زیباسازی و 
ساماندهی محور امام رضا 
)ع( به عنوان ورودی تهران

عضو شــورای اسلامی شــهر تهران در اولین بازدید از 
مناطق شــهر تهران، در منطقه ۱۵ حاضر شد و ضمن 

دیدار با پرسنل از پروژه های در حال اجرا بازدید کرد.
به گــزارش خبرگزاری مهر به نقــل از روابط عمومی 
شــهرداری منطقه ۱۵، ناصر امانی با اشاره به اینکه به 
رغم اقدامات خوبی که انجام شــده ولی منطقه ۱۵ به 
لحاظ زیرساختی با عقب ماندگی های تاریخی روبروست، 
اظهار کرد: زیباســازی و ساماندهی دروازه ورودی شهر 
تهران در محور امام رضا )ع( باید در اولویت قرار گیرد. 
بخشی از کار بزرگراه شهید نجفی رستگار در دوره قبل 
و با پیگیری شــهردار منطقه انجام شده و لاین شمالی 

تکمیل و آماده بهره برداری است.
وی در ادامه با اشــاره به مشکلات به وجود آمده برای 
دسترسی ساکنان محله مشیریه و رضویه با احداث این 
بزرگراه یادآور شد: زیرگذر شورایاری به همت منطقه و 
در جهت رفاه حال مردم احداث شده و دو پل عابر پیاده 
نیز نصب شده ولی نیاز به مکانیزه شدن یا آسانسور دارد.

امانی تصریح کرد: ایــن بزرگراه برای کل تهران آورده 
دارد ولی باید رضایت مردن منطقه را جلب کنیم.

عضو شورا ســپس به امکان خوب منطقه برای ایجاد 
پایانه ای برای خطوط ۸ ،۹ و ۱۱ مترو اشاره کرد و اظهار 
داشت: بخش اعظم زمینی که شهرداری منطقه برای 
پایانه مترو پیشنهاد داده متعلق به ستاد اجرایی امام )ره( 
است که امکان توافق وجود دارد و این پایانه نیز منطقه 

را دچار تحول اساسی خواهد کرد.
وی در ادامه به تکمیل بزرگراه های شهید نجفی رستگار 
و شــهید شوشــتری در منطقه برای ساماندهی محور 
شرقی تهران تاکید کرد و افزود: زیرساخت چهار کیلومتر 
از بزرگراه شهید شوشتری در منطقه آماده است که ادامه 
آن در مناطق ۱۳ و ۱۴ باید پیگیری شود که با اختصاص 
اعتبار خوب، ظرف دو ســال به بهره برداری می رسد و 
تأثیر بسزایی در کاهش ترافیک و آلودگی صوتی خواهد 

داشت.
بــه گفته او »باغچه حواس« اولین آکادمی هوشــمند 
نابینایان و کم بینایان شــهر تهران است که به همت 
بانوی خیر در محله افسریه راه اندازی شده و کار زیبا و 
بی نظیری است. از شهرداری منطقه برای فراهم کردن 

این بستر با مشارکت خیرین تشکر می کنیم.
عضو شــورا تصریح کرد: مزرعه های خانواده هم که به 
همت شهرداری منطقه و توسط مردم راه اندازی شده، 
کار فوق العاده دیگری است که در آن هر قطعه زمین در 
اختیار خانواده ای قرار گرفته تا با پرورش سبزی و صیفی 
ضمن اینکه اوقات فراغت خود را پر می کنند، کمک به 
سفره خانواده نیز داشته باشند که امیدوارم این طرح در 

همه مناطق تهران توسعه پیدا کند.
وی در پایان با اشــاره به اینکه در خصوص مشکلات 
منطقه نیز با شهردار منطقه و شورایاران گفتگو داشتیم، 
اظهار امیدواری کرد: با شــکل گیری کمیســیون های 

شورای شهر نسبت به حل مشکلات اقدام خواهد شد.

آغاز به کار قرارگاه 
واکسیناسیون کارکنان و 
بازنشستگان شهرداری

در نشستی به ریاست مدیرعامل شرکت شهر سالم 
مقرر شد تا قرارگاه واکسیناسیون کرونای شرکت 
شهر ســالم برای تزریق واکسن به بازنشستگان و 
کارکنان شهرداری از فردا فعال و آغاز به کار کنند.

به گزارش خبرگزاری مهر، نخســتین جلسه ستاد 
واکسیناسیون خانواده شهرداری تهران به ریاست 

حمید چوبینه برگزار شد.
مدیرعامل شرکت شهر سالم در ابتدای این نشست 
با تسلیت ایام ماه محرم و گرامیداشت یاد شهدای 
واقعه کربلا گفت: وظیفه تک تک ماست که در هر 
جمعی موضوع کرونا و خطرات آن را متذکر شویم 
و از مســئولان امر بخواهیم که ضمن بزرگداشت 
یاد حماسه عاشورا و بهره مندی از مواهب معنی ماه 
محرم، بر رعایت دستورالعمل های بهداشتی برای 
حفظ جان افراد به عنوان اولویت نخست دستورات 

الهی و دینی تاکید کنیم.
چوبینه با اشاره به آمارهای بالای ابتلاء و فوت در 
اثر کرونا که فرسایش سیستم درمان کشور منجر 
شــده ادامه داد: بحران آنچنان گسترده است که 
به درخواست ســتاد کرونا استان تهران بخشی از 
درمانگاه های خود را به عنوان پشتیبان دانشگاه های 
علوم پزشکی شهر تهران معرفی کرده ایم و اکنون 
حدود هزار بیمــار کرونایــی را در روز به صورت 
ســرپایی درمان می کنیم.وی با اشــاره به اعتماد 
سیستم بهداشــت و درمان کشور به شرکت شهر 
ســالم، افزود: ما وظیفه اصلی خود را در چارچوب 
سلامت همکارانمان در شهرداری تهران می دانیم.

مدیرعامل شرکت شهر سالم با تشریح روند پیگیری 
واکسیناسیون بخش های در معرض خطر شهرداری 
تهران ادامه داد: با گفت وگویی که با ســتاد کرونا 
استان تهران داشتیم، قرار شد در یکی از فضاهای 
بزرگ متعلق به شــهرداری در منطقــه ۱۶، تیم 
شرکت شهر سالم مستقر شوند و با دریافت واکسن 
از دانشــگاه علوم پزشــکی تهران، واکسیناسیون 
برای کارکنان و بازنشســتگان شهرداری تهران و 
همچنین شــهروندان بر اساس اولویت های اعلام 
شده صورت بپذیرد.در این نشست، ضمن تقسیم 
وظایف بین مدیران شرکت شهر سالم، دکتر امیر 
حاجی نورمحمدی معاون پیشــگیری و بهداشت 
به عنوان جانشین فرمانده عملیات واکسیناسیون 
معرفی شــد.دو کارگروه نیز بــرای اولویت بندی 
کارکنان شهرداری جهت دریافت واکسن کرونا و 
همچنین تأمین نیروی انسانی ماهر از شرکت شهر 

سالم تشکیل شد.

ترس از تنها بیرون رفتن
 در نوجوانی طبیعی است؟

یک روانشــناس و استاد دانشــگاه با اشاره به ترس 
برخی از نوجوانان برای تنهایی خارج شــدن از خانه 
جهت انجام امور ســاده ای نظیر پیاده روی و یا خرید 
کردن از ســوپر مارکت و... گفت: در برخی نوجوانان 
چنین ترس هایی وجود دارد و اصطلاحا این نوجوانان 
در برابر اســتقلال یافتن »سخت کوشی« دارند که 
یکی از دلایل مهم این ترســها به نوع تربیت غلط 

والدین در کودکی باز می گردد.
دکتر مژگان احمدپور در گفت وگو با ایســنا، با بیان 
اینکه ۱۲ تا ۱۸ سالگی سن استقلال یافتن نوجوان 
محسوب می شود، اظهار کرد: نوع تربیت برخی والدین 
به صورتی است که دائما کودک را در خانه نگه داشته، 
به او امر و نهی کرده، برای او تصمیم گرفته و امکان 
انتخاب امور را به کودک نداده اند و همین امر منجر به 
این می شود که وقتی همان کودک به سن نوجوانی 
می رسد از اســتقلال، به تنهایی خارج شدن از خانه 
برای امور ســاده نظیر پیاده روی و یا خرید از سوپر 

مارکت ترس دارد.
این مشــاور و روان درمانگر با بیان اینکه متاسفانه 
والدیــن و به ویــژه مادران تصــور می کنند مادران 
مهربانی خواهند بود اگر تمام امور کودک را خودشان 
انجام دهند و هیــچ حق انتخابی برای بچه ها قائل 
نمی شوند، تصریح کرد: بعضا دیده ایم مادران اصرار 
دارند بند کفش بچه هفت ساله را خودشان ببندند و 
لباس را مادران به تن بچه ها کنند این در حالی است 
کــه در مدل فرزندپروری صحیح حتی برای انتخاب 
رنگ لباسی که کودک می خواهد پس از حمام کردن 
به تن کند باید از فرزند ســوال شود که کدام رنگ از 

لباس را ترجیح می دهد. 
وی با تاکید بر اهمیت »رشد شناختی« فرزندان که 
شــامل تصمیم گیری، برنامه ریزی، هدف گذاری، 
انگیزه دادن و به ویژه پیدا کردن راه حل می شــود، 
این را هم گفت که والدین باید برای رشــد شناختی 
فرزنــدان از کودکی به آنها حــق انتخاب و تصمیم 

گیری دهند تا به استقلال برسند.
به گفته این روانشناس، والدین باید به جای ترساندن 
نوجوان از انجــام امور خود به تنهایی و جلوگیری از 
رشد اجتماعی او، شرایط استقلال را با موارد ساده ای 
نظیر بستن بند کفش، امکان انتخاب نوع لباس، به 
تنهایی بیرون رفتن برای پیــاده روی و یا ... فراهم 

کنند.
احمدپور ادامه داد: موارد یاد شــده به این معنا نیست 
که فرزند دائما در کوچه و خیابان باشد اما والدین باید 
بعضا کارهایی را برای انجام دادن به نوجوان محول 
کنند تا استقلال یابد. نوجوانی که از بیرون رفتن به 
تنهایی می ترسد یعنی پر از وسواس ذهنی است باید 
درمان شــود. والدین باید با تشویق و پاداش نوجوان 
برای بیرون رفتن به تنهایی و انجام امور خود بجای 

تربیتی فردی ترسو، نوجوانی مستقل بار آورند.
این روانشناس با تاکید بر اینکه ترس از بیرون رفتن 
به تنهایی در نوجوان طبیعی نیست و بعضا در صورت 
شدید بودن این مساله می تواند ترس مرض گونه ای در 
نوجوان ایجاد شود، افزود: ممکن است چنین نوجوانی 
پر از عقده حقارت و اعتماد به نفس پایین باشد و منشا 
ایــن ترس در عواملی نظیر خجالتی بودن، اضطراب 
اجتماعی و ترسهایی نظیر گم کردن راه خانه، مورد 
تمسخر قرار گرفتن باشد که تا این موارد درمان نشود 

ترس او نیز باقی خواهد ماند.
احمدپور معتقد اســت که این ترســهای نوجوان به 
صورت لایه لایه روی هم انباشــته شده و تبدیل به 
اضطرابی می شود که جای بس نگرانی دارد چراکه از 
جمله تبعات آن این است که نوجوان به دلیل ترس 
از بیرون رفتن به فضای مجازی پناه برده و با حضور 

دائمی در ابن فضا اعتیاد به اینترنت پیدا می کند. 
این هیئت علمی دانشگاه، »پراکندگی هویت« را از 
جمله دیگر تبعات انباشته شدن ترس و اضطراب در 
نوجوانان دانست و خاطر نشــان کرد: چنین فردی، 
موجودی مستقل نیســت و با بحران هویت درگیر 
است و بعضا دچار پراکندگی هویت می شود. همچنین 
هیچ کاری را در آینده نمی تواند درست انجام دهد و در 
تصمیم گیری، انگیزه و یافتن راه حل و انتخاب رشته 

و شغل و همسر دچار مشکل می شود.
وی درباره نشــانه های چنین نوجوانانی اینطور بیان 
کرد که نوجوانانی که دائما در خانه هستند و نتوانستند 
تعاملات اجتماعــی و ارتباطات اجتماعی صحیحی 
برقرار کنند، از بودن در جمع می ترسند، تصور می کنند 
دیگران آنها را مســخره می کنند و دوست ندارند در 

معرض دید قرار بگیرند.
این درمانگر یادآور شد: در نوع خیلی شدید وسواس، 
اختــلال روانی و اختلال شــخصیت در نوجوان نیز 
وجود دارد، اگر خیلی اضطراب شدید باشد به طوری 
که نوجوان دچار وسواس و بدبینی شده باشد ابتدا لازم 
است به روانپزشک مراجعه و سپس برای درمان نزر 

روانشناس بروند.
این روانشناس معتقد است که بخش عمده ترسها و 
اضطراب های یاد شــده به نوع تربیت و فرزندپروری 
غلط والیــن بازمی گردد. در فرزنــد پروری منطقی 
روشهایی برای اســتقلال به فرزند از دوران کودکی 
وجود دارد.این استاد دانشگاه گفت: در فرزند پروری 
منطقــی به والدین گفته می شــود که به کودکان 
بگویید خودشــان به تنهایی وســیله ای را از اتاق 
برایتان بیاورند و یا آنها را تشــویق به صحبت در 
جمع کنید تا اســتقلال از کودکی در آنها نهادینه 
شود. البته برخی افراد به دلیل کمال گرایی و ترس 
از اینکه مبادا کاری را اشــتباه انجام دهند به طور 
کلی از آن کار فاصله گرفته و انجامش نمی دهند.

احمدپور در پایان سخنان خود توصیه کرد: با تمام 
این توضیحات اما چنین ترســها و اضطراب هایی 
قابل درمان اســت. ما راهکارها و آموزشهای گام 
به گامی داریم کــه در آنها به کمک تکنیک های 
شــناختی رفتــاری و cbt می توان بــه درمان 
افــراد پرداخــت. همچنین مواجه کــردن گام به 
 گام نوجــوان بــا ترس هایش نیز در این مســیر

 موثر است.

هفت روز اخیر بدون شــک ســیاه ترین هفته 
پاندمی کروناویروس در ایران بود؛ اعداد هر روز 
بــالا و بالاتر رفتند و در میان اعداد و نمودارها 

هزاران زندگی به نقطه پایان رسیدند.
از تاریــخ ۱۵ تا ۲۱ مــرداد، در اوج گیری موج 
پنجم بیماری کرونا در کشــور متاسفانه همه 
رکوردهای این بیماری در کشور شکسته شدند؛ 
تعداد مبتلایان به نزدیک ۳۰۰هزار نفر رسید، 
بیش از ۳۰هزار نفر در بیمارســتان ها بستری 
شدند و متاسفانه ۳۵۸۷ نفر در اثر ابتلا به کرونا 

فوت کردند.
لازم نیست برای درک وضعیت کنونی کشور 
خیلی وارد دنیای آمار شویم. همین که وضعیت 
ازدحام غیرقابل تصور در بهشت زهرا را مشاهده 
کنیم به روشنی نشان می دهد در پیک کرونا 

قرار گرفته ایم.
ایــن وضعیت صدای بســیاری از چهره ها از 
جمله مسعود پزشکیان وزیر اسبق بهداشت را 
درآورد. پزشکیان در گفتگوی مفصلی به انتقاد 
از عملکرد وزارت بهداشت و مدیریت کرونا در 
کشور پرداخت و گفت عده ای به اسم دین این 

وضعیت را اشاعه داده اند.
بنا به همین دلایل است که ستاد ملی مبارزه با 
کرونا تصمیم گرفته است از فردا محدودیتهای 
جدی و جدید کرونایی را وضع کند و همه ملزم 
به رعایت این محدودیتها شده اند. این خبری 
است که علیرضا رییسی سخنگوی این ستاد به 

خبرنگاران گفته است.
امــروز رییس جمهور در یکی از داروخانه های 
سطح شهر تهران حاضر شد و از نزدیک بر روند 
توزیع دارو نظارت کرد. ماحصل برخورد نزدیک 
با مشکلات آن شد که امروز وزیر بهداشت در 
بخشــنامه ای سن واکسیناسیون عمومی را تا 
۳۸ سال کاهش داد و اعلام کرد همه ایرانیان 
بالاتر از ۳۸ سال می توانند برای واکسیناسیون 

ثبت نام کنند.
ولی نکته اینجاست واکســن مورد نیاز برای 
مردم از کجا تامین می شود؟ آنطور که معاون 
فنی گمرک کرده تاکنون نزدیک به ۲۳ میلیون 
دوز واکسن در کشور وارد شده است که بیش 
از ۱۶ میلیون دوز آن واکسن سینوفارم ساخت 
کشور چین است. امروز هم یک محموله دیگر 
واکسن چینی به کشــور وارد شد.با این همه، 

بخش خصوصی معتقد است واردات واکسن در 
کشور با کارشکنی وزارت بهداشت روبرو شده 
است. در این راستا رئیس اتاق بازرگانی تهران، 
گفت: اتاق بازرگانی تهران طی بیانیه ای جزئیات 
کارشکنی وزارت بهداشت درباره واردات واکسن 
کرونا توسط بخش خصوصی را اعلام می کند.

مسعود خوانســاری در پاسخ به این سوال که 
شرکت های متقاضی واردات واکسن کرونا که 
به علت کارشکنی های وزارت بهداشت، موفق 
به واردات واکســن نشــده اند کدام شرکت ها 
هســتند، گفت: اتاق تهران فردا بیانیه مفصلی 

در این ارتباط با جزئیات کامل منتشر می کند. 
رئیس اتاق بازرگانی تهران، افزود: در این بیانیه 
بطور کامل و دقیــق اعلام می کنیم که کدام 
شرکت های واردکننده و در چه تاریخی تقاضا 
و پروفرمای خود را برای واردات واکسن کرونا 
به وزارت بهداشــت ارائه کرده اند و بطور کامل 
جزئیات مربــوط به این تقاضا در بیانیه مذکور 

منتشر خواهد شد. 
وی بیان داشــت: در این بیانیه تمام اقداماتی 
که بخش خصوصی برای واردات واکسن طی 
ماه های گذشته انجام داده و در نهایت به دلیل 
تاخیر در صدور مجوز واردات از ســوی وزارت 
بهداشت؛ موفق به واردات واکسن کرونا نشدیم 

را اعلام می کنیم. 

در کنار این گلایه ها اما وضعیت کرونا در کشور 
فاجعه بار است.  اخبار رسمی حاکی از آن است 
کــه از دیروز تا امروز) ۲۲ مردادماه ۱۴۰۰( و بر 
اساس معیارهای قطعی تشخیصی ۳۹ هزار و 
۱۱۹ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشــور 
شناسایی شده است و متاسفانه ۵۲۷ بیمار هم 
جان خود را از دست دادند.تا کنون ۱۴ میلیون 
و ۴۴۵ هزار و ۶۴۲ نفر دُز اول واکســن کرونا 
و ســه میلیون و ۶۱۰ هــزار و ۷۷۵ نفر نیز دُز 
دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های 
تزریق شده در کشور به ۱۸ میلیون و ۵۶ هزار 

و ۴۱۷ دُز رسید.
افراد واجد شــرایط برای تزریق واکسن حتما 
در ســامانه salamat.gov.ir ثبــت نام 
کنند. همچنین از دیروز تا امروز) ۲۲ مردادماه 
۱۴۰۰( و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 
۳۹ هزار و ۱۱۹ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور شناسایی شــد که ۴۷۰۷ نفر از آنها 
بستری شــدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در 
کشــور به ۴ میلیون و ۳۵۹ هــزار و ۳۸۵ نفر 
رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۵۲۷ 
بیمار کووید۱۹ جان خود را از دســت دادند و 
مجموع جان باختگان این بیماری به ۹۶ هزار و 
۷۴۲ نفر رسید. خوشبختانه تا کنون سه میلیون 
۶۷۴ هزار و ۵۲۹ نفر از بیماران، بهبود یافته و 

یا از بیمارستانها ترخیص شده اند. ۷۱۵۴ هزار 
نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های 
مراقبت های ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت 
قرار دارند.تا کنــون ۲۶ میلیون و ۹۸۴ هزار و 
۶۳۰ آزمایش تشــخیص کووید۱۹ در کشور 
انجام شــده اســت. در حال حاضر ۳۳۶ شهر 
کشــور در وضعیت قرمز، ۸۴ شهر در وضعیت 

نارنجی، ۲۸ شهر در وضعیت زرد قرار دارند.
شــاید وضعیت اسفناک فعلی به دلیل بدقولی 
کشورهایی بود که قرارداد تامین واکسن کرونا 
با ایران را بســتند و بعد زیر قرارداد خود زدند. 
در این رابطه جهانپور ســخنگوی سازمان غذا 
و داروی کشــور با اشاره خرید ۶۰ میلیون دوز 
واکســن از روسیه توضیح داد: مذاکرات و عقد 
قرارداد با روســیه انجام شــد، قرار بود در ابتدا 
۲ میلیون دوز واکســن به ما بدهند و پس ازآن 
۶۰ میلیون واکسن را تأمین کنند اما؛ تنها ۹۲۰ 
هزار  دوز از روسیه دریافتی داشتیم و کماکان 
در انتظار هستیم.جهانپور خاطرنشان کرد: برخی 
ادعا می کردند که می توانند از روســیه واکسن 
وارد کنند و قرارداد محقق نشده مهم ترین سند 
برای این افراد است.به گفته این مسئول روسیه 
با مشکلاتی همچون کندی روند تولید، مسائل 
داخلی، مصرف بالا روبه رو شده و توان ارسال 
واکسن طی ماه های اخیر و آینده  پیش را ندارد. 

برخی از کشورها همانند ما برای خرید واکسن 
با روسیه قرارداد بسته اند اما؛ کماکان در انتظار 
واکسن اسپوتنیک هســتند.  با توجه به روند 
ارسال کند روســیه ما از منابع دیگر همچون 
تولید داخلی و واردات از سایر کشورها استفاده 

می کنم.
-اوضاع فراتر از قرمز است!

هر دقیقه 26 نفر به کرونا مبتا شدند
آمار روزانه اعلام شــده توسط وزارت بهداشت 
بخشــی از این »فاجعه« را نشان می دهند، در 
یک هفته اخیر در روزهای ۱۷، ۱۸ و ۲۰ مرداد 
رکــورد تعداد مبتلایان کووید-۱۹ در کشــور 
شکسته شد و متاســفانه به طور میانگین هر 
روز ۳۷۵۰۱ نفر در کشور با این بیماری درگیر 
شدند.این یعنی در این یک هفته هر دقیقه ۲۶ 

نفر به کروناویروس مبتلا شدند.
در مجمــوع از تاریخ ۱۵ تا ۲۱ مرداد ۲۶۲۵۰۸ 
نفر در کشور به مبتلایان کروناویروس اضافه 
و برای ســومین هفته پی درپــی رکورد تعداد 

مبتلایان هفتگی کرونا در ایران شکسته شد.
همچنین نسبت به هفته پیش تعداد مبتلایان 
۱۳.۴۸درصــد افزایش پیدا کــرد، هفته پیش 
هم تعداد مبتلایان ۱۴.۲۱ درصد بیشــتر شده 
بود، موضوعی که نشــان می دهد موج پنجم 
کروناویروس در کشور هنوز به اوج خود نرسیده 
است.چند روز پیش ایرج حریرچی معاون کل 
وزارت بهداشت پیشبینی کرده بود که »تا یک 
ماه آینده تعداد موارد ابتلای به کرونا در کشور 
افزایش خواهد یافت و تا یک ماه و نیم دیگر، 

موارد مرگ و میر صعودی خواهد بود.«
هر دو دقیقه و 48 ثانیه یک زندگی به 

پایان رسید
موج پنجم بیماری در کشــور هنــوز به اوج 
خود نرســیده اما همین حالا هم کرونا بیشتر 
از همیشــه در ایران جان افراد را گرفته است. 
در حالــی که تا هفته پیــش حداکثر ۴۸۶ نفر 
روزانه توســط کرونا در ایران فوت کرده بودند، 
پنج روز پایانــی هفته اخیر تعداد جان باختگان 
روزانه کووید-۱۹ به بالای ۵۰۰ نفر رســید و 
متاســفانه به طور میانگین هر روز ۵۱۲ نفر به 

جان باختگان بیماری اضافه شد.
این یعنی هر دو دقیقه و ۴۸ ثانیه یک زندگی در 
ایران بخاطر ابتلا به کووید-۱۹ فوت می کنند.

از ازدحام مقابل سالن تطهیر بهشت زهرا تا محدودیت های جدید کرونایی

هر 3دقیقه یک مرگ و 80 کرونایی جدید در کشور ثبت می شود

اخبار

 معاون قضایی دادستان کل کشور با تاکید بر ترخیص 
هرچه سریع تر کالاهای تولید داروهای کرونا موجود در 
گمرک در خصوص دپوی مواد اولیه دارویی در گمرک، 
گفت: ترخیص نشدن کالاها همراه با سوءنیت نبوده، 

بلکه مشکلات اداری داشته است.
سعید عمرانی روز جمعه در گفت و گو با خبرنگار قضایی 
ایرنــا درباره بازدید از گمرک فرودگاه امام خمینی )ره( 
افزود: واردکنندگان باید مــواد اولیه را ترخیص کنند؛ 
ممکن است واردکنندگان دولتی یا غیردولتی باشند، اما 
در هر صورت باید اسناد لازم برای ترخیص کالاها را 

ارائه دهند.
ی ادامه داد: نیمه شــب گذشــته بازدیدی از گمرک 

داشتیم و هشــدارهای لازم داده شد تا کالاها هر چه 
سریع تر ترخیص شود.

معاون دادستان کل کشور خاطرنشان کرد: واردکنندگان 
طبق قانون دو ماه فرصت دارند تا مواد وارد شــده را از 
گمرک ترخیص کنند و با ارائه مستندات دو ماه دیگر 
هم فرصت ترخیص دارنــد و در مجموع بعد از چهار 
ماه دولت کالاهــا را در اختیار می گیرد و کالاها برای 
فروش به مزایده گذاشته می شود.وی اضافه کرد: طبق 
بررسی اسناد و مدارک موجود در گمرک، داروها و مواد 
اولیه وارد شده مربوط به روزهای اخیر و تاریخ های ۱۶ 
و ۱۷ مرداد اســت و مدت زمان زیادی از واردات آنها 
نمی گذرد.عمرانی اظهارداشــت: در گمرک به گونه ای 

برنامه ریزی شــده تا مواد اولیه تولیدات دارو و سرم که 
بخش خصوصی وارد کرده با همکاری پلیس و ســپاه 
پاسداران خارج از نوبت توسط کانتینرها حمل یکسره 
 شــود. همچنین مواد اولیه تولید داروی رمدسیویر که 
برای درمان کرونا اســتفاده می شود، نیز هر هفته وارد 

کشور می شود.
معاون دادستان کل کشور افزود: شب گذشته نیز یکی 
از واردکنندگان بــرای ترخیص ۴۰ کیلو مواد اولیه به 
گمرک مراجعه کرده بود که با این میزان می توان ۴۰۰ 
هزار داروی رمدســیویر تولید کرد. همچنین مقرر شد 
محموله های سرم برای توزیع در استان ها ارسال شود 

تا مشکل کمبود سرم در سراسر کشور برطرف شود.

ترخیص مواداولیه داروهای کرونا در گمرک هرچه سریعتر انجام شود
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

 اوجی وزیری متخصص
 و از جنس نفت است

رئیس کمیته نفت کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اســلامی گفت: وزیر پیشنهادی نفت از جنس نفت 
است و با بسیاری از مشکلات و مسائل این صنعت از 
جمله مسائل نیروی انسانی آشناست که این موضوع 

امری مثبت تلقی می شود.
حسین حســین زاده در گفت وگو با خبرنگار شانا، با 
اشاره به معرفی جواد اوجی از سوی رئیس جمهوری 
برای تصدی وزارت نفت به مجلس، گفت: اوجی از 
افراد باســابقه و درخشــان در صنعت نفت است که 
فعالیت های خوبی نیز در این صنعت انجام داده است.

وی افزود: وزیر پیشنهادی نفت با مشکلات نیروی 
انسانی و همچنین نیروهای پیمانکاری نفت آشناست 
که این موضوع می تواند به حل مشکلات این قشر 

کمک کند.
عضو هیئت رئیسه کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اســلامی با بیان اینکه اوجی، وزیر پیشنهادی نفت 
در حوزه دیپلماسی نفتی نیز فرد باسابقه ای محسوب 
می شود، تصریح کرد: وی در امضای قرارداد صادرات 
گاز با کشور پاکســتان نقش موثری داشت که این 
موضوع نشان دهنده دیپلماســی فعال وی در حوزه 

نفت و گاز است.
رئیس کمیته نفت و گاز کمیســیون انرژی مجلس 
شــورای اســلامی عنوان کرد: در مجموع، مجلس 
به ویژه کمیســیون تخصصی انرژی نظر مساعدی 
به وزیر پیشــنهادی نفت دارد، البته با حضور وی در 
کمیســیون، نمایندگان بیشتر می توانند با برنامه ها و 

فعالیت های اوجی آشنا شوند.

سند توسعه نفت و گاز 
کرمانشاه تصویب شد

استاندار کرمانشاه با اعلام اینکه سند توسعه صنایع 
نفت و گاز اســتان کرمانشــاه به تصویب شــورای 
برنامه ریزی استان رسیده است، گفت: بر اساس این 
سند میادین نفتی و گازی و صنایع مربوط به آنها در 

کرمانشاه رونق خواهد گرفت.
به گزارش ایرنا هوشــنگ بازوند روز پنجشــنبه در 
نشســت شــورای برنامه ریزی که در اســتانداری 
کرمانشاه برگزار شد اظهار داشت: این سند به واسطه 
بیش از یک ســال و نیم تلاش متخصصان وزارت 

نفت تهیه شده است.
وی افــزود: ۴۵ هزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری 
در این سند پیش بینی شــده است که کرمانشاه را 
به سومین اســتان کشور در زمینه نفت و گاز تبدیل 

می کند.
اســتاندار کرمانشــاه با بیان اینکه اجرای این سند 
می تواند ۱۰ تا ۱۲ هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم 
در اســتان ایجاد کند، گفت: ۱۳ پروژه در این ســند 
تعریف شده که ۲ پروژه پتروشیمی اسلام آبادغرب و 
طرح احداث واحد متیل آمین شهرستان سنقر اجرایی 

شده است.
بازوند افزود: زمین لازم برای اجرای پروژه واحد اتیلن 
اکساید شهرســتان کنگاور هم تامین شده و زمین 
پروژه طرح احداث واحد لاســتیک های مصنوعی 

شهرستان کنگاور هم تحویل شده است.
وی با اشاره به دوران جابجایی دولت گفت: در رابطه 
با این سند با استاندار آینده کرمانشاه صحبت خواهم 
کــرد تا در دوران دولت جدیــد نیز پروژه های نفتی 

کرمانشاه با جدیت پیگیری شود.
به گفته اســتاندار کرمانشاه اجرای این سند می تواند 
بخشــی از عقــب ماندگی کرمانشــاه در در بخش 

اقتصادی و توسعه را برطرف کند.
بازوند همچنین بر از اســتفاده از نیروهای بومی در 
پروژه های تعریف شــده در ســند توسعه نفت و گاز 
استان کرمانشــاه تاکید کرد و گفت: وزارت نفت ۴۷ 
میلیــارد تومان برای آمــوزش نیروی متخصص در 
کرمانشاه در اختیار سازمان فنی و حرفه ای قرار می 

دهد.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود به موضوع 
پیک پنجم بیماری بیمــاری کرونا پرداخت و گفت: 
اکنون ۹۹۲ نفر به دلیل بیماری کرونا در بیمارستان 
های اســتان بستری هســتند و این  آمار به سرعت 
در حال افزایش است.اســتاندار کرمانشاه افزود: کل 
ظرفیت بستری بیماران ما یک هزار و ۸۰۰ نفر است 
و اگر آمار از این میــزان افزایش پیدا کند مجبور به 

برپایی بیمارستان های صحرایی خواهیم شد.
وی با اشــاره به به اینکه روزانه ده ها نفر به جمعیت 
بیماران بســتری افزوده می شــود، گفت:ســرعت 
افزایش آمار بستری ها در استان کرمانشاه نسبت به  
پیک های قبلی بالا تر اســت از این رو اگر پروتکل 
ها رعایت نشود خسارت های بسیار بالایی متحمل  
خواهیم شد.استاندار کرمانشــاه تصریح کرد: در ایام 
عزداری محرم سازمان تبلیغات و هیات های مذهبی 
حفظ سلامت مردم را در اولویت قرار دهد؛ عزاداری 
برای ما خیر و برکت به همراه دارد اما نباید به شکلی 

باشد که خانواده ها را عزادار کند.
بازوند گفت: فوت حتی یک نفر نیز برای ما هزینه ای 
سنگین و غیر قابل جبران است از این رو توقع داریم 
رســانه ها نیز در کنار مدیران برای ترغیب مردم  به 

رعایت پروتکل های بهداشتی قرار گیرند.
وی افزود: کرمانشاه نسبت به دیگر استان ها در زمینه 
رعایت پروتکل های بهداشتی وضعیت بهتری دارد اما 

این شرایط در حال بدتر شدن است.
استاندار کرمانشاه اعلام کرد: عمل های جراحی که 
فوریت ندارند در اســتان متوقف شده است تا بتوانیم 
تخت های خالی برای ساماندهی به بیماران را داشته 
باشیم.بازوند در بخش دیگری از این نشست نسبت به 
قطعی برق در روزهای گذشته اعتراض کرد و گفت: 
شرکت های توزیع و برق منطقه ای حق قطعی برق 
منازل را ندارد و اگر با کمبود روبه رو شدند باید برق 

صنایع را با اعلام قبلی قطع کنند.

تولید برق بیش از هزار 
مگاوات کاهش یافت

 سخنگوی صنعت برق گفت: با خارج شدن تعدادی 
از نیروگاه هــای برق آبی از مدار تولید، میزان تولید 
برق نسبت به روزگذشته یک هزار و ۸۰۰ مگاوات 

کاهش یافت.
به گزارش روز جمعه ایرنا از پایگاه اطلاع رســانی 
وزارت نیرو، »مصطفی رجبی مشهدی« در گفت 
و گویی افزود: چنــد واحد نیروگاهی تولید برق به 
دلیل محدودیت تولید نیروگاه های برق آبی و نقص 
فنی از مدار خارج شده اند که تلاش شد تا پایان روز 

گذشته مجدد وارد مدار شوند.
وی درباره واحدهای دارای نقص فنی اظهار داشت: 
نیروگاه های شهید عباسپور، مسجد سلیمان، شهید 
منتظری اصفهان، نیــروگاه بندرعباس و نیروگاه 
جهرم دارای نقص فنی بوده و تلاش شد تا آخر روز 

گذشته تعدادی از این واحدها در مدار قرار گیرند.
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران ادامه 
داد: روز پنجشــنبه روز گرمی بود و میزان نیاز برق 
کشور بسیار زیاد است؛ اگر چه نسبت به روز گذشته 

۵۰۰ مگاوات کاهش دارد.
رجبی مشهدی همچنین بر لزوم کاهش مصرف و 
مدیریت آن به خصوص در ساعت اوج مصرف ۱۲ 

تا ۱۸ و ۲۰ تا ۲۳ تاکید کرد.
ســخنگوی صنعت برق گفت: هم اکنون در سطح 
کشور خاموشــی پراکنده طبق جدول های برنامه 
ریزی شــده داریم که با رعایت مدیریت مصرف 

کمک خواهد شد میزان خاموشی ها کاهش یابد.
وی افزود: خاموش کردن حتی یک لامپ اضافه، 
تنظیم دمای کولر گازی روی ۲۶ درجه و استفاده از 
دورکند کولر آبی نقش مهمی در تامین برق و رفع 

خاموشی دارد.
رجبی مشــهدی ادامه داد: روز شنبه نیز روز گرمی 
اســت که به طور قطع همکاری مردم در این روز 
از اهمیــت بالایی در تامین برق همه مشــترکان 

برخوردار است.
وی خاطرنشــان کرد: با کاهــش دما و به تبع آن 
مصرف برق از روز یکشنبه آینده، محدودیت ها نیز 

به تدریج کاهش یافته و برطرف خواهد شد.
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران گفت: 
اعمال تنها ۱۰ درصد صرفه جویی در مصرف برق 
می تواند اکسیژن مورد نیاز بیماران کرونایی را فراهم 

می کند.
سخنگوی صنعت برق خاطرنشان کرد: به منظور 
جلوگیری از اعمال خاموشی در بخش های خانگی 
و عمومی، شرکت های توزیع نیروی برق موظف به 
کنترل و نظارت دقیق بر کاهش ۵۰ درصدی میزان 
مصرف برق ادارات، سازمان ها و بانک ها و نهادهای 
عمومی غیر دولتی برابر مصوبه هیئت وزیران که 
در محدوده فعالیت آن ها بوده و در صورت رعایت 
نکردن از ســوی مراکز موظــف به قطع برق این 

مراکز هستند.
 روزگذشته معاون هماهنگی توزیع شرکت تولید، 
انتقال و توزیع نیروی برق ایران گفت خاموشــی 
های امروز طبق جدول های برنامه ریزی شده بود.

آژانس بین المللی انرژی 
چشم انداز تقاضای نفت خام 

را کاهش داد

آژانــس بین المللــی انرژی با اشــاره بــه تاثیر 
منفی افزایش شــیوع گونه دلتای کرونا بر رشد 
اقتصادی جهــان، چشــم انداز تقاضای نفت در 

۲۰۲۱ را کاهش داد.
آژانــس بین المللــی انرژی با اشــاره بــه تأثیر 
منفی افزایش شــیوع گونه دلتای کرونا بر رشد 
اقتصادی جهــان، چشــم انداز تقاضای نفت در 

۲۰۲۱ را کاهش داد.
دفتر مرکزی آژانس در پاریس اعلام کرد تقاضای 
جهانی نفت خام در ماه جولای تحت تأثیر شیوع 
کرونای دلتا، روند رشــد خــود را معکوس کرده 
و کاهــش یافت و حالا انتظــار می رود در ادامه 

امسال رشد تقاضا به کندی اتفاق بیافتد.
آژانــس بین المللی انرژی چشــم انداز تقاضای 
نفت ۲۰۲۱ را ۱۰۰ هزار بشــکه در روز نســبت 
به پیش بینی منتشر شــده در ماه ژوئن کاهش 
داد. آژانس همچنین اعلام کرد تقاضای نفت در 
نیمه دوم امسال نیم میلیون بشکه در روز نسبت 

به پیش بینی قبلی کاهش می یابد.
تحلیل گران آژانس در گزارش خود اعلام کردند: 
ما پیش بینی می کنیم تحت تأثیر شیوع کرونای 
دلتا در چین، اندونزی و بخش های دیگر آســیا 
تقاضای نفت در این مناطق کاهش خواهد یافت.

اما آژانس بین المللی انرژی چشــم انداز تقاضای 
نفت برای سال آینده را ۲۰۰ هزار بشکه در روز 
افزایــش داد و اعلام کرد تقاضای نفت در نیمه 
دوم ۲۰۲۲ به سطح قبل از پاندمی خواهد رسید.

وزیر نفــت گفت: من در دوره  کاری بیش 
از ۴۰ ساله خود زیاد »زنده باد« برای یک 
عده و »مرده بــاد« برای همــان عده یا 
برعکس آن را دیــدم، نه برای »زنده باد« 
ارزش قائلــم نه برای »مرده باد«، نه برای 
»زنده بــاد« کار کردم نه برای »مرده باد«، 

من برای آنچه اعتقادم بود کار کردم.
به گزارش ایســنا، بیژن زنگنه شــامگاه 
سه شــنبه )۱۹ مردادماه( در مراسم تودیع 
خود که با حضور مدیران ارشد صنعت نفت 
برگزار شد، اظهار کرد: در هشت سالی که 
گذشت ما در کنار هم روزهای سخت، تلخ 
و شــادمانی را ســپری کردیم و از فراز و 
نشیب های بســیاری با هم عبور کردیم، 
البته در این چهار ســال دوم بیشتر روزها 
سخت و تلخ بود، اما با تلاش بسیار همسو 
با منافع مردم برای عبور از این دشواری ها 
بــه معنای واقعی آن جهاد کردیم، افرادی 
ایــن مجاهدت های خامــوش و پنهان را 
دیدند و کسانی هم نه تنها نخواستند این 
مجاهدت ها را ببیند بلکــه آن را از مردم 
پوشاندند و حتی ســعی در دگرگون جلوه 

دادن آنها کردند.  
وی ادامــه داد: مــن نمی خواهم قضاوت 
دربــاره مجاهدت هــای همکارانم در این 
مدت را به تاریخ بســپارم زیرا احاله کار به 
درازمدت بی انتهاست، اما اطمینان دارم که 
در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان های 
بیــدار به واقعیت و حقیقت اعمال دســت 
خواهند یافت. دســتاوردهایی که در این 
شرایط اســتثنایی و بی مانند به دست آمد 

واقعا بی نظیر و افتخارآمیز بوده است.

گفتنی فراوان دارم
وزیــر نفت با بیــان اینکه در پــاره ای از 
روزهای این چهار ســال اخیر سخت ترین 
روزهــای دوران خدمتم را ســپری کردم 
و درد و رنج ســوختن مغز اســتخوانم را 
احســاس کردم، افزود: با تــوکل به خدا 
ایــن روزها گذشــت، امروز خرســندم و 
خدای متعال راشــکر می گویم که این بار 
سنگین از دوش ام برداشته می شود. برای 
همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده 
می گیرند هم از صمیم قلب آرزوی توفیق 

می کنم.
زنگنه ادامه داد: حرف های گفتنی فراوان 
دارم که نــه اکنون و نه فــردا قابل بیان 
نیســت، البته آنها را خواهم نوشــت، اما 
معلوم نیســت چه زمانی منتشر شود، خدا 

می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید.
وی با یادآوری اینکه در دوران مســئولیتم 
و دیگــر بخش هــا،  فــت  ن رت  وزا در 
سیاســت هایی را با مشــورت و فکر زیاد 
طراحی، تنظیم و ابلاغ کردم، اظهار کرد: 
بزرگترین سرمایه انســان و مدیر، عمر و 
وقتش اســت. وقت نباید تلف شود. حرف 
اضافه زدن، تکرار بیهوده، نوشــتن و گفتن 
حرف هــای بی خاصیت آفتی اســت که 

گرفتار آن شدیم.
وزیــر نفــت ادامــه داد: همچنــان از 
سیاســت هایی که با مشورت تدوین شده 
است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست 
مطلق باشد چون محصول بشری است و 
قابل تغییر و اصلاح اســت اما هر سیاست 
و ایده  جدیدی مخالف دارد. مگر می شــود 
تصمیم هــای اثرگذار گرفــت و مخالف 

نداشت!؟

رفیق بازی نکردم، رودربایســتی 
نداشتم

زنگنه با ایــن توصیه به ویــژه به جوانان 
کــه »هرگز از کیســه دولت بــرای خود 
رفیق درســت نکنید«، گفــت: من خیلی 
کم رفیــق داشــتم، رفیقان و دوســتانم، 
همکارانم بودند. رفیق بــازی نمی کردم، 
رفیــق هزینه دارد، توقــع دارد. یک مدیر 
ارشد نمی تواندرفیق بازی کند. من به خاطر 
مردم روابــط و رفت و آمدهــای خود را 
محدود کــردم.وی با تأکید بر اینکه من با 
هیچ فردی در دوران خدمتم رودربایستی 
نداشــتم، تصریح کــرد: می پذیــرم که 
اشتباه های رفتاری وشــخصی داشتم اما 
از سیاســت هایی که اتخــاذ کردیم دفاع 
می کنم، سیاســت هایی که با عقل جمعی 
در زمانی که گرفته شد، درست بوده است.

وزیر نفت با بیان اینکه من بیشــتر وقت 
خــود را صرف »فکر کــردن« کردم و از 
شــما هم می خواهم اگــر می خواهید در 
کار خود موفق باشــید فکر کنید، طراحی 
مفهومی کنید، ایده پردازی کنید، افزود: ما 
در این مدت اینکارها را انجام دادیم و فکر 

می کنم مهم است.

گریه خاموش فراوان دارم
زنگنه بــه تعارض میــان »محبوبیت« و 
»خدمت« اشــاره کــرد و با بیــان اینکه 
مــن بین ایــن دو »خدمــت« را انتخاب 
کردم، اظهار کرد: آبــرو را خدا می دهد و 
خودش هم بخواهــد می گیرد. من نیامدم 
از پول بیت المال بــرای خودم محبوبیت 

درست کنم. من دربرابر ۸۵ میلیون ایرانی 
مســئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود 
حس می کــردم. من فقیــری را می بینم 
گریه ام می گیرد، بارهاگفته ام گریه خاموش 
فراوان دارم. آدم هایی که تب تندی دارند 
احساسات شــان هم قوی اســت. به خاطر 
مردم گریه زیاد می کــردم و می کنم، من 

می بینم مردم چه گرفتاری هایی دارند.
وی بــا بیــان اینکه من خــود را در تمام 
آنچــه که در جمهوری اســلامی ایران از 
ابتدای پیروزی انقلاب اســلامی تاکنون 
اتفاق افتاده مســئول می دانم، زیرا خودم 
را یک انقلابی می دانم و هســتی، جوانی 
و زندگــی ام را بــرای آرمان های انقلاب 
گذاشــتم، تصریح کرد: من و نســل من 
به دلیل بیکاری به دولت نیامدیم، به خاطر 
اعتقــاد و آرمان هایمان آمدیــم و حاضر 
نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندی 

مردم اصل آن آرمان ها بود.
وزیر نفت ادامــه داد: من می خواهم ایران 
در جایگاه نخســت منطقه باشــد، وقتی 
می بینم اینطور نیســت کلافه می شوم و 

زجر می کشم.

ناخواسته وارد »نبرد آخر« شدیم
زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیســتم 
از پــول دولت و بیت المــال با وجود آنکه 
پول محبوبیت می آورد بگذرم و زیر بار آن 
نمی روم، یادآوری کرد: من در دوره  کاری 
بیش از ۴۰ ساله خود زیاد »زنده باد« برای 
یک عده و »مرده باد« بــرای همان عده 
یابرعکس آن را دیدم، نه برای »زنده باد« 
ارزش قائلــم نه برای »مرده باد«، نه برای 
»زنده بــاد« کار کردم نه برای »مرده باد«، 

من برای آنچه اعتقادم بود کار کردم.
وی ادامه داد: البته بدان معنا نیســت که 
باید کاری انجام داد که همه با آن مخالف 
باشــند. حکومت گری قواعــد دارد و باید 
درقالب این قواعد کار کرد و گرنه ســبب 
اتلاف منابع می شــویم و دود آن به چشم 

مردم می رود و درست نیست.
وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشــت 
ســال دســتاوردهای بزرگــی داشــتیم، 
گفــت: اواســط ســال ۱۳۹۸ در جمــع 
صمیمانه فرماندهان مهندسی جنگ جهاد 
ســازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر 
اقتصاد کشــور از زمان جنگ هم سخت تر 
است. برای کسی در سن و سال من، شاید 
ایــن آخرین فرصت ها برای جنگ باشــد 
و من اســم این جنــگ را »آخرین نبرد« 
می گذارم.زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه 
و ناخواســته وارد نبرد آخر شــدیم، افزود: 
ســال ۱۳۹۶ برای نبرد بــا تحریم نیامده 
بودیم اما بر ما تحمیل شــد؛ ما مردانه با 
ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده ای که تنها 
ادعا کردند، ایســتادیم و توانستیم سربلند 

باشیم.

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین 
کار

وی بــا بیان اینکه »مــا در دوران تحریم 
بیش از ۸۴ میلیــارد دلار نفت و فرآورده 
نفتی فروختیم و یک بابک زنجانی درست 
نشــد« افزود: بله، بســیاری می خواستند 
نفت بفروشــند، اما اگر با آن ترتیب پیش 
می رفتیم اکنون صــد بابک زنجانی روی 
دســت  ما نبــود. در حالی کــه یک بابک 
زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت 
ندارید، جسارت ندارید، جسارت برای چه؟ 
برای هــدردادن پول مردم؟ زمانی ۳۰۰ تا 
۴۰۰ میلیارد تومــان و اکنون حدود هزار 
میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. 
روی چه حســابی بدهیم عده ای ببرند؟ ما 
در مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین 
انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین 
رده ها پای همه اسناد را امضا می کردند و 
ما ســربلند بودیم. این نبرد آخر ما بود که 

ان شاءالله این مسیر ادامه می یابد.
وزیر نفت به دیگر اقدام های انجام شــده 
از جملــه تحقق جهش های پتروشــیمی، 
پوشش گسترده گازرســانی، شکل گیری 

ساختار جدید و هدفمند کار با دانشگاه ها، 
همینطور راه اندازی پارک فناوری و نوآوری 
صنعت نفت، توســعه میدان های مشترک 
غــرب کارون و پــارس جنوبــی، ایفای 
مسئولیت های اجتماعی نفت، شکل گیری 
شرکت های اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت 
داخل و توجه به فنــاوری، بهبود ظرفیت 
و افزایــش تولیــد پالایشــگاه های نفت، 
میعانــات گازی و ... اشــاره کرد و گفت: 
با توسعه گازرســانی، اقدام محیط زیستی 
بزرگی برداشته شده اســت که در آینده، 
ثمره هایش بیشــتر نمایان می شود، ضمن 
اینکه صدها شغل نیز به این واسطه ایجاد 

شده است.

 PSA بد اســت و IPC می گفتند
خوب!

زنگنه به تدوین الگوی جدید قراردادهای 
نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادی در 
این زمینه انجام شد و جالب آنکه برخی از 
آنان که زمانی دنبال قرارداد مشــارکت در 
تولید بودند و به مــا می گفتند چرا قرارداد 
توســعه میدان گازی فرزاد را در این قالب 
امضا نمی کنید، با الگوی جدید قراردادهای 
نفتــی مخالفت می کردند. بــه زعم آنان، 
مشــارکت در تولید ایرادی نداشــت، اما 
این الگوی قراردادی اشــکال داشت. در 
آینده هم شخصا با هر قرارداد امتیازی، و 
مشارکت در تولید در نفت مخالفت خواهم 
کرد تــا وقتی ظرفیت های مناســب تری 

وجود دارد، چرا قراردادهای امتیازی؟

نفت باید به صورت »فرست کاس« 
اداره شود

وی در ادامه به بحث ســرمایه انســانی 
پرداخت و گفت: انتقادهای بسیاری مبنی 
بر اینکه در این سال ها به سرمایه انسانی 
کمتر توجه شده، مطرح است. ابتدا درباره 
بازنشســتگان عرض کنم کــه آنچه در 
توان مان بود انجــام دادیم. حداقل حقوق 
بازنشســتگان امروز ۸ میلیــون تومان و 
میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال 
پیش ۱۰ برابر شد؛ نمی گوییم ایده آل است 
اما تلاش مــان را کردیم.وزیر نفت ادامه 
داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم 
نفــت باید به صورت »فرســت کلاس« و 
»متمدنانه« اداره شــود؛ نه باتفکر ابتدایی. 
برای تشکیلات »فرست کلاس«، به افراد 
»فرست کلاس« نیاز است. مشکل اشتغال 

با استخدام دولتی رفع نمی شود.
زنگنه تصریح کرد: برای ایجاد اشتغال باید 
همان کاری انجام شــود که در عسلویه و 
گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار 
اشــتغال ایجاد کردیم و مردم دستشان در 
جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند 
نه اینکــه به دولت تحمیل شــوند. تولید 
۶ میلیون بشــکه نفت خام در روز، فعال 
کردن صنایع پتروشــیمی، درست کردن 
پالایشــگاه و صدها راه دیگــر می تواند 
اشــتغال زایی بالایی در کشور ایجاد کند. 
پولی کــه از درآمد نفت اضافه می شــود 
حدود سالی ۱۴۰ تا ۱۵۰ میلیارد دلار است 
که اگر سرمایه گذاری شود، مشکلی برای 
اشــتغال وجود ندارد.وی افــزود: در عین 
حال تلاش هایی شــد تا حقوق نیروهای 
غیررسمی عملیاتی تا ۸۰ درصد نیروهای 
رســمی افزایش یابد، طــرح طبقه بندی 
مشــاغل و همینطور بیمــه تکمیلی برای 
نیروهای ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل 
مرکز توســعه مدیریت صنعت نفت نیز از 
اقدام هــای بزرگی بود که با هدف ارزیابی 
و تقویت نهاد ســاختار نفت انجام شــد. 
دوره های دانشگاهی پاسخگوی بسیاری از 
نیازهای ما نیســت و اگر درست کار شود، 
این مرکز می تواند در ساختن آینده ای بهتر 

برای صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند.

دولت رئیســی هم جای مفسدان 
نیست

وزیــر نفت بــا این توصیه کــه نفت باید 
حرفــه ای اداره شــود و نبایــد جولانگاه 

احزاب و گروه های سیاســی شــود، تأکید 
کرد: سیاســت های دولت به طور حتم باید 
در وزارت نفــت پیاده شــوند، اما معنایش 
آن نیســت کــه اداره شــرکت های نفت 
به دست وابســتگان و پیوستگان احزاب 
و گروه های سیاســی بیفتــد؛ زیرا چنین 
رویــه ای ضربه هــای جبران ناپذیری به 
صنعت نفت وارد می کنــد. یکی دیگر  از 
وصیت های مهم حرفه ای من این اســت؛ 
در جاهایی مانند صنعت نفت که مبادلات 
مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد بسیار 
حساس بود. فساد مالی به فساد فرهنگی و 
اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من 
با افرادی که فساد مالی یا اخلاقی داشتند 
کنار نمی آمدم. حالا هم بعضی فاســدها 
فکــر می کنند دولت آقای رئیســی جای 
مفسدان اســت؛ خیر، دولت آقای رئیسی 
هم جای مفســدان نیســت. باید دست از 

بیت المال کشید.
زنگنه بــه بعضی مدیران کــه همواره از 
جایگاه یــا حقوق و مزایای خود گله دارند 
اشــاره کرد و گفت: شــما کــه در دولت 
مشــغول به کار شــده اید به انتخاب خود 
آمده ایــد؛ پس خود را با دیگران مقایســه 
نکنید. وقتی بــه دولت آمده ای نمی توانی 
بگویی فلانی در فلان شــرکت خصوصی 
فلان قدر حقــوق می گیــرد. او آن راه را 
انتخاب کرده و شــما این راه را. این نقطه 
آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از 
این است، معنایش این است که می توانیم 
از راه دیگــری این حــق را بگیریم و این 
رویــه، نه اخلاقی  اســت، نــه دینی و نه 

قانونی.

کارهایی که نتوانستیم انجام دهیم
وی همچنین با بیــان اینکه در این مدت 
کارهای بسیاری انجام شد اما کارهایی هم 
نتوانســتیم انجام دهیم، اظهار کرد: برخی 
از کارها را شــرایط بین المللی به ما اجازه 
نداد، برخی هم شــرایط داخلی و عده ای 
از افراد نگذاشــتند؛ ما شاهد رشدیک چپ 
جدید غیرتئوریزه  شده در کشور هستیم که 
در بعضی مناطق هم قوی هستند که این 
موضوع را در همین حد در اینجا می گویم، 

شاید در جایی آنها را بنویسم.
وزیر نفت با اشــاره به اینکه من همیشــه 
اعتقــاد داشــتم و دارم که بایــد افزایش 
جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش 
ضریب بازیافت نفت انجام دهیم و رسیدن 
به تولید ۶ میلیون و ۵۰۰ هزار بشکه نفت 
خــام در روز را کاری واجب برای کشــور 
می دانــم، تصریح کرد: مــا در این مرحله 
برای بازگشــت کامل به بازار فرصت پیدا 
نکردیم، یک بار در ســال ۹۵  بازگشتیم 
و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانســتیم. 
ان شاءالله دوستان بعدی این کار را می کنند، 
ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم.زنگنه با 
بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در 
قرارداد با توتال و شــرکت ملی نفت چین 
)سی ان پی سی( آغاز کردیم اما ناتمام ماند، 
گفت: ما مقدمات این کار را با قراردادهایی 
با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه 
کرده ایم و امیدوارم ادامــه یابد.وی ادامه 
داد: شــرایط تحریم اجــازه اصلاح پایدار 
روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت 
را بــه ما نداد زیرا روابط مالی بین دولت و 
شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و 
ناکارآمد اســت و این باید درست شود و از 

واجبات است.
وزیر نفت با تأکید بر اینکه برای سیســتم 
توزیع سوخت و برندها بسیار تلاش شد اما 
خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم 
توزیع سوخت کشور را شایسته این کشور 
نمی دانم و روزآمد نیست اما به دلایلی که 
بخشــی هم منافع افراد بــود، امکان پذیر 

نشد.

دفنِ قانون رفع موانع تولید
زنگنــه با بیــان اینکه گام بســیار بلندی 
که در تصویب مــاده ۱۲ رفع موانع تولید 
برداشته شد یک شاهکار برای بهینه سازی 

بود، گفت: جز در گازرســانی به روستاها و 
صنایع به دلیل مشــکلاتی که پیش آمده 
به ویــژه یارانه ها، این قانون  در عمل دفن 
شد. این از موضوعاتی بود که خدمت آقای 
رئیســی هم عرض کردم که این قانون را 
احیا کنید؛ نزدیــک به ۸۰ میلیارد دلار در 
ســال ۱۳۹۸ یارانه انرژی پنهان به مردم 
داده شد و این موضوع بسیار مهمی است 
و باید از طریق سازوکار بهینه سازی کمک 

کنیم که کاهش یابد.
وی همچنین به پیگیری سیســتم تعمیر 
و نگهداری تأسیســات نفت اشاره کرد که 
به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم 
که  برای هزینه کرد در بهداشــت و درمان 
صنعت نفــت کارفرما تعریف شــود و از 
این وضع در آید که عده ای با جوســازی 
نگذاشــتند.وزیر نفت با بیان اینکه بخش 
بزرگــی از کارهای امانی کاهش یافت اما 
بخشــی از آن نشد، به موضوع ورزش هم 
اشــاره کرد و گفت: همکاران من در نفت 
و در حوزه ورزش بســیار تلاش کردند اما 

همراهی نداشتیم.
زنگنــه تصریح کرد: اصــلاح اقماری در 
خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش 
کردیم امــا همه با هم متحــد بودند که 
نگذارند این کار شود؛ این کار در بلندمدت 
بســیار به ضرر خانواده هــا و بهره برداری 
اســت اما متأسفانه آن طور که می خواستم 
نشد.وی با بیان اینکه در مجلس هر ساله 
نفت را شامل شــماری قانون که مشمول 
آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود 
نفــت را اداره کرد، گفــت: این موضوع را 
بــه تازگی هم در نامــه ای به مقام معظم 
رهبری نوشــتم. تولیــد ۶ میلیون و ۵۰۰ 
هزار بشــکه نفت خام در روز با این روش 
نمی شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در 
کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد.
وزیــر نفــت ادامــه داد: تجــارب و 
جمع بندی های ما با بحث های زیادی که 
در داخل شــرکت های مختلف انجام شده 
اســت در قالب چند ســند برای آیندگان 
تنظیم شده اســت و خدمت دولت بعدی 

دادیم.

هر کمکی که بتوانم به دولت آینده 
می کنم

زنگنه با اشــاره به اینکه من بارها اعلام 
کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده 
بخواهد به خاطر ایران و ســربلندی ایران 
انجام می دهم، تصریح کرد: شرایط کشور 
خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر 
تمامیت ارضی، به خاطــر ملت و کاهش 
درد و رنج مردم که من مدت هاست دیگر 
نمی گویم بهبود زندگــی مردم، می گویم 
کاهــش درد و رنج مــردم، هر کمکی که 

بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم ندارم.
زنگنــه با تأکید بــر اینکــه از هیچ کس 
دلخــوری ندارم و هر کســی به من بدی 
کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: 
اما کسانی که مردم را نسبت به اعمال ما 
بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشــور 
خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند 
که این فقط یک مســئله شخصی نیست، 
اینها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند 
و این حق الناس اســت و حق عمومی را 
ضایع کردند؛ اینها فکر نکنند با رضایت و 
حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه 

سختی دارند و باید آن را حل کنند.

حالــم کنیــد، نفت را به شــما 
می سپارم

وی با قدردانی از همه همکاران چه آنهایی 
که حاضرند و چه آنهــا که غایبند، گفت: 
از همه بابــت بداخلاقی هایــی که دارم، 
عذرخواهی می کنم و خواهش می کنم من 
را حلال کنید و ببخشــید. فردی که ۷۰ 
سالش می شود دیگر نمی تواند اخلاقش را 
تغییر دهد. ممکن است با افراد بداخلاقی 
یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگری 
از صحبت هایم شــده باشــد اما من قصد 

توهینی نداشته ام.
وزیر نفت با بیان اینکه می پرســند پس از 
وزارت نفت به چه کاری مشــغول خواهید 
شــد، ادامه داد: من یک معلم دانشــگاه 
هســتم و در دانشــکده مهندسی شیمی 
دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر 
کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و 

خاطرات و تجربه هایم را می نویسم.
زنگنــه در پایــان گفت: من نفــت را به 
شما دوستان می ســپارم و شما را به خدا 
می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را 
شــرافتمندانه به زمین گذاشتم، اما هم به 
آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات 
را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه 
کند. همه شما هم به خاطر سربلندی کشور 
همکاری کنید تا بتوانیم این دوران سخت 
را بگذرانیم و کشــور را از مشکلات عبور 
دهیم. از لطف همه شــما تشکر می کنم، 
خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی 

دهد.

نفت را به شما و شما را به خدا می سپارم

زنگنه: نه برای »زنده باد« کار کردم نه »مرده باد«
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک- بیمه - بورس اخبار

بانک صادرات در زمینه 
بانکداری الکترونیک به 

شرایط مطلوب  تری می رسد
 قائم مقام مدیرعامل بانک صادرات ایران گفت: تاسیس 
هلدینگ فناوري اطلاعات بانک صادرات ایران موجب 
هم افزایي بیشتر بین شرکت  هاي زیر مجموعه بانک 
شــده و این بانک در زمینه بانکــداري الکترونیک به 
شرایط مطلوب تری دست خواهد یافت. در حال حاضر 
بیش از ۹۴ درصد عملیات بانکی به صورت غیرحضوری 
و خارج از شعبه انجام می شود و در آینده نزدیک تمامی 
خدمات بانکی از طریق گوشــی موبایل انجام خواهد 

گرفت.
رضا صدیق در مراســم تکریم و معارفه مدیریت شعب 
بانک در اســتان چهــار محال و بختیــاری از ارتقای 
اپلیکیشــن صاپ و سامانه شمس نیز خبر داد و گفت: 
در آینده  اکثر باجه ها در شــعب برچیده خواهد شــد. 
شــیوه کســب و کار تغییر خواهد کرد و مواردی مانند 
مشــاوره های مالی، مالیاتی، بیمــه ای و هر آنچه که 

خواسته مردم باشد، در سطح شعب انجام خواهد شد.
وی با اشــاره به موفقیت های بانک صادرات ایران در 
کسب ســود در پایان سال ۹۹ اظهار کرد: فعالان بازار 
سرمایه بیشــتر به ارقام صورت هاي مالي بانک توجه 
دارند و حتي بانک هاي خارجي اگر بخواهند با بانک ها 
همــکاري کنند، اغلب به همین گزارش ها توجه دارند. 
برخي ارقام مانند زیان انباشــته ۸۵ هزار میلیارد ریالي 
بانک در سال هاي گذشته موجب مشکلاتي براي بانک 
شــده بود که با تلاش همه همکاران در سال ۹۹ همه 
زیان پوشش داده شد، سود مناسبي تقسیم شد و در حال 
حاضر بانک دارای ۳۲ هزار میلیارد ریال ســود انباشته 
اســت. بانک صادرات ایران ظرفیتی به مراتب بالاتر از 
این ارقام دارد. در واقع با یک نگاه به ترازنامه و صورت 
ســود و زیان بانک مي توان دریافت که موفقیت های 
فراوانی با همت و تــلاش همه کارکنان بانک فراهم 

آمده است.
صدیق افــزود: بانک صادرات ایــران به این موفقیت 
قانع نیست و در پی افزایش سود انباشته برای افزایش 
سرمایه و بهبود کفایت سرمایه است که به عنوان یک 
شــاخص در مراودات بین المللی بسیار مورد توجه قرار 
خواهــد گرفت و باید تلاش کنیم تــا این میزان را به 

بالای ۸ و حتی ۱۲ درصد برسانیم.
قائم مقام مدیرعامل بانک صادرات ایران با تاکید بر لزوم 
افزایش منابع شعب نسبت به سال گذشته، اظهار کرد: 
برای افزایش منابع و تحقق اهداف شعب باید نوع نگاه 
به گردش منابع و دایره عملیات شعبه را بهبود بخشید. 
در زمینه بانکداری شــرکتی باید فعالیت گسترده تری 
صورت بگیرد و کار برای استفاده از ظرفیت آن فراوان 

است.
صدیــق با بیان اینکــه حدود ۵۰ درصد مــردم ایران 
مشــتری بانک صادرات ایران هستند، افزود: در بانک 
بیش از ۳۸ میلیون مشتری و بیش از ۵۲ میلیون حساب 
وجود دارد و قابلیت هاي زیادي براي کار اســت. انتظار 
می رود تا نیمه شهریور ماه که بانک وارد هفتادمین سال 

فعالیت خود می شود، منابع قابل توجهی جذب شود.
وی بــا تاکید بــر آموزش و اســتفاده از همه ظرفیت 
نیروهاي شعب و جانشــین پروری، تنوع محصولات 
بانک صــادرات ایران را یادآوري کــرد و گفت: طرح 
طراوت بانک صادرات ایران تحول زیادي در نظام بانکي 
کشور ایجاد کرد. بانک صادرات ایران مشکل و کمبود 
محصولات بانکي ندارد و اقبال به بانک صادرات ایران 
بیش از گذشته است. باید تلاش کرد تسهیلات خرد از 
جمله تســهیلات کرونا و ازدواج براي مردم با سهولت 
بیشــتري پرداخت شــود.صدیق با قدردانی از زحمات 
اســماعیل ستارپسند، مدیر شعب سابق بانک صادرات 
استان چهارمحال و بختیاری و سایر مدیران و همکاران 
این اســتان در بهبود مناسب شاخص  های عملکردی 
بانک، برای افشین یریان در تصدی مسئولیت مدیریت 

شعب بانک در این استان آرزوی موفقیت کرد.
قائم مقام مدیرعامل بانک صادرات ایران در جریان سفر 
به اســتان چهارمحال و بختیاری از چهار شعبه ۲۰۵۷ 
میدان انقلاب شهرکرد، شــعبه ۳۶۳۴ دروازه سامان، 
شعبه ۳۵۳۸ چالشتری و شعبه ۱۱۵۵ سامان نیز بازدید 
و روند خدمت  رســانی و فعالیت این شعب را از نزدیک 

مورد بررسی قرار داد.

چک های جدید نصف چک های 
قدیمی، برگشت خوردند

آمار بانک مرکزی نشان می دهد که از زمان توزیع 
دسته چک های جدید میزان برگشتی این چک ها 

نصف چک های قدیمی بوده است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و ســیما، 
ســخنگوی اجــرای قانون جدید چــک گفت: از 
ابتدای سال تا پایان تیر؛ حدود ۹ درصد چک های 
قدیمی برگشت خورده اند در حالی که در خصوص 
چک های جدید این عدد چهار و شش دهم درصد 
بوده اســت و این مو ضوع نشــان می دهد میزان 
برگشــت چک های جدید تقریباً نصف چک های 
قدیمی اســت.آمنه نادعلی زاده افزود اجرای قانون 
جدید چــک موفق بوده به نحــوی که در لحظه 
تخصیص دسته چک افراد اعتبارسنجی می شوند 
و در هنگام صدور چک نیز اگر کسی چک برگشتی 

داشته باشد نمی تواند چک صیادی صادر کند
وی گفت: از ابتدای سال تاکنون ۶۰ میلیون چک 
بنفش رنگ جدید در کشــور توزیع شــده که ۱۶ 
درصد آن ها معادل ۱۰ میلیون فقره چک در سامانه 

صیاد در لحظه مبادله ثبت شده است.
نادعلی افزود: مردم با قانون جدید چک آشنا شده اند 
و زمانی که چک را دریافت می کنند ثبت آن را در 
سامانه صیاد انجام می دهندسخنگوی اجرای قانون 
جدید چک اضافه کرد: آمار نشان می دهد ۸۰ درصد 
چک هایی که در سامانه ثبت صیاد ثبت می شود از 

سوی ذینفعان نیز در سامانه صیاد تأیید می شود.

برای خروج از ابر تورم باید 
چکار کرد؟

اقتصاد کشــور از یک تورم بسیار بالا رنج می برد و 
یکی از اصلی ترین چالش هــای پیش روی دولت 
جدید اســت. سوال اصلی این است که این تورم از 
کجا ناشی می شود و دولت جدید برای رفع آن چه 

اقداماتی می تواند انجام دهد.
به گزارش پول نیوز، یکی از معدود شــاخص های 
اقتصادی کلان که به صورت مســتقیم از وضعیت 
معیشــت مردم حکایت دارد، نرخ تورم است. تورم، 
چه به صورت ســالانه باشد و چه به شکل نقطه به 
نقطه یا ماهانه به ما می گویــد مردم بابت اقلام و 
کالاهای مصرفی خود هر سال و هر ماه چه مقدار 
پول بیشتری باید نســبت به سال و ماه قبل از آن 

بپردازند.
هرچند تورم و گرانی تفاوت هایی دارند، اما مردم در 
زندگی روزمره خــود تورم را همان گرانی می دانند. 
گرانی بر ابعاد مختلف زندگی فرهنگی و اجتماعی 
مردم اثر می گذارد. نه تنها خورد و خوراک، مسکن 
پوشاک و به طور کلی کیفیت زندگی مردم را متأثر 
می کند، بلکه مصرف فرهنگی و رفتارهای فراغتی 
و تفریحی مردم را هم تغییر می دهد. گســتردگی و 
اهمیت پیامدهای تورم بر کســی پوشیده نیست و 
آیت الله رئیســی، رئیس جمهــور جدید نیز هم در 
مراسم تنفیذ حکم ریاست جمهوری و هم در جریان 
مراســم تحلیف در مجلس شورای اسلامی بر حل 

مشکل تورم تأکید کرد.
طبق آخرین گــزارش مرکز آمار ایــران نرخ تورم 
نقطه ای در تیر ماه ۱۴۰۰ به عدد ۴۳.۶ درصد رسیده 
است؛ یعنی خانوارهای کشور به طور میانگین ۴۳.۶ 
درصد بیشتر از تیر ۱۳۹۹ برای خرید یک »مجموعه 

کالاها و خدمات یکسان« هزینه کرده  اند.
نرخ تورم نقطه ای تیر ماه ۱۴۰۰ در مقایســه با ماه 
قبل ۴.۰ واحد درصد کاهش یافته اســت. نرخ تورم 
نقطه ای گروه عمده »خوراکی ها، آشــامیدنی  ها و 
دخانیــات« با کاهش ۵.۴ واحــد درصدی به ۵۶.۹ 
درصد و گروه »کالاهــای غیرخوراکی و خدمات« 
با کاهش ۳.۴ واحد درصدی به ۳۷.۴ درصد رسیده 

است.
هرچند کاهش اندکی در تورم نقطه ای وجود دارد اما 
در تورم ســالانه با افزایش مواجه هستیم. منظور از 
نرخ تورم سالانه، درصد تغییر میانگین اعداد شاخص 
قیمت در یک ســال منتهی به ماه جاری، نسبت به 
دوره مشابه قبل از آن است. نرخ تورم سالانه تیر ماه 
۱۴۰۰ برای خانوارهای کشور به ۴۴.۲ درصد رسیده 
که نسبت به ســال قبل، ۱.۲ واحد درصد افزایش 

نشان می دهد.
هم چنین نرخ تورم سالانه برای خانوارهای شهری و 
روستایی به ترتیب ۴۳.۷ درصد و ۴۷.۳ درصد است 
که برای خانوارهای شهری ۱.۲ واحد درصد افزایش 
و برای خانوارهای روستایی ۱.۷ واحد درصد افزایش 

داشته است.
دو نکتــه مهم در بحث تورم ســال جــاری وجود 
دارد: اول بــالا بودن نرخ تورم خوراکی ها نســبت 
به ســایر گروه ها و دوم پایین بــودن تورم در نقاط 
شــهری نسبت به مناطق روســتایی است. هرچند 
همه گروه های کالایی مهم اســت اما خوراکی ها 
و آشــامیدنی ها با نیازهــای اولیه انســان ارتباط 
مســتقیم تری دارد و مردم تورم در این گروه را به 
صورت عینی تر لمس می کننــد. از این رو کاهش 
تورم و تک رقمی کردن آن به سرعت برای جامعه 
قابل تشخیص است. در صورتی که رشد اقتصادی 
وتقویت بخش تولید با این کاهش همراه شود، مردم 
با سرعت بیشتری کاهش تورم را حس خواهند کرد.

از آنجایی که درآمد ســرانه شهرنشــینان بیشتر از 
روستائیان اســت تورم بار مضاعفی بیشتری را بر 
ساکنین مناطق روســتایی تحمیل خواهد کرد؛ به 
زبان ساده این امر بدان معناست که »درآمد کمتر و 
گرانی بیشتر«. پیامد این امر خود را در تسریع روند 
مهاجرت های روستا-شهری و افزایش حاشیه نشینی 
در شــهرها و ده ها مسائل و مشــکلات اجتماعی 

متعاقب آن نشان خواهد داد.
آیت الله سیدابراهیم رئیسی یکی از اولین اولویت های 
دولت ســیزدهم را کنترل و مهار تورم اعلام کرده 
است اما موضوع این اســت که تورم موجود ناشی 

از چیست و برای رفع آن چه کاری باید انجام داد؟
در این مورد »آلبرت بغزیان«، اقتصاددان و اســتاد 
دانشــگاه تهران گفت: عددی که بــه عنوان تورم 
ســالانه یا ماهانه و غیره اعلام می شود، میانگین 
افزایش قیمت ها اســت. بنابراین اگر گفته می شود 
تورم ۴۴.۲ درصد اســت این احتمال وجود دارد که 
در یک کالایی با ۶۰ درصد افزایش رو به رو باشیم 
و در کالای دیگری با ۳۰ درصد؛ در مورد کالاهای 

دیگر هم چنین موضوعی مصداق دارد.
وی افــزود: در گروه های کالایی مانند خوراکی ها 
و آشــامیدنی ها و غیره نیز به همین صورت است. 
یعنی تــورم ۵۴ درصدی در ایــن گروه یک رقم 
میانگین اســت و ممکن است قیمت برخی کالاها 
صد درصد و برخی دیگــر هم ۳۰ درصد افزایش 

داشته اند.
این اســتاد دانشــگاه با بیان اینکه موضوع تورم و 
چرایی پیدایش آن خیلی ساده است، اظهار داشت: 
تــورم یا از جانب تقاضا می آیــد یا از جانب عرضه. 
یعنی ممکن اســت زمانی هجوم مردم برای خرید 
یک یا چند قلم کالا میــزان تقاضا را بالا ببرد و از 
این طریق تورم افزایش پیدا کند. اما، زمانی هم به 
خاطر صعودی شدن هزینه های تولید، تورم از سمت 

عرضه بالا می رود.
بغزیان با بیان اینکه اعتقاد دارد تورم کنونی ناشی از 
افزایش تقاضا نیست و مربوط به افزایش هزینه های 
تولید است، تصریح کرد: در حال حاضر شاهد هجوم 
مردم برای خرید مســکن یا خودرو نیستیم ولی به 
دلیل آنکــه نرخ تورم تولید کننــده افزایش یافته، 
قیمت انواع کالاها نیز با رشــد مواجه شــده است. 
برای مثال در موضوع مســکن وقتی به آمارها نگاه 
می کنیم تعداد معاملات کاهش داشته، اما قیمت بالا 

رفته است.

تسهیل تجارت خارجی و کاهش هزینه 
مبادلات با آزادسازی پول های بلوکه شده

تهران- ایرنا- یک کارشناس بازار ارز با 
بیان اینکه با ورود پول های بلوکه شــده 
و درآمدهای نفتــی، گره های اقتصادی 
کشــور باز می شود، گفت: این امر سبب 
خواهد شــد که امور تجــارت بین الملل 
تســهیل  شــده و شــبکه بانکی کشور 
مبادلات خود را توسعه دهد و در نتیجه، 
هزینه صادرات و واردات کاهش می یابد.
به گزارش روز جمعه ایرنا، قیمت دلار در 
هفته اول مردادماه در صرافی بانکی ۲۴ 
هزار و ۵۰۰ تومــان بود و در هفته دوم 
به کانال ۲۵ هزار تومان رسید و در هفته 
بعــد از آن که کرونا در کشــور جولان 

می داد وارد کانال ۲۶ هزار تومان شد.
یورو نیز در این مدت تقریبا رشــد آرامی 
داشت و در روزهای پایانی به بهای ۳۰ 
هزار تومان در صرافی های بانکی معامله 
می شــد.قیمت دلار در کشور ما همواره 
تحت تاثیر رویدادهای سیاسی داخلی و 
بین المللی اســت و چــون در این مدت 
اتفــاق خاصی رخ نداده اســت بنابراین 

شاهد افت و خیز قابل توجهی در قیمت 
دلار و یورو نبودیم.

»محمــود فراهانی« کارشــناس ارز در 
گفت و گو بــا ایرنا درخصوص وضعیت 
بازار ارز طی هفته گذشته، گفت: در یک 
ماه گذشته رویداد سیاسی قابل توجهی 
در عرصه بین الملی و کشــور رخ نداده 
اســت بنابراین برای بررسی نوسان های 
قیمت دلار، باید شــاخص های دیگر را 

بررسی کنیم.
وی افــزود: البتــه در ایــن دوره بانک 
مرکزی میزان اســتقراض دولت از این 
بانــک و دارایی خارجی بانک مرکزی را 
اعلام کرد که این ها بر قیمت دلار موثر 

هستند، اما اثرات آنها بلندمدت است.
این کارشناس اظهارداشت: تا زمانی که 
تکلیف برجام روشن نشود نوسان قیمت 
یک تا دو هزار تومــان دلار را خواهیم 
داشــت ضمن اینکه ســفته بازان بازار 
سعی می کنند همواره ســودهایی را به 

دست آورند.
وی ادامــه داد: دامنه ۲۲ تــا ۲۶ هزار 
تومانی دلار با معیــار مرکزی ۲۴ هزار 

تومان در شــرایط موجود طبیعی و قابل 
کنترل است و این نوسان اندک در واقع 
به دلیل چشم انداز مثبتی است که نسبت 

به برجام وجود دارد.
فراهانی با بیــان اینکه با ورود پول های 
بلوکه شــده و درآمدهای نفتی حاصل، 
گره های اقتصادی کشــور باز می شود، 

افزود: اما مهمترین عنصری که در این 
خصوص به آن اشــاره نشده این است 
که این امر موجب می شود امور تجارت 
بین الملل تسهیل  شــود و شبکه بانکی 
کشــور فعالیت خود را شــروع  کند و در 
نتیجه هزینه صادرات و واردات کاهش 
می یابد و در نتیجه لوکوموتیو اقتصاد را 

به حرکت درمی آورد  البته به معنای این 
نیست که مشکلات اقتصادی در کوتاه 

مدت قابل حل است.
وی دربــاره پیش بینــی کاهش قیمت 
دلار در آینده، گفت: من موافق کاهش 
قیمت دلار نیستم بلکه موافق ثبات دلار 
هستم و در واقع دولت باید ریسک تغییر 
قیمت دلار را مدیریت کند تا رشد قیمت 
نداشــته باشیم اما اینکه دلار تا ۱۵ هزار 
تومان کاهش یابد و بعــد دوباره تا ۳۰ 
هزار تومان افزایش یابد نتیجه ای ندارد.  
این کارشناس گفت: معتقدم چنانچه در 
طولانی مدت قیمت دلار را در محدوده 
۲۰ تا ۲۴ هــزار تومان ثابت نگه داریم، 

تکلیف اقتصاد روشن خواهد شد.
وی افزود: البته بایــد بدانیم اینکه دلار 
تا قیمت ۲۰ هزار تومان کاهش می یابد 
یا خیــر ؟ این موضوع، توســط بازار و 
آزادســازی پول های بلوکه شده تعیین 

تکلیف می شود.
این کارشــناس بازار ارز تاکید کرد: رشد 
و افت قیمت دلار به نفع اقتصاد نیست 

و اثر منفی دارد.

کارشناس بازار ارز مطرح کرد:

تسهیل تجارت خارجی و کاهش هزینه مبادلات با آزادسازی پول های بلوکه شده

اخبار

رفتار چین در بازار طلا جرقه صعود قیمت عنوان می شــود، 
باشگاه پی اس جی اعلام کرد که توکن هواداری ارز دیجیتال 
پی اس جی روانه بازار شــده است و هواداران می توانند آن را 
بخرند به نظر این تصمیم برای پرداخت مسی است؛ بنابراین 

ارز دیجیتالی وارد دنیای فوتبال شد.
دستمزد مسی با ارز دیجیتالی پرداخت می شود

به گزارش پول نیوز، معاملات آتی طلا روز پنجشنبه اندکی 
کاهش یافت و از صعود بیش از ۱ درصدی روز چهارشــنبه 
 Insignia کاسته شــد. چینتان کارنانی، مدیر تحقیقات
Consultants گفت: قیمت ها در کوتاه مدت »بستگی 

به قدرت اقتصاد ایالات متحده دارد. 

او گفت که چشم انداز اقتصاد آمریکا برای سه ماهه چهارم و 
سال آینده تعیین می کند که فدرال رزرو چه زمانی شروع به 

توقف سیاست های انبساطی می کند.
قیمــت هر اونس طلای دســامبر )دی( ۱.۵۰ دلار یا حدود 
۰.۱٪ کاهــش یافــت و به ۱۷۷۵۱.۸۰ دلار رســید.به نظر 
می رسد طلا در صعود ناگهانی قرار دارد، زیرا در آگوست سال 
گذشته این فلز گرانبها به بالاترین رکورد ۲۰۵۰ دلار در هر 
اونس رسید، اما از آن تاریخ قیمت طلا نزولی بوده است.جان 
لافورگ، رئیس استراتژی دارایی های واقعی ولز فارگو، گفت: 
طلا ۱۲ ماه شــدیدی داشته است، حداقل به صورت نسبی. 
متوسط کالا ها )با استفاده از شاخص کالای بلومبرگ( از اوت 

سال ۲۰۲۰، ۳۴ درصد افزایش یافته است، در حالی که قیمت 
طلا ۱۲ درصد کاهش یافته اســت. آیا این ما را به وحشت 
انداخت؟قیمت تولیدکننده بیشترین افزایش سالانه خود را در 
بیش از یک دهه در ۱۲ ماه تا ژوئیه نشــان داد، دلار آمریکا 
در برابر سبدی از ارز ها روز پنجشنبه افزایش یافت، که نشان 
می دهد فشــار های تورمی همچنان قوی است.چرخه های 
صعودی کالایی به »رهبری چرخشی« معروف هستند، بدین 
معنــا که روند صعودی در یــک کالا را می توان با یک روند 
صعودی قوی تــر در کالای دیگر در همان چرخه جایگزین 
کرد. لافورگ در گزارشی گفت دقیقاً این همان اتفاقی است 

که افتاده است. 

دستمزد مسی با ارز دیجیتالی پرداخت می شود

مدیر نظارت بر بورس ها اعلام کرد:

روش  ترکیبی، شیوه جدید در عرضه های اولیه
مدیر نظارت بر بورس ها ســازمان بــورس و اوراق 
بهادار گفــت: با افــزوده شــدن »روش ترکیبی« 
در دســتورالعمل جدیــد عرضه های اولیــه، فرایند 
پذیرش شرکت های پرریسک تسهیل و تسریع شد. 
براین اســاس، اگر هیات پذیرش به هنگام پذیرش 
شــرکتی، آن شرکت را پرریسک قلمداد کند، عرضه 
اولیه آن شــرکت می تواند بــه روش ترکیبی و تنها 
به سرمایه گذاران حرفه ای واجد شرایط محدود شود.

به گزارش ایســنا، ســید مهدی پارچینی اظهار کرد: 
پیــش از روش ثبت ســفارش در عرضه های اولیه، 
عرضه های اولیــه در بورس به صورت حراج صورت 
می گرفــت و کارگزاری ها از طریق کد خرید گروهی 
)ددد( در کشــف قیمت حضور داشتند و پس از خرید 
ســهام و کشــف قیمت اقدام بــه تخصیص آن به 
مشتریان می کردند. مشکل این شیوه، رانتی بود که 
میان عده ای شــکل می گرفت. بــه این معنا که اگر 
سهمی ارزنده می شد، یعنی قیمت کشف شده قیمت 
جذابی بود، معمولا تخصیص سهام به کدهای خاص 
صورت می گرفت و سایر سرمایه گذاران از آن بی بهره 

بودند یا سهم کمتری می بردند.
او ادامــه داد: بــرای حل مشــکل و رعایت انصاف، 
در بازنگری دســتورالعمل عرضه های اولیه در سال 
۱۳۹۵، مدل جدیدی به نام روش »ثبت ســفارش« 
ایجاد شــد. در ایــن مدل، ضمــن ممنوعیت خرید 
گروهــی، افراد بایــد با کد معاملاتی خــود اقدام به 
ارسال ســفارش در ســامانه معاملات کنند. در این 
روش، حجم و قیمت سفارشــات در طی فرایند ثبت 
ســفارش برای همه مخفی اســت و در پایان رقابت 
اگر تقاضای ثبت شــده در قیمت کشــف شده بیش 
از میزان عرضه باشد، ســهم به صورت »تسهیم به 
نسبت« میان متقاضیان خرید تخصیص پیدا می کند.

بــه گفته ایــن مدیر ســازمان بــورس، اگرچه در 
بازنگــری دســتورالعمل عرضه های اولیه در ســال 
یادشــده، نواقص پیشــین به نحو مطلوبی برطرف 
شــدند، اما به دلیل اســتقبال مــردم از عرضه های 
اولیه و ســرمایه گذاری مستقیم، این امر به سخت و 
پیچیده تر شدن فرایند پذیرش شرکت های کوچک و 
نیز شــرکت های حاضر در صنایع جدید و پرریسک  
انجامید تا اطمینان خاطر لازم از افزایش شــفافیت و 
ارائه افق روشن تری از آینده آن شرکت ها ایجاد شود 
و ریسک سرمایه گذاران غیر حرفه ای را کاهش دهد.

طبق اعلام ســنا، پارچینی افــزود: این امر یک مانع 
مهم در تسریع فرایند پذیرش چنین شرکت هایی بود. 
به بیانی دیگر، چون سرمایه گذاران غیرحرفه ای توجه 
چندانی به وضعیت عملیاتی و مخاطرات این دســته 
از شرکت ها و به ویژه صنایع پرریسک نداشتند، این 
موضوع سبب افزایش سخت گیری هیات پذیرش در 
این دســته از شرکت ها با هدف کاهش ریسک، شد. 
از طرف دیگر، شــرکت های با اندازه کوچک، پس از 
کشــف قیمت و تخصیص ســهام با تعداد وسیعی از 
سرمایه گذاران با تعداد ســهام اندک )به دلیل انجام 
فرایند تســهیم به نســبت( مواجه بودنــد و این امر 

افزون بر دشــوار شدن پاســخ دهی به سهامداران و 
برگزاری مجامع شرکت توسط ناشر، موجب کاهش 
حجم عرضه در معاملات ســهام شرکت و روند غیر 
عادی قیمت سهام و در نهایت مشکلات نقدشوندگی 

می شد.
او عنوان کرد: برای حل مشــکلات یادشده، با ایجاد 
فضای مناسب جهت پذیرش شرکت های کوچک یا 
پرریســک و افزایش کیفیت در فرایند کشف قیمت 
و توسعه ســرمایه گذاری غیرمستقیم، روش جدیدی 
تحت عنوان »روش ترکیبی« به عنوان مدلی جدید 
در عرضه های اولیه تعیین شــد. در این شیوه، مدل 
ثبت ســفارش در دو مرحله انجام می شــود. به این 
ترتیب که در مرحله اول بخشی از سهام )۷۰ تا ۱۰۰ 
درصد کل سهام قابل عرضه به تشخیص بورس(  که 
برای عرضه اولیه مشخص می شود، به سرمایه گذاران 
واجد شــرایط یعنی صندوق های ســرمایه گذاری از 
قبیــل  ETFها و صندوق های صــدور و ابطال  یا 
همان Mutual Funds اختصاص داده می شود.

مدیر نظــارت بر بورس ها ادامــه داد: در این مرحله 
صندوق ها براساس سهمیه اعلامی توسط بورس در 
فرایند کشــف قیمت حضور می یابند و پس از کشف 
قیمت در این مرحله، قیمت کشــف شــده به عنوان 
مبنای عرضه سهام )عرضه به قیمت ثابت( به عموم 

سرمایه گذاران اعلام می شود.
پارچینی با اشــاره بــه اینکه بورس هــا از این پس 
می توانند عرضه اولیه شــرکت هایی که ارزش بازار 
سهام شناور آنها کم تر از ۵۰۰۰ میلیارد ریال است را 
از طریق روش ترکیبی و صد درصد آن را به سرمایه 
گذاران واجد شرایط یعنی به صندوق ها واگذار کنند، 
گفت: همچنین، اگر هیات پذیرش به هنگام پذیرش 
شرکتی، آن شرکت را پر ریسک تلقی کند، می تواند 
عرضه اولیه آن شرکت را به روش ترکیبی و تنها به 

سرمایه گذاران واجد شرایط محدود کند.
او ادامه داد: یکی دیگر از نکاتی که در دســتورالعمل 
جدید عرضه هــای اولیه به تصویب رســید، امکان 
محدود کردن معامــلات ثانویه برخی از عرضه های 
اولیه به سرمایه گذاران حرفه ای است که این دسته از 
سرمایه گذاران توسط هیات مدیره بورس ها تعریف و 
تعیین خواهند شد. این موضوع از یک طرف، سرعت 

پذیرش شــرکت های پرریســک و پرمخاطره را بالا 
می برد و از طرف دیگر، حضور ســرمایه گذاران واجد 
شــرایط و حرفه ای با دید بلندمدت، شرایط را برای 
توســعه عملیات و فعالیت های این نوع از شرکت ها 
بــه دور از تلاطم ها و مخاطرات بــازار فراهم خواهد 
کرد. زیرا از حضور سرمایه گذاران غیرحرفه ای در این 
دسته از شرکت ها ممانعت به عمل می آید؛ در نتیجه، 

از ایجاد بازاری متلاطم نیز اجتناب می شود.
مدیر نظارت بر بورس ها با بیان اینکه در دستورالعمل 
جدید عرضه های اولیه، وظیفه قیمت گذاری برعهده 
متعهد خرید که یک نهاد مالی ثبت شده نزد سازمان 
بورس است، خواهد بود، خاطرنشان کرد: در رویکرد 
جدیــد، کلیه گزارش های قیمت گــذاری )در تمامی 
روش های عرضــه( باید تحت نظــر بورس و طبق 
 Road الزامات تعیین شــده توسط بورس در قالب
Showمــورد بررســی و مداقه دارنــدگان مجوز 

تحلیلگری و ارزش گذاری قرار گیرد.
او ادامه داد: طبق مفاد این دستورالعمل، فعالیت این 
اشــخاص در رتبه بندی و تمدید مجوز آنها توســط 
ســازمان موثر خواهــد بود، هر چند عــدم حضور و 
مشــارکت در Road Show  به عنــوان یــک 
امتیــاز منفی قابل توجــه و موثــر در تمدید مجوز 
اثرگذار خواهــد بود. نقطه نظرات و نواقص مورد نظر 
اعلامی در جلســه معارفه توسط متعهد خرید بررسی 
و در صــورت قبــول آن اقدام به اصــلاح گزارش 
ارزش گــذاری و دلایل رد موارد اعلامی را نیز اعلام 
می کند. این فرایند، در تارنمــای اعلامی بورس در 

دسترس کلیه سرمایه گذاران قرار گرفته است.
پارچینــی امکان عرضه اولیه از طریق »ســلب حق 
تقــدم« را از نکات دیگر این دســتورالعمل خواند و 
توضیح داد: عرضه کنندگان با بهره گیری از این نکته، 
ملزم به ارائه سهام خود در فرایند عرضه اولیه نیستند. 
به بیانی دیگــر، عرضه کنندگان می توانند مجمعی را 
برگزار کنند و فرایند عرضه اولیه را از طریق افزایش 
سرمایه  از محل ســلب حق تقدم به سرمایه گذاران 

ارائه دهند.
به گفته این مدیر ارشــد ســازمان، نکته فوق، یک 
تامین مالی برای ناشر نیز تلقی می شود که می تواند 
به سرمایه در گردش شــرکت و همچنین به تزریق 

منابع جدید جهت توســعه طرح های شرکت کمک 
کند.

او بــا اشــاره به تعریــف »عرضه هــای موفق« در 
دستورالعمل یادشده، خاطرنشان کرد: در دستورالعمل 
پیشین، عرضه های موفق تعریف دقیقی نشده بودند. 
اکنــون، عرضه موفق، عرضه ای تلقی می شــود که 
حداقل ۵۰ درصد میزان ســهام عرضه شــده بدون 
درنظر گرفتن تعهد ایفا شــده توسط متعهد خرید، در 
روز عرضــه اولیه به فروش برســد. عرضه موفق در 
روش ترکیبی، عرضه ای اســت که حداقل ۸۰ درصد 
میزان سهام عرضه شده در مرحله اول )یعنی همان 
مرحله ای که به ســرمایه گذاران واجد شرایط عرضه 

می شود(، معامله شود.
مدیر نظارت بــر بورس ها ادامه داد: موضوع دیگری 
که در مدل ثبت ســفارش و همچنین روش ترکیبی 
در دستورالعمل جدید عرضه های اولیه تغییر کرد، این 
است که در دستورالعمل پیشین، دامنه رقابت در ثبت 
ســفارش از قیمت پایه اعلامی ۱۰ درصد بالاتر بود. 
براساس بازنگری انجام شــده در دو روش یادشده، 
این دامنــه به مثبت و منفی دو برابر دامنه نوســان 
بازار که در شــرایط فعلــی  ۱۰ درصد مثبت و منفی 
است، تغییر پیدا کرد. براساس این نکته، امکان کشف 

قیمت حتی کمتر از قیمت اعلامی خواهد بود.
پارچینی برگزاری حراج به شــیوه dark را از دیگر 
نکات این دستورالعمل برشمرد و گفت: عرضه اولیه 
به روش های ثبت ســفارش، حراج و روش ترکیبی، 
به صــورت dark خواهنــد بود و ســرمایه گذاران 
فقــط می توانند درخواســت خــود را در دوره ثبت 
ســفارش ارســال کنند و اینکه چه ســفارش هایی 
با چه قیمت هایی در ســامانه ثبت شــده است برای 
عرضه گننــدگان و همچنین متقاضیــان خرید، قابل 
مشاهده نخواهد بود. این موضوع، مانع از الگوبرداری 
یا تاثیرپذیری از ســفارش های دیگران می شود و در 
نتیجه، افراد براساس تحلیل و نه رفتارهای هیجانی 

و روانی به ثبت سفارش های خود می پردازند.
به گفته او، امکان بازنگــری قیمت عرضه و عرضه 
مجدد در صورت شکســت عرضه، از جمله مواردی 
است که از دســتورالعمل یادشده حذف شدند. حذف 
این مورد، ســبب می شود عرضه کننده و متعهد خرید 
در هنگام ارزشگذاری ســهم، قیمت منطقی تری را 
انتخــاب کنند. زیرا اگر این قیمت منطقی نباشــد و 
سرمایه گذاران آن را نپذیرند، عرضه با شکست مواجه 

می شود.
مدیر نظارت بر بورس ها ادامه داد: با شکست عرضه، 
عرضه کنندگان مجبور می شوند حداقل پس از گذشت 
ســه ماه از تاریخ عرضه، دوباره فرایند عرضه اولیه را 
از ابتدا طی کنند. طبیعی اســت شرایط بازار طی این 
مــدت تغییر خواهند کرد و ایــن به نفع عرضه کننده 
نخواهد بود؛ بنابراین، با حذف نکته یادشــده، قیمتی 
که در عرضه اولیه مطرح می شود، قیمت معقول تری 
خواهد بود و  برای ســرمایه گذاران جذابیت بیشتری 

خواهد داشت.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصاد کلان

سازمان هواپیمایی کشوری 
آمار نمکی را رد کرد

سخنگوی ســازمان هواپیمایی کشوری با رد آمار 
وزیر بهداشت در خصوص میزان پروازهای ورودی 
به مشهد مقدس گفت: در زمان ۸ روز مورد اشاره 
وزیر بهداشــت ۴۴۶ پرواز داخلی و بین المللی به 

مشهد انجام شده است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و ســیما، 
سخنگوی ســازمان هواپیمایی کشوری با رد آمار 
وزیر بهداشت در خصوص میزان پروازهای ورودی 
به مشهد مقدس گفت: در زمان ۸ روز مورد اشاره 
وزیر بهداشــت ۴۴۶ پرواز داخلی و بین المللی به 

مشهد انجام شده است.
محمدحسن ذیبخش افزود: در بازه زمانی ۱۲ تا ۱۹ 
مرداد تعداد ۴۰۲ پرواز داخلی، ۴۴ پرواز بین المللی 
و جمعاً ۴۴۶ پرواز داخلی و بین المللی به مشــهد 

مقدس انجام شده است.
وی افزود: پیرو مصاحبه آقای نمکی، وزیر بهداشت 
در خصوص تعداد پرواز انجام شده به مشهد مقدس 
در ۸ روز، بــرای تنویــر افکار عمومــی به اطلاع 
می رساند در بازه زمانی روز ۱۲ مرداد تا ساعت ۲۴ 
مورخ ۱۹ مردادماه تعــداد ۴۰۲ پرواز داخلی و ۴۴ 
پرواز خارجی به مقصد مشــهد مقدس انجام شده 

است.
وی گفت: ســازمان هواپیمایی کشــوری از زمان 
شــیوع ویروس کرونــا ضمن تبعیــت از تمامی 
دســتورالعمل های ابلاغی ســتاد مقابله با کرونا، 
نظارت ســختگیرانه ای بر اجرای دستورالعمل ها 
توســط شــرکت های هواپیمایی داشته است کما 
اینکه در برهه زمانی گســترش ایــن ویروس در 
استان خوزستان، با دستور ستاد ملی مقابله با کرونا، 
ضمن کاهش حداکثری تعداد پروازها، داشتن تست 
منفی PCR را برای مسافرین پروازهای ورودی 

و خروجی آن استان الزامی کرد.
ذیبخش افزود: همچنین این سازمان از تاریخ ۲۰ 
مرداد ماه بر اساس دستورالعمل های ستاد مقابله با 
کرونا تعداد پروازها به مشــهد مقدس را ۵۰ درصد 
کاهش داده و در صورت ابلاغ هر دســتورالعملی 
از جانــب ســتاد مقابله با کرونا، ضمــن ابلاغ به 
شرکت های هواپیمایی بر رعایت آن نظارت خواهد 

کرد.

فیلترینگ نباید کسب و کارها 
را از کار بیندازد

یک عضو کمیســیون اجتماعــی مجلس ضمن 
اعلام موافقتش با طرح صیانت از حقوق کاربران 
نسبت به عدم امکان ردیابی پیام های کاربران در 
فضای مجازی ابراز نگرانی کرد و گفت: به نظرم 
اگر فیلترینگ در راســتای حفظ کرامت انسانی 

باشد، بسیار خوب است.
حســن لطفی در گفت وگو با ایسنا در مورد طرح 
صیانت از حقــوق کاربران و ســامان دهی پیام 
رسان های اجتماعی اظهار کرد: در اینکه کرامت 
انســانی عده ای به دلیل اســتفاده غیر صحیح یا 
غیرمجاز از فضای مجازی خدشه دار شده است، 
هیچ شکی نیست. عده ای از افراد جامعه به دلایل 
مختلف کرامت انســانی جامعه ما را زیر ســوال 
می برند. هر فردی با هر ذهنیتی هر مســئله ای را 
که می خواهنــد برای جامعه بازنمایی کرده و این 

افراد قابل پیگیری نیستند.
این عضو کمیســیون اجتماعی مجلس یازدهم با 
بیــان اینکه حقوق کاربران فضــای مجازی باید 
مورد صیانت قرار بگیرد، گفت: این موضوع یکی 
از اولویت های کشور بود. یکی از وظایف مجلس 
دفاع از کرامت انسانی است. به همین دلیل سعی 
کردیم در طرحی از حقوق کاربران صیانت کرده و 

پروژه تقنینی سامان دهی را آغاز کنیم.  
نماینــده مــردم رزن در مجلــس در عین حال 
با بررســی طــرح صیانت از حقــوق کاربران در 
کمیســیون هایی تخصصی مخالفت کرد و گفت: 
به نظرم، این موضوع باید جلســه علنی پیگیری 
شــود. برخــی موافقــان معتقدند کــه کارگروه 
ویــژه کار را تخصصی تر کــرده و وقت صحن 
را نمی گیرد. نظــر بنده این اســت لازمه پخته 
 شــدن طرح مطرح شــدن آن در جلســه علنی

 مجلس است.
لطفی در خصوص احتمال ایجاد محدودیت برای 
پلتفرم های فضای مجازی افزود: من فکر می کنم 
مدیریت پلتفرم ها کافی باشد. نیازی به فیلترینگ 
نیست. فقط کافیست پیام ها امکان ردیابی داشته 
باشند. متولی هر پیام باید مشخص باشد. در این 
صورت مــا نیازی به فیلترینگ نداریم. شــرکت 
گوگل در حقیقت فیلتر شــده است. به نظرم اگر 
فیلترینگ در راســتای حفظ کرامت انسانی باشد، 
بسیار خوب اســت. اینکه کاربری پیامی را ثبت 
می کند و وقتی می خواهیــم پیگیری کنیم به ما 
می گویند این پیام از اتریش آمده اســت اما کاربر 
واقعا در ایران حضور داشــته؛ بسیار نگران کننده 

است.
وی ادامــه داد: فیلترینــگ در عین حــال نباید 
کســب و کارها را از کار بیندازد. به نظرم شــأن 
و منزلــت هر ایرانی باید توســط حاکمیت حفظ 
و حراســت شود. اگر کســی به فردی در جامعه 
توهین کرد، فرد توهین کننده باید قابل دسترسی 
باشــد. فضای مجازی کشــورهای پیشرفته به 
اندازه فضای مجازی در کشــور ما افسارگسیخته 
نیســت علتش هم این اســت مسئولانشان این 
فضــا را مدیریت می کنند. هــر کاربر در خارج از 
کشور، قابل دسترســی، ردیابی و مشاهده است. 
این به این معنا نیســت کــه از امکانات خارجی 
 استفاده نکنیم. در عین حال باید بتوانیم این فضا 

را مدیریت کنیم.

طرح »دوقفله« مسکن 
اقساطی به دولت سیزدهم 

رسید
فروش مسکن به شکل قسطی، بسیاری از خانواده ها 
که آرزوی داشتن سرپناه در سر دارند را به خود جذب 
کرد. با اینکه گفته می شود تا کنون حدود ۶۰۰ هزار 
نفر بــرای این طرح ثبت نام کرده اند، وزارت تعاون 
در پی وزارت راه و شهرســازی نسبت به خریداران 
هشدار داد و اعلام کرد که تعاونی مورد نظر مجوز 
پیش فروش ندارد؛ در سوی مقابل، مدیرعامل طرح 
مسکن اقساطی می گوید که وظیفه مان ساخت خانه 
است، پیش فروش هم نکرده ایم، از دولت قبل خیری 

ندیدیم اما خوش بین به دولت سیزدهم هستیم.
به گزارش ایســنا، جهش قیمت مسکن در دولت 
دوازدهم که با کاهش قدرت خرید همراه شد، برخی 
مجموعه ها را در ماه های پایانی دولت بر آن داشت 
تا طرح مسکن اقساطی را به عنوان یک راهکار ارایه 
کنند اما به دلیل سوابق گذشته و ذهنیت منفی که 
بعضا از این چینن برنامه هایی در ذهن مردم است، 
دولت گذشــته احتمالا با ذهنیت پیشگیری بهتر از 
درمان است این برنامه را سرکوب کرد. پس از آنکه 
وزارت راه و شهرســازی، طرح مسکن اقساطی را 
غیرقانونی اعلام کرد و مجری این طرح در واکنش 
گفت که فعالیت ما ارتباطی بــه وزارت راه ندارد و 
زیر نظــر وزارت تعاون هســتیم، در روزهای اخیر 
وزارت تعاون نیز با انتشار اطلاعیه ای نسبت به خرید 
مسکن از تعاونی مورد نظر هشدار داد و اعلام کرد 

که مجوزی به آن نداده است.
در بخشــی از اطلاعیه وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی آمده است: »بر اساس بررسی های صورت 
گرفته و بازدیدهای میدانــی، اتحادیه تعاونی های 
انبوه ســاز تهران و اتحادیــه تعاونی های عمرانی 
شــهر تهران، نه تنها فرآیند قانونی ساخت و ساز و 
پیش فروش واحدهــا را رعایت نکرده که با ادعای 
داشتن مجوز از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
به پیش فروش ساختمان در قالب طرح ملی مسکن 
اقساطی از طریق تبلیغات و ثبت نام از متقاضیان از 
طریق ســایتی با عنــوان etot.co  اقدام کرده 

است«.
در روزهــای اخیر همچنین معاون وزرات تعاون در 
یــک برنامه تلویزیونی اعلام کــرد که یک ماه به 
تعاونی مذکور مهلت داده تا اسناد و مدارک خود را 
در اختیارشان قرار دهند که این اقدام صورت نگرفته 
است. پیش از این هم وزارت راه و شهرسازی، پیش 
فروش مسکن از ســوی این اتحادیه را غیرقانونی 
خوانده و اعلام کرده بود که به دلیل سوءاســتفاده 
از نام »طرح اقدام ملی مسکن« از مجموعه مذکور 
شکایت کرده اســت.در این باره با خشایار باقرپور ـ 
مدیرعامل اتحادیه تعاونی های عمرانی شهر تهران 
ـ صحبت کردیم که گفت: اینقدر این اتهام را تکرار 
نکنند. ما پیش فروش انجام نمی دهیم و فعالیت ما 
بر اساس ســرمایه گذاری در قدرالسهم و مشارکت 
جمعی است که همان روح تعاون محسوب می شود. 
هرکس به اندازه بودجه ای که در اختیار دارد سهمی 
از یک تا صددرصد واحدهای مســکونی را دریافت 
خواهد کرد. پرداختها هم بر اســاس نرخ تمام شده 
ساخت خواهد بود، نه قیمت بازار و اینکه می گویند 
قیمت واحدهای ما متــری ۷ یا ۱۰ یا ۱۲ میلیون 
تومان است صحت ندارد. دوما هیچ بررسی کانونی 
توســط مســئولان از مجموعه ما صورت نگرفته 
و اینکه عنوان کردند اســناد را در اختیارشان قرار 
نداده ایم دروغ اســت. اســناد و مــدارک ما کاملا 
شــفاف، روشن و در دسترس است و اگر مسئولان 
به خودشان زحمت بدهند و اراده کنند در اختیارشان 
قرار خواهیم داد.وی با بیان اینکه اتحادیه تعاونی های 
عمرانی شهر تهران مجوزهای قانونی تأسیس را با 
عبور از فیلترهای متعدد دریافت کرده است، افزود: 
برخورد منفی مسئولان هزینه های مادی و معنوی 
بســیاری را به مجموعه ما تحمیل کرد. استدلال 
مسئولان این است که چون قبلا کسانی در بحث 
پیش فروش سوءاستفاده کرده اند پس ممکن است 
ما هم کلاهبردار باشــیم! این چه منطقی است که 
آقایان دارند؟ طبق ســند توسعه تعاون، احداث ۵۰ 
درصد مسکن کشــور بر عهده تعاونی ها قرار دارد. 
ما هم داریم فعالیت ذاتی و مأموریت خود را انجام 
می دهیم اما علت این همه سنگ اندازی، آن هم از 
طرف مجموعه های بالادستی که طبیعتا باید به ما 
کمک کنند را متوجه نمی شویم. وقتی وزارت تعاون 
بدون بررسی عینا ادعاهای واهی وزارت راه را درباره 
ما تکرار می کند یعنی پــدر خانواده به جای اینکه 
طرف خانواده اش را بگیرد طرف همسایه و غریبه را 
گرفته است.باقرپور با بیان این ادعا که دولت قبل در 
تولید مسکن کم کاری داشته است تاکید کرد: بعضا 
عنوان می کنند که مثلا چند هزار واحد را کلنگ زنی 
کردیم در حالی که نیاز مسکن کشور میلیونی است. 
گفتند با متری سه میلیون تومان خانه می دهیم ولی 
مــا هیچ مبلغی اعلام نکردیم، با این حال تا کنون 
حدود ۶۰۰ هزار نفر در سایت ما نام نویسی کرده اند. 
از مســئولان دولت دوازدهم که خیری ندیدیم اما 
امیدواریم با روی کار آمدن آقای رســتم قاسمی در 
وزارت راه و شهرسازی و آقای عبدالملکی در وزارت 
تعاون اقدامات قانونی و عام المنفعه خود را جلو ببریم.

با توجه به کش دار شدن و ایجاد حاشیه برای طرح 
مسکن اقساطی حالا باید منتظر باشیم تا سرنوشت 
این طرح را در دولت آینده ببینیم. دولت رئیســی 
وعده احداث چهار میلیون مســکن طی چهار سال 
را داده و قصــد دارد از توان بخش خصوصی برای 
این موضوع استفاده کند. از طرف دیگر طرح اقدام 
ملی مسکن که توســط دولت دوازدهم کلید خورد 
در حال اجرا اســت که تا کنون ۵۳۴ هزار واحد به 
مرحله اجرا رسیده و حدود ۴۰ هزار واحد افتتاح شده 
است. تابستان سال گذشته قیمت واحدهای اقدام 
ملی ۲.۷میلیون تومان در هر متر مربع اعلام شــد 
که با وجود رشد شدید قیمت مصالح ساختمانی هنوز 

این نرخ به روز رسانی نشده است.

رئیس اتاق مشترک ایران و ترکیه با بیان 
اینکه ظرفیت تجارت ۳۰ میلیارد دلاری با 
ترکیه را داریم، گفت: پیش بینی می شود 
تا پایان سال حجم تجارت بین دو کشور 

به ۱۰ میلیارد دلار برسد.
به گزارش خبرنگار مهر، آمارهای رسمی 
ترکیه نشان می دهد تجارت کالایی ایران 
و ترکیه از فصل دوم سال ۲۰۱۹ با افت 
شدیدی همراه بوده و روند نزولی تجارت 
با این کشــور تا فصل دوم ســال ۲۰۲۰ 
همچنان ادامه داشته است؛ اما پس از آن 
روند صعودی در پیش گرفته و در فصل 
نخست ســال ۲۰۲۱ برای سومین فصل 
پیاپی افزایش یافته اســت؛ به شکلی که 
شاهد رشــد ۵۳ درصدی حجم تجارت 

میان دو کشور بوده ایم.
در همیــن رابطــه، مهرداد ســعادت در 
گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشــت: 
ســال ۹۹ حجم کل تجارت ما با ترکیه 
حــدود ۶ میلیارد دلار بــود، از این رو با 
توجه به بهبود شرایط صادرات و واردات، 
امســال ترکیه جزو ۵ کشور نخست سبد 
تجاری ایران قــرار گرفت که البته هنوز 
هم وضعیت تجاری بین دو کشور چندان 

مورد قبول نیســت.رئیس اتاق بازرگانی 
مشــترک ایران و ترکیه افــزود: ما قبلًا 
حجم تجــارت ۲۱ میلیــارد دلاری را با 
ترکیه تجربه کرده ایم، از این رو امیدواریم 
به محض اینکه مشکل تحریم ها کاهش 
پیدا کند یا لغو شود، به آن روزها برگردیم 
و حتی حجم تجارت خود را از آن میزان 

نیــز افزایش داده و بــه ۳۰ میلیارد دلار 
برســانیم.وی ادامه داد: با توجه به مزیت 
کالاهای ایرانی، ما ظرفیت صادرات ۱۵ 
میلیــارد دلاری به ترکیه را داریم، ترکیه 
هــم کالاهایی دارد کــه در ایران مزیت 
دارند.سعادت گفت: اصلی ترین راه بهبود 
تجارت با ترکیه اصلاح زیرســاخت ها و 

روابط متقابل است؛ نمی شود انتظار داشت 
که دائم به ترکیه کالا صادر کنیم و ترکیه 
در مقابل نتواند کالایی به ما صادر کند و 

ما درهای واردات را ببندیم.
بــه گفته وی، ما به دلیل محدودیت های 
مالی در توسعه زیرســاخت های مرزی، 
حمــل و نقل و کانتینرهــای یخچال دار 

محدودیت داشــتیم و همیــن موضوع 
جابجایی کالا میان دو کشــور را دشوار 

کرد.
رئیــس اتاق مشــترک بازرگانی ایران و 
ترکیه با بیان اینکــه عمده تجارت ما با 
ترکیه مربوط به مواد پتروشــیمی و گاز، 
مــواد اولیــه و محصولات کشــاورزی 
می شــود، گفت: برآوردهــا حاکی از آن 
است که تا پایان سال حجم تجارت ما با 
ترکیه به ۱۰ میلیارد دلار برسد که با کمی 
همت و فضــا دادن به بخش خصوصی 
کفه ترازوی تجاری به ســمت صادرات 

سنگینی خواهد کرد.
وی با اشــاره به اینکــه تجار ترک برای 
افزایش تجارت با ایران و سرمایه گذاری 
در کشور ما تمایل دارند، اظهار داشت: از 
دولت سیزدهم انتظار داریم فضا را برای 
فعالیت بخش خصوصی تســهیل کند. 
اقتصاد سراسر دولتی نمی تواند کمکی به 

کشور کند.
ســعادت گفــت: لازم اســت دولت دو 
سیاست اصلی مانع زدایی و احیای جایگاه 
بخش خصوصی را در اولویت کاری خود 

قرار دهد.

رئیس اتاق ایران و ترکیه اعلام کرد:

تجارت ۱0 میلیارد دلاری با ترکیه تا پایان سال

اخبار

شیر و لبنیات فعا از قیمت گذاری دستوری خارج شد
ســخنگوی انجمن صنایع فرآورده های لبنی ضمن 
اعلام اینکه شــیر و لبنیات از قیمت گذاری دستوری 
خارج شــده است، گفت: برخی از کارخانه ها با قیمت 
۶۴۰۰ تومان شیرخام را از دامداران می خرند و برخی 
کارخانه ها به قیمت کمتر؛ لذا بر اســاس برآوردهای 
انجام شــده، حدود ۲۰ درصــد به قیمت محصولات 

لبنی اضافه شده است.
ســید محمدرضا بنی طبــا در گفت و گو با ایســنا، 
در پاســخ به اینکه گفته می شــود قیمــت برخی از 
محصــولات لبنی افزایش یافته و آیا شــرکت های 
لبنی قیمت محصولاتشــان را مجددا بالا برده اند؟ 
اظهار کرد: در پی عدم توافق وزارت صمت و وزارت 

جهاد کشاورزی برای تعیین قیمت شیرخام و ۱۰ قلم 
محصول لبنی مشــمول قیمت گــذاری دولتی، نامه 
نگاری بســیاری به وزارت جهاد کشاورزی و صمت 
از طــرف انجمن صنایع لبنی صــورت گرفت که با 
توجه به دســتورالعمل وزارت جهاد کشاورزی برای 
خرید تضمینی شــیرخام به قیمت ۶۴۰۰ تومان که 
افزایش حدود ۵۰ درصدی شــیرخام  را موجب شده، 
قیمت محصولات لبنی نیز به تناســب و بر اســاس 
محاسبه میزان افزایش هزینه های تولید، افزایش یابد 

اما توجهی نشد. 
بنابراین شــرکت های لبنی با دامــداران به صورت 
مستقیم وارد مذاکره شده اند و با قیمت های توافقی 

اقدام به خرید شیرخام می کنند.وی ادامه داد: وضعیت 
کنونی به معنی عبور زنجیره صنعت لبنیات از قیمت 
گذاری دســتوری و توافق غیر رسمی نظام عرضه و 
تقاضاست. بر اساس برآوردهای انجام شده حدود ۲۰ 
درصد به قیمت محصولات لبنی اضافه شــده و این 
درحالی است که اگر قرار بود قیمت گذاری دستوری 
ادامه داشــته باشد احتمالا شــاهد افزایش حدود ۶۰ 
درصدی محصولات می بودیم. این در حالی اســت 
که هنوز خرید شــیرخام با قیمــت ۶۴۰۰ تومان به 
طور کامل محقق نشــده و اگر محقق شــود حدود 
 ۲۰ درصد دیگر نیز به قیمت محصولات لبنی اضافه 

خواهد شد.

دبیر کانون انجمن های صنفی کامیون داران اعلام کرد:

همه مشکلات واردات کامیون های رسوبی در گمرک
دبیــر کانون انجمــن صنفی کامیــون داران گفت: 
کامیون های رســوبی مانده در گمرک تنها مشــکل 
شــفاف نبودن منشــأ ارز را ندارند، بلکه مشکلاتی 
نظیر ناهماهنگی، بی برنامگی و مخالفت برخی برای 
تسریع روند نوســازی ناوگان بر سر راه این کامیون 

ها قرار دارد.
به گزارش ایسنا، اخیرا گمرک اعلام کرده که حدود 
۳۶۰۰ کامیون رسوبی در ۹ گمرک ایران هستند که 
مشکلات بسیاری سر راه ترخیص آن ها وجود دارد و 
در ادامه فرامرز مداح - قائم مقام ســازمان راهداری 
و حمــل و نقل جاده ای - در این بــاره گفت:  یکی 
از اصلی ترین عوامل ترخیص این کامیون ها شفاف 
نبودن منشأ ارزی است که واردکنندگان برای خرید 
این کامیون ها اســتفاده کردند و اگر این مشکل حل 
شود، می توان کامیون های رسوبی را ترخیص کرد و 
در اختیار کامیون داران برای نوسازی ناوگان قرار داد.

وی افزود: در حال حاضر بزرگ ترین مشــکل در این 
زمینه کد ساتا است و بســیاری از این کامیون ها را 
شــرکت هایی وارد کردنــد که برای تأییدیه منشــأ 
ارزی شــان دچار مشکل اســت. از سوی دیگر برای 

بانک مرکزی باید ارزی که با استفاده از آن کامیون 
وارد شده اثبات شــود که از کجا آمده است و بانک 
مرکزی می گوید نباید این ارز از کف خیابان خریداری 
شده باشــد یا آنکه کامیون نباید با ارز ۴۲۰۰ تومانی 

کالاهای اساسی و دارو وارد شده باشد.
احمد کریمی - دبیر کانــون انجمن صنفی کامیون 
داران - در این باره به ایســنا، گفت:  شــاید برخی از 
کامیون های رسوبی مشکل شــفاف نبودن مشکل 
ارزی از ســوی واردکنندگان و ارائه نشــدن مدارک 
معتبر در این زمینه را داشته باشند، اما همه مشکلات 

این نیست.
وی افزود:  بزرگترین مشــکلی کــه در این راه وجود 
دارد ناهماهنگی، بی برنامگی و مقاومت برخی برای 
تسریع در نوســازی ناوگان اســت که در واقع این 
مقاومت از ســوی برخی خودروسازان صورت گرفته 
که با انحصارطلبی طی ســالیان گذشته هیچ رشدی 

نکردند.
کریمی با بیان اینکه وقتــی توان تولید یک ناوگان 
)کامیون( اســتاندارد را نداریم نبایــد در برابر واردات 
آن مقاومت کنیم، ادامــه داد:  واردکنندگان کامیون 

سه گروه هســتند که قرار شده ۸۰ درصد تعهدشان 
را درقبــال واردات کامیون عمل کنند تا بتوانند باقی 
کامیون های وارداتی شان را نیز ترخیص کنند، اما در 
زمینه اینکه تعریف عمل کردن به تعهد چیست بین 
مراجع مختلف و دســتگاه های متولی اختلاف نظر 

وجود دارد.
دبیــر کانون انجمن صنفی کامیون داران گفت:  برای 
حل این مشــکل پیشــنهادی دادیم و آن اینکه اگر 
واردکننده ای شاســی خودرو را به نــام خریدار کرد 
باید این گونه تلقی شــود که به تعهدش عمل کرده 
است، چراکه از آن زمان انتقال مالکیت از واردکننده 
به خریدار قطعی می شــود اما ممکن است تا زمان 
پلاک شدن کامیون چند ماه طول بکشد. ما نباید این 
زمان را از دســت بدهیم.وی تصریح کرد: مشکلات 
دیگری بر ســر راه واردات کامیون و ترخیص آن ها 
وجود دارد و آن اینکه یک واردکننده کامیون دقیقا به 
اندازه هزینه ای که برای واردات یک دستگاه کامیون 
می کند باید در داخل کشور هزینه کند تا آن کامیون 
ترخیص شود و بیش از ۵۰ درصد این هزینه ها اضافی 
و قابل تعدیل است. به عنوان مثال چرا کامیونی که 

۷۰ هزار یورو قیمت دارد گمرکی اش باید براســاس 
قیمت ۱۴۰ هزار یورویی تعیین شود یا آنکه مالیات بر 
ارزش افزوده ای که سه درصد تعیین شده چرا تا ۱۳ 

درصد باید افزایش پیدا کند.
کریمی اعلام کرد:  هزینه های بسیار دیگری بر دوش 
واردکننده تحمیل شــده که اتفاقــا آن را بر گردن 
خریدار می اندازند اما چرا باید خریدار هزینه ضمانت 

نامه واردکننده را هم پرداخت کند.

دبیر سندیکای تولیدکنندگان لوله و پروفیل مطرح کرد:

جهش ۲۰ درصدی نرخ ورق فولادی در یک ماه
دبیر ســندیکای تولیدکنندگان لوله و پروفیل با بیان 
اینکه در یک ماه نرخ ورق فولادی ۲۰ درصد رشــد 
کرد، گفت: حتــی در مقاطعی که قیمت ارز کاهش 
داشته به هیچ عنوان قیمت ورق کاهشی نبوده است.
آنوش رحام در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار داشــت: 
با وجود اینکــه ورق های فولادی یکی از مواد اولیه 
بســیار مهم برای صنعــت لولــه و پروفیل و ۶۰۰ 
محصول تکمیلی بعد از آن محســوب می شــود اما 
هیچ گونه ثبات قیمتی را برای این محصول شــاهد 

نیستیم.
دبیر سندیکای تولیدکنندگان لوله و پروفیل فولادی 
ایران افزود: در دو سال گذشته هدف از فروش ورق 
در بورس، کشــف قیمت و شفافیت بود همه صنایع 
اســتقبال کردند اما آنچه که امروز می بینیم بخشی 
از قیمــت ورق به قیمت های جهانی و صادراتی گره 
خورده است. در دیگر کشورها محصول مازاد به بازار 
جهانی عرضه می شود اما در ایران قیمت ورق مورد 
اســتفاده صنایع داخلی به قیمت ورق مازاد یا همان 
ورق صادراتی دیگر کشــورها گره خــورده که این 

مخرج محاسبه یک اشتباه مهلک است.
وی ادامــه داد: گــره زدن ورق هــای داخلــی به 
قیمت های جهانی باعث شده که صنایع داخل کشور 
توان ادامه حیات نداشــته باشــند و همچنین قیمت 

مــواد اولیه که باید در یک کانال مشــخص تثبیت 
شود همواره افزایشی بوده است. در دو سال گذشته 
قیمت ورق از ۵ هزار تومان به ۲۵ هزار تومان رسیده 
اســت. حتی در مقاطعی که قیمت ارز کاهش داشته 
به هیچ عنوان قیمت ورق کاهشــی نبوده اســت.
رحام گفت: کارگزاری ها کف قیمت ها را به شــکلی 
طراحی می کنند که قیمت ها مهندســی می شــود و 
امروز قیمت ها به نقطه ای رســیده که دیگر امکان 
فعالیت برای واحدهای لوله و پروفیل که ۲۰۰ هزار 
نفر اشتغال مستقیم و غیرمستقیم دارند، محیا نباشد.

وی افــزود: اصولًا محیط بــورس کالا برای عرضه 
کامودیتی ها طراحی شــده تا با قیمت های جهانی 
هماهنگ باشد و ریزش و رویش قیمت برای بورس 
امری معمول است و لذا شیوه عرضه فعلی مواد اولیه 
مورد نیاز صنایع کشور که می بایست بصورت فصلی 
تثبیت شــده باشــد به طور جد منجر به خارج شدن 
ظرفیت بزرگی از صنایع تکمیلی کشور از مدار تولید 
خواهد شــد و تبعات جبران ناپذیری خواهد داشت 
چراکه تولیدکننده باید یک چشم انداز طویل مدت و 

قابل برنامه ریزی از قیمت ها داشته باشد.
رحام اظهار داشت: جهش ۲۰ درصدی قیمت در یک 
روز یعنی تبخیر شدن ۲۰ درصد و یک پنجم سرمایه 
در گردش واحدهای تولیدی و در نتیجه تأمین مواد 

موردنیاز خطوط به اندازه ۸۰ درصد ماه پیش با همان 
ســرمایه. چنین پدیده ای شاید برای دوستان بورسی 
و شــبکه فعالان بازار ســرمایه متبوع باشد اما زهر 
مهلکی برای صنایع کشور است آن هم در بدو شروع 
به کار دولت جدید که اثرات تورمی شدیدی در سایر 
رشته فعالیت های مرتبط با صنایع تولیدی، مسکن، 

ساخت و پروژه های عمرانی و توسعه ای دارد.
دبیر سندیکای تولیدکنندگان لوله و پروفیل فولادی 
ایران افزود: هفته گذشته یک عرضه در بورس انجام 
شد که شاهد جهش ۲۰ درصدی قیمت ورق فولادی 
نســبت به ماه قبل بودیم که در همان یک عرضه 
۴۵۰ میلیارد تومان سود نصیب یکی از شرکت های 
بزرگ فولادی شــد. افزایش ۲۰ درصدی قیمت به 
معنای اثر انفجــاری ۸۰ درصدی در انتهای زنجیره 
است.وی ادامه داد: مکاتباتی را با بورس کالا، وزارت 
صمت و شــرکت فولاد مبارکه بــرای باطل کردن، 
تعدیل قیمت و یــا اعمال تخفیفاتی انجام دادیم اما 
تاکنون هیچ پاسخی به ما نداده اند.رحام گفت: بعضاً 
واحدهای تولیدی لوله و پروفیل از سه شیفت با یک 
شــیفت کار می کنند زیرا رشد فزاینده قیمت متوقف 
نمی شود و هیچ مرجعی نسبت به افزایش قیمت مواد 
اولیه واحدهای تولیدی حساس نیست. از سویی دیگر 
خرید این مواد اولیه توسط بنگاه های کوچک مقدور 

نیست و مجبورند از بازار آزاد بخرند. در شرایطی که 
تولیدکنندگان لوله و پروفیــل با کمتر از نیم درصد 
ســود محصول را عرضــه می کنند، ســهامداران و 
معامله گران، صنعتگران را رانتخوار معرفی می کنند.

دبیر سندیکای تولیدکنندگان لوله و پروفیل فولادی 
ایران افزود: ایــن افزایش ۲۰ درصدی نرخ ورق در 
یک ماه در حالی رخ داده که نه افزایش قیمت انرژی 

داشتیم و نه افزایشی در قیمت نهاده ها.
وی افزود: باید ســازوکار عرضه فــولاد در بورس 
مشخص باشــد؛ باید نحوه تعیین کف قیمتی شفاف 
باشد و در یک کانال مشخص تثبیت شود تا صنایع 
تولیدی توان برنامه ریزی و چشم انداز فصلی برای 

تولید خود داشته باشند
رحــام تصریح کرد: بورس کالا علاوه بر شــفافیت 
باید کشف قیمت هم انجام دهد با این حال افزایش 

قیمت ها افسارگسیخته شده است.
وی یادآور شد: تولیدکننده ایرانی چه زمانی می تواند 
نســبت به تثبیت قیمت مطمئن باشد؟ تولید در یک 
کشــور با این جهش های قیمتی غیرممکن اســت. 
سرمایه در گردش یک واحدی در یک ماه فقط ۲۰ 
درصد افزایش می یابد به چه معنایی اســت؟ تزلزل 
نظام قیمت گذاری و ورود تنش به تولیدکننده عملًا 

تولید را مختل کرده
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شهرستان اخبار

خبر

سامانه ثبت نام تسهیلات ودیعه 
اجاره مسکن به روزرسانی شد 

اصفهان-احسان عالیخانی چگنی-خبرنگارمملکت :
رئیــس اداره ارتباطــات و اطلاع رســانی اداره کل راه و 
شهرسازی اســتان اصفهان خبرداد: مطابق با اطلاعیه 
وزارت راه و شهرسازی فرآیند به روزرسانی سامانه ثبت نام 
تسهیلات ودیعه اجاره مسکن انجام شده و امکان ثبت نام 

از 16 مرداد 1400 فراهم است.
حســن کحال زاده رئیس اداره ارتباطات و اطلاع رسانی 
اداره کل راه و شهرســازی استان اصفهان اذعان داشت: 
مطابق با اطلاعیه وزارت راه و شهرسازی سامانه ثبت نام 
تسهیلات ودیعه اجاره مسکن به روزرسانی شده و امکان 
ثبت نام در آن از دیروز )16 مرداد 1400( میسرشده است.

وی افزود: افرادی که متقاضی بهره مندی از این تسهیلات 
 هســتند می توانند بــرای ثبت نام بــه آدرس اینترنتی 

 https://tem.mrud.ir/ مراجعه کنند.
رئیــس اداره ارتباطــات و اطلاع رســانی اداره کل راه و 
شهرسازی استان اصفهان با بیان اینکه ثبت نام در سامانه 
تسهیلات ودیعه اجاره مسکن تا پایان شهریور 1400 ادامه 
دارد، گفت: سقف این وام در کلانشهر اصفهان 40 میلیون 
تومان و در ســایر شهرها 25 میلیون تومان تعیین شده 

است.
وی خاطرنشان کرد: متقاضیان می بایست دارای اجاره نامه 
رســمی یا اجاره نامه ثبت شده در سامانه ثبت معاملات 
املاک و مستغلات و دارای کد رهگیری، در شش ماهه 

اول سال 1400 باشند

کشف ۶۳ سکه دوره  
ساسانی در ایوان 

ایلام - مسعود هواسی – خبرنگارمملکت:
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
ایلام گفت: 6۳ قطعه ســکه مربوط به دوران ساسانی 
با همکاری نیروی انتظامی از یک حفارغیرمجاز اشیای 

تاریخی در شهرستان ایوان کشف و ضبط شد.
 عبدالمالک شــنبه زاده اظهار داشــت: پــس از انجام 
کارشناســی های فنی انجام شــده از سوی کارشناسان 
میراث فرهنگی مشخص شد ســکه های مکشوفه از 
جنس آلیاز آهن به رنگ زرد مربوط به دوران ساســانی 

هستند.
وی با تقدیر از تلاش پلیس اســتان و همکاری مناسب 
آنان در مبارزه با جرایم حوزه میراث فرهنگی افزود: متهم 
به همراه پرونده برای رسیدگی بیشتر به مراجع قضایی 

معرفی شد.
وی افزود: خوشــبختانه با فعالیــت انجمن های میراث  
فرهنگی، حساسیت جامعه نسبت به حفاظت و حراست از 
میراث فرهنگی بیشتر شده است. مدیرکل میراث فرهنگی، 
صنایع دســتی و گردشــگری ایلام از همشــهریان و 
انجمن های میراث خواســت در مراقبت از آثار تاریخی 

همکاری لازم را با مسوولان امر داشته باشند.
اســتان ایلام یک هزار و 500 اثــر تاریخی، طبیعی و 
گردشگری دارد که ۷۷4 اثر آن تاکنون در فهرست آثار 
ملی کشور به ثبت رسیده که از این تعداد ۷۳۷ اثر تاریخی، 
24 اثر معنوی، 6 اثر طبیعی و هفت اثر نیز مکان رویداد 

دفاع مقدس است.

 آخرین مهلت شرکت
 در چهارمین جشنواره 

رسانه ای معلولان۳۱مرداد
اصفهان-احسان عالیخانی چگنی-خبرنگارمملکت 
:دبیر جشــنواره ملی رســانه ای معلــولان گفت: 
علاقه مندان به شرکت در چهارمین جشنواره ملی 
رسانه ای معلولان تا پایان مردادماه جاری فرصت 
دارند تا آثار خود را به دبیرخانه جشــنواره ارســال 

نمایند.
دبیر جشنواره رسانه ای معلولان، در رابطه با هدف 
این جشــنواره گفت: در این جشــنواره به دنبال 
تقویــت روحیه مطالبه گری در میان قشــر دارای 

معلولیت هستیم.
منصور گلناری در ادامه افزود: نخســتین جشنواره 
هــدف ما اعلام حضور بود، در جشــنواره دوم، به 
ســمت تحکیم و اثبات رفتیم، جشــنواره ســوم 
بــرای ما عرصه رقابــت و توان نمایی معلولان در 
گستره برابر با سایر رسانه ها بود و اما در چهارمین 
جشــنواره ســال 1400 به دنبــال نهادینه کردن 

مطالبه گری منطقی در حوزه رسانه هستیم.
وی در رابطه با شــرایط شرکت کنندگان، گفت: با 
توجه به این که این جشنواره موضوع محور است 
کلیه عزیزانی که دارای معلولیت هستند می توانند 
آثار خود را به دبیرخانه جشــنواره ارســال نمایند. 
همچنین افرادی که دارای معلولیت نیســتند نیز 
بدون محدودیت می توانند در این جشنواره شرکت 

نمایند.
گلناری در رابطه با قالب های آثار جشنواره، افزود: 
این جشنواره در دو بخش اصلی شامل عکس تک 
فِرِم، مجموعــه عکس، گزارش تصویری، گزارش 
مکتوب، گفتگو و مصاحبه مکتوب، مقاله اجتماعی، 
مصاحبه تصویری و کلیپ، و بخش جانبی شــامل 
تیتر نویسی، خبر نویسی، فن بیان، داستان کوتاه، 

طنز مکتوب، کاریکاتور و دل نوشته، می باشد.

 روزانه ۸۰۰ راننده تاکسی
 در تبریز واکسینه می شوند

تبریز-فرحان -خبرنگارمملکت :  مدیرعامل ســازمان 
تاکسیرانی تبریز گفت: روزانه به طور متوسط تعداد ۸00 
نفر از رانندگان تاکسی در این کلانشهر علیه ویروس کرونا 

واکسینه می شوند.
سعید بشیریان با بیان اینکه مرحله نخست واکسیناسیون 
رانندگان تاکسی با دریافت دُز اول واکسن کرونا در تبریز 
آغاز شده است، افزود: این مرحله از واکسیناسیون رانندگان 
تاکسی تبریز از ابتدای هفته جاری در محل نمایشگاه بین 
المللی تبریز توسط عوامل مرکز بهداشت شهرستان آغاز 

شده است و هنوز ادامه دارد.
وی اظهار داشــت: قرار است تا پایان هفته جاری دُز اول 
واکسن کرونا به همه تاکسیرانان و راننده های آژانس های 

تحت نظارت سازمان تاکسیرانی تبریز تزریق شود.
بشــیریان ادامه داد: تاکسیرانان تبریز جزو اولین گروه از 
شاغلان بخش حمل و نقل عمومی این شهر هستند که با 
کوشش سازمان تاکسیرانی، دانشگاه علوم  پزشکی استان 

و مرکز بهداشت تبریز موفق به دریافت واکسن شده اند.
وی با بیان این که واکسیناســیون تاکسیرانان اختیاری 
است، گفت: در این رابطه محدودیت سنی برای تزریق 
واکسن رفع شده و به منظور جلوگیری از ازدحام و رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی در محل تزریق، رانندگان به 

صورت تدریجی و به صورت پیامک دعوت می شوند.

زمان پذیرش دوره های 
کاردانی و کارشناسی 

)ناپیوسته( دانشگاه جامع 
علمی کاربردی اعلام شد

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگارمملکت:
زمان پذیــرش دوره های کاردانی و کارشناســی 
)ناپیوســته( مهرماه ســال 1400 دانشگاه جامع 

علمی کاربردی اعلام شد
به گــزارش روابط عمومی دانشــگاه جامع علمی 
کاربردی، دکتر محســن محمدزاده معاون نظارت 

و سنجش دانشگاه جامع علمی کاربردی از زمان
پذیرش دوره های کاردانی فنی، کاردانی حرفه ای، 
مهندسی فناوری و کارشناسی حرفه ای )ناپیوسته( 
مهرمــاه ســال 1400، در دهــه آخــر مردادماه 

سالجاری خبر داد.
معاون نظارت و ســنجش دانشــگاه جامع علمی 
کاربردی اظهار داشــت: با عنایــت به پیگیری و 
هماهنگی های به عمل آمده با ســازمان سنجش 
آموزش کشــور، پذیرش دوره های کاردانی فنی، 
کاردانی حرفه ای، مهندســی فناوری و کارشناسی 
حرفه ای )ناپیوسته( مهرماه سال 1400 به صورت 
همزمــان و از تاریــخ 24 مردادمــاه لغایت ۳1 

مردادماه سالجاری انجام خواهد پذیرفت.
وی افزود: متقاضیان می بایســت پس از مطالعه 
دقیــق دفترچه راهنما و فراهــم کردن مدارک و 
اطلاعات مورد نیاز، در زمان اعلام شده از طریق 
سایت سازمان ســنجش آموزش کشور به نشانی 
www.sanjesh.org نســبت به ثبت نام خود اقدام 

کنند.
در ضمن داوطلبان جهت کســب اطلاعات بیشتر 
و نیز دریافت دفترچه راهنمای پذیرش دوره های 
مذکــور می توانند در بازه زمان های اعلام شــده 
به ســایت سازمان سنجش آموزش کشور مراجعه 

کنند.

کشف ۳۶ دستگاه ماینر 
غیرمجاز قاچاق در میانه

تبریز-فرحــان -خبرنگارمملکت :فرمانده انتظامی 
میانه از کشف ۳6 دســتگاه ماینر غیرمجاز قاچاق 
به ارزش ســه میلیارد و 600 میلیون ریال در این 

شهرستان خبر داد.
سرهنگ محمدتقی ســلطانی در تشریح این خبر، 
اظهار کرد: در پی کســب خبــری مبنی بر فعالیت 
یــک فرد ســودجو در زمینــه قاچاق و اســتفاده 
غیرمجاز از دســتگاه های ماینر، موضوع به صورت 
 ویــژه در دســتور کار مامــوران پلیــس انتظامی

 قرار گرفت. 
وی اضافه کرد: ماموران پاســگاه انتظامی بخش 
آقکنــد در عملیات غافلگیرانه اقدام به بازرســی از 
منــزل فرد مذکور کردند که موفق به کشــف ۳6 

دستگاه ماینر قاچاق شدند.
 وی با اشــاره به این که کارشناسان، ارزش ریالی 
دســتگاه های کشف شــده را ســه میلیارد و 600 
میلیون ریال اعلام کرده اند، بیان کرد: در این راستا 

یک متهم  به مراجع قضایی معرفی شد. 

اخبار

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگارمملکت:
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه گفت: 
از اول سال تاکنون 1۸ هزار و 4۸0 فرصت شغلی بر اساس 

داده های آماری سامانه رصد ایجاد شده است.
حسن عزیزی در هشتمین نشست کمیته هماهنگی اشتغال 
استان با اشاره به اینکه برای سال 1400 در سند تفصیلی 
اشــتغال 5۳ هزار و 2۷5 فرصت شــغلی پیش بینی شده 
اســت، گفت: بر اساس داده های سامانه رصد از اول سال 
جاری تاکنون 1۸ هزار و 4۸0 فرصت شغلی توسط دستگاه 
های اجرای ، بنیاد مســکن و اداره کل راه و شهرسازی و 

اداره کل نوسازی مدارس استان ایجاد شده است.

مدیــر کل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان در ادامه 
گزارشــی از چرایی چرایی افزایش نرخ بیکاری افراد 15 
سال و بیشــتر در بهار امسال در مقایسه با بهار 1۳۹۹ به 
میزان ۹ دهم درصد در استان را ارائه نمود و اظهار کرد: با 
افزایش نرخ بیکاری در بهار امسال نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته، نرخ مشارکت به میزان 1 و نیم درصد افزایش 
و ســهم بخش های اقتصادی خدمات و صنعت افزایش 
یافته، اما سهم بخش کشاورزی به میزان 2 و 2 دهم درصد 

کاهش را نشان می دهد.
در ادامه این نشســت که در محل سالن جلسات شهدای 
دولت استانداری برگزار شد، مرکز کسب و کارهای کوچک 

و خرد اســتان، گزارش چگونگی اختصاص یک زنجیره 
ارزش بــه اداره کل امــور زندان ها جهت اشــتغال زایی 
زندانیان و ســازمان نظام صنفی رایانه ای استان گزارش 

برنامه های اشتغالزای خود در سال 1400 ارائه نمودند.
در ادامه بانک های عامل موضوع “قانون حمایت از توسعه 
و ایجاد اشــتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایری با 
استفاده از منابع صندوق توســعه ملی” پیرامون مبلغ باز 
پرداخت شده به بانک یا موسسه عامل از محل تسهیلات 
قانون و موصوف تفکیک تســهیلات اشتغال روستایی و 
عشایری و اعتبارات اشتغالزایی ویژه مناطق زلزله زده ارائه 

و مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.

از ابتدای سال جاری تاکنون انجام شد؛

ایجاد بیش از ۱۸ هزار فرصت شغلی در کرمانشاه 

خبر

مدیر عامل برق منطقه ای یزد

قراردادهای ۳۹۰ مگاوات نیروگاه 
خورشیدی یزد محقق نشده است

یزد-دهقانی نژاد-خبرنگارمملکت:
مدیر عامل شرکت برق منطقه ای یزد از محقق نشدن قراردادهای ۳۹0 مگاوات نیروگاه خورشیدی در این استان 
خبر داد و با اشاره به رتبه اول یزد در تولید انرژی خورشیدی، ظرفیت نیروگاه های خورشیدی استان از مجموع 

2۸00 مگاووات ظرفیت نامی نیروگاهی استان، ۸1.5 مگاوات ذکر کرد.
»ابوالفضل اسدی«ضمن اشاره به تلاش استان برای تامین برق پایدار، اظهار کرد: استان یزد در سال گذشته با رشد 

بار ۹ درصدی و رشد سه درصدی فروش انرژی نسبت به سال 1۳۹۸ مواجه بوده است.
وی با بیان این که ۷5 درصد برق مصرفی اســتان صرف صنعت و هفت درصد در بخش کشــاورزی مصرف 
می شود، جمع کل فروش در این حوزه 10 هزار مگاوات ساعت اعلام کرد و گفت: یزد در بخش فورش انرژی 

رتبه دوم کشور را دارد.
وی پیک بار امسال را 1۹۸0 مگاوات پیش بینی کرد و گفت: با اقدامات پیک زایی استان تاکنون پیک بار استان 

1۹65 مگاوات بوده است.
اسدی از جمله این اقدامات به اصلاح تعرفه صنایع، ایجاد مرکز خلاقیت، واگذاری امور به بخش خصوصی، طرح 

ملی استفاده بهینه از تجهیزات حوزه برق استان و طرح بهینه سازی خانه به خانه ذکر کرد.
وی همچنین اظهار کرد: برای برون رفت از چالش خاموشی های استان اقدامات متعددی از جمله جابجایی ساعات 
کار اداری، پایش آنلاین مصارف اداری و حتی بخش خانگی، تشــویق کاهش مصارف چاههای کشــاورزی و 

همچنین مشترکان خانگی را نیز در دستور کار قرار دادیم.
اسدی در بخش دیگری از سخنانش گفت: خوشبختانه در سال گذشته علی رغم تحریم ها و فشار اقتصادی 1۹ 
طرح در حوزه برق استان با اعتبار 600 میلیارد تومان مورد بهره برداری قرار گرفته و امسال نیز افتتاح و بهره برداری 
از چهار طرح از جمله نیروگاه خورشیدی 10مگاواتی کوشک را در کمترین زمان ممکن به عنوان طرحهای تکلیفی 

پیک بار تابستان 1400 شاهد بودیم.

در اجلاس سراسری مدیران ارزش آفرین

 نشان عالی مدیر ارزش آفرین به مدیرعامل
  فولاد مبارکه تعلق گرفت

اصفهان-احسان عالیخانی چگنی-خبرنگارمملکت :
در اجلاس سراســری مدیران ارزش آفرین در تحول و توســعه کسب و کار کشور، از 
و مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه به عنوان مدیر ارزش آفرین در تحول و توسعه کسب 
کار در کشور تقدیر شد و ضمن تقدیر از عملکرد مدیریتی شرکت فولاد مبارکه، نشان عالی 

مدیر ارزش آفرین به حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه تعلق گرفت.
در پایان این اجلاس سراســری، از مدیرعامل شــرکت فــولاد مبارکه به عنوان مدیر 
از ارزش آفرین در تحول و توســعه کسب و کار در کشور تقدیر شد.همچنین ضمن تقدیر 
عملکرد مدیریتی شــرکت فولاد مبارکه، نشــان عالی مدیر ارزش آفرین به حمیدرضا 

عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه تعلق گرفت.
زهرا اربابی معاون توسعه منابع انسانی سازمان برنامه و بودجه در ابتدای این اجلاس با 
اشاره به مسأله مدیریت ارزش گفت: در دهه اول قرن 21 شاهد دو بحران اقتصادی در 

جهان بودیم که منجر به نابودی برخی از شرکت های بزرگ و مهم در جهان شد.
اربابی با بیان این که برای حفظ منابع انســانی، ارتقای کیفیت محصولات و توانایی در 

جذب مشتری های بالقوه بیشتر است، اذعان داشت: هر سازمان باید بتواند توانایی های خود را برای بلندمدت تقویت و از رویکردی دیگر تحت 
عنوان مدیریت مبتنی بر ارزش استفاده کند که هدف کلی در آن به حداکثر رساندن ارزش سازمان و یا شرکت است و تصمیمات امروز صرفاً برای 

دستیابی به سود کوتاه مدت نیست.
وی با تاکید بر این که اگر سودآوری و پایداری سازمان را به عنوان تصمیمات بلندمدت در نظر داشته باشید، بازتاب آن را در آینده مشاهده خواهید 
کرد، تصریح کرد: مدیریت مبتنی بر ارزش از افراد و کارکنان می خواهد همانند صاحبان شرکت فکر کرده و تصمیمات خود را به گونه ای اتخاذ کنند 

که در نهایت به سودآوری شرکت بیانجامد.
معاون توسعه منابع انسانی سازمان برنامه و بودجه عنوان داشت: مدیریت بر مبنای ارزش با این رویکرد است که نگاه مدیران به تنهایی بر سود نباشد، 
بلکه کلیه کارشناسان و کارکنان باید این رویکرد را داشته باشند و مدیران باید به طور مداوم به دنبال رشد فرصت هایی باشند که به ارزش آفرینی 

منجر می شود؛ در نتیجه رویکرد اعتقاد به جریان نقد و رشد در آینده به عنوان منبع ارزش افزوده است.

سمنان-خبرنگارمملکت :
 معصومه منظمی،  رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری 
شهرســتان ســمنان از توزیع آبگرمکن خورشیدی و تنور 

گازی در بین بهره برداران منابع طبیعی خبرداد.
 وی بیان کرد: نیاز مناطق روستایی به انرژي و مشکلات 
ناشی از حمل و نقل موادســوختی ، لزوم توجه به تأمین 

انرژي این مناطق از منابع محلی را مطرح می ســازد که 
با توجه به قرار گرفتن کشــور ایران در کمربند خورشیدی 
زمیــن و منفعت بردن ازاین  بهره ، اســتفاده از آبگرمکن 
خورشــیدی، از جملــه ســاده ترین ، اقتصــادی ترین و 
پرکاربردترین انواع فناوري هــاي مرتبط با بهره برداری 

از انرژی تابشی  می باشد.

ایشــان افزود : یکی دیگر از مهمتریــن راههاي کاهش 
مصرف چــوب هیزمی و به تبــع آن ، کاهش تخریب و 
از بین رفتن مراتع در عرصه های منابع طبیعی،  اســتفاده 
از انرژی های پاک اســت . در این راستا  سازمان جنگلها، 
مراتع وآبخیزداري کشــور از سال 1۳۹0 توزیع آبگرمکن 
هاي خورشیدي و تنور گازی را در بین روستاییان و بهره 

برداران آغازکرده است. در سالجاری  گذشته نیز 5 دستگاه 
تنور و آبگرمکن گازی از محل اعتبارات صندوق توســعه 
ملی  به مراتع حیدرآباد برو، رویان شرقی، بویه، تیرا، سفید 
کمر ســنجدو و چاه حســینی تحویل داده و امیدواریم با 
تخصیص بودجه بیشتر این روند در سالهای آینده افزایش 

داشته باشد. 
 رئیــس اداره  منابع طبیعــی و آبخیزداری شهرســتان 
ســمنان خاطرنشــان کرد:  مرتعداران در 2 حوضه آبخیز 
چاشتخوران و شــهرک صنعتی سمنان و جام و آبخوری 
که در جلوگیری از تخریب و تصرف مشارکت داشته اند در 

اولویت قرار گرفته اند. 

توزیع ۵دستگاه آبگرمکن خورشیدی و تنور گازی بین  بهره برداران 
منابع طبیعی سمنان

ایلام - مسعود هواسی – خبرنگارمملکت:
معاون نظارت و بازرسی سازمان صنعت، معدن و 
تجارت استان ایلام از تشکیل62 پرونده تخلفاتی 

انبارها و مراکز نگهداری کالا در ایلام خبر داد
 عزت الله عبدخانی با اشــاره به بخشــی از آمار 
عملکرد ســازمان در راســتای اجرای شیوه نامه 
بازرســی از انبارها و مراکز نگهــداری کالا در 
ســال جاری، از انجام 665 بازرســی و تشکیل 
62 پرونده تخلفاتی به ارزش بیش از 2۳ میلیارد 

ریال در استان خبر داد.
وی با بیان اینکه عرضه خارج از شــبکه، اخفاء و 
امتناع از عرضه، تبصره 4 ماده 1۸ قانون مبارزه 

باقاچاق و احتکار بیشترین موارد تخلفاتی بوده اند، گفت: رصد و پایش میدانی و سیستمی انبارها و مراکز نگهداری 
کالا و میزان ورودی و خروجی کالا به انبارها از طریق سامانه های جامع انبار و تجارت با جدیت دنبال می شود.

عبدخانــی بــا تأکید بر تداوم اقدامات نظارتــی و پایش واحدهای تولیدی و توزیعی ســیمان به صورت میدانی و 
سیســتمی، یادآور شــد: به منظور تعامل هرچه بهتر و هم افزایی دستگاه های اجرایی و نظارتی در تأمین مایحتاج 
عمومی شهروندان و همچنین نظارت بر روند عرضه برای حمایت از حقوق مصرف کنندگان، تمهیدات لازم پیش 

بینی شده است.
وی با بیان اینکه براســاس دستورالعمل های ابلاغی ثبت اطلاعات خرید و فروش سیمان در سامانه جامع تجارت 
الزامی است ادامه داد: ثبت نکردن آمار ورودی و خروجی سیمان توسط واحدهای تولیدی و توزیعی، تخلف است 

و به عنوان عرضه خارج از شبکه محسوب و با متخلفان بدون کوچک ترین اغماض برخورد خواهد شد.
معاون نظارت و بازرســی سازمان صمت اســتان همچنین بر تداوم برگزاری گشت های مشترک با همکاری سایر 
دســتگاه ها تأکید کرد و اظهار داشت: در همین راستا طی تیرماه سال جاری، تعداد 10 موردگشت مشترک برگزار 

شده است.

معاون سازمان صمت استان خبر داد

تشکیل۶۲ پرونده تخلفاتی انبارها و مراکز 
نگهداری کالا در ایلام 

ساری - امیری فر-خبرنگارمملکت:
مدیرکل آموزش و پــرورش مازندران توجه 
جدی به کودکان پیش از دبستان را زیربنای 

توسعه کشور دانست.
بــه گــزارش اداره اطلاع رســانی و روابط 
عمومــی آمــوزش و پــرورش مازنــدران؛ 
»علیرضا ســعدی پور« در جلســه شورای 
پــرورش  و  آمــوزش  اداره کل  معاونیــن 
اســتان که با حضور مجــازی حاجیان زاده 
رئیس ســازمان ملی تعلیم و تربیت کشــور 
برگــزار شــد، دوران کودکــی و پیــش از 
دبســتان را طلایــی تریــن دوران زندگی 

 هــر شــخصی دانســته و گفــت: توجه جــدی بــه کــودکان پیــش از دبســتان زیربنای توســعه هر 
کشور است.

وی افــزود: از این رو ما در آموزش و پرورش مازندران نگاه ویژه ای به مدارس پیش دبســتانی و مهدهای 
کودک داریم که پوشش ۹۸ درصدی دوره پیش دبستانی در مازندران موید این امر است.

مدیرکل آموزش و پرورش مازندران با اشــاره به رویکردهای اداره کل در خصوص پیش دبســتانی تصریح 
کرد: توســعه عدالت آموزشی و برابری فرصت ها به ویژه برای مناطق محروم و آسیب پذیر، حفظ و ارتقای 
پوشــش تحصیلی نوآموزان پیش از دبســتان، تفویض اختیار در مدیریت و اجرای این دوره به شهرستان ها 
ومناطــق و نظارت حداکثری برعملکرد کلاس های پیش دبســتانی 4  رویکرد اداره کل آموزش و پرورش 

مازندران در این حوزه است.
سعدی پور با توجه به واکسیناسیون معلمان و احتمال بالای بازگشایی حضوری مدارس اظهار کرد: سرویس 
مدارس برای ما بســیار مهم است و ضمن تمهید مقدمات برای واکسیناسیون رانندگان سرویس باید نظارت 

بر امور سرویس مدارس را با جدیت پیگیر باشیم.

مدیرکل آموزش و پرورش مازندران

توجه به کودکان پیش از دبستان، زیربنای 
توسعه کشور است

گــرگان -میلاد زواریی -خبرنگارمملکت :  مدیرعامل جدید 
شرکت شهرک های صنعتی گلستان با اشاره به اینکه زمین های 
مؤثر در شهرک های استان تقریباً تمام شده است، گفت: توسعه 

شهرک های صنعتی در استان در دستور کار قرار گرفته است.
رضا شــهمرادی اظهار کرد: در اســتان گلستان 1۳ شهرک 
صنعتی و 10 ناحیه صنعتی داریم که ۸25 واحد صنعتی در آنها 
با اشتغال 1۳ هزار نفر دارای پروانه بهره برداری هستند. با توجه 

به مشکلات اقتصادی و تولیدی، حدود 220 واحد تولیدی در 
شهرک ها و نواحی صنعتی استان راکد هستند.

وی با اشــاره به اینکه 4500 میلیارد تومان سرمایه گذاری در 
شــهرک ها و نواحی صنعتی استان انجام شــده است، افزود: 
واحدهای صنعتی ما در زمینه صنایع تبدیلی، شیمیایی، فلزی، 

سلولوزی و غیره مشغول به فعالیت هستند.
مدیرعامل جدید شــرکت شــهرک های صنعتی گلســتان 

خاطرنشــان کرد: در حال حاضر تعدادی واحد خوب در زمینه 
صنایع تبدیلی در استان مشغول به فعالیت هستند اما با توجه 
به اینکه محصولات کشاورزی زیادی در استان تولید می شود، 

پتانسیل برای ایجاد واحدهای جدید صنایع تبدیلی وجود دارد.
شهمرادی با اشاره به اینکه از سال ۹0 بر اساس مصوبه مجلس 
سیاست گذاری، برنامه ریزی و صدور مجوزها در حوزه صنایع 
تبدیلی از وزارت صنعت به وزارت کشاورزی واگذار شد، گفت: 

امیدواریم با گسترش صنایع تبدیلی، از خام فروشی محصولات 
تولیدی در استان جلوگیری و ارزش افزوده در همین جا ایجاد 
کنیم؛ با این کار اشــتغال و درآمد سرانه مردم استان افزایش 

می یابد.
وی در خصوص اقدامات انجام شده در شهرک هزار هکتاری 
اترک، گفت: از حدود یک هزار هکتار مســاحت این شهرک، 
250 هکتار آن وارد فاز عملیاتی شده است. با توجه به تصویب 
منطقه آزاد اینچه برون، انتظار داریم که استقبال از سرمایه گذاری 
در این شــهرک افزایــش یابد، البته لازمه ایــن کار تأمین 

زیرساخت های موردنیاز از جمله آب، برق، گاز و تلفن است.

شهرکهایصنعتیدرگلستانتوسعهمییابد
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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 تعطیلی سالن های سینما و تئاتر
برای سامت مردم ایران

 سالن های ســینما و صحنه های تئاتر، با توجه به اوج 
گیری کرونا و شــیوع جهش دلتای آن در کشور، برای 

سلامت مردم ایران به طور خودخواسته تعطیل شدند.
به گزارش ایرنا، انجمن ســینماداران و سالن های تئاتر 
در پیام هایی جداگانــه از تعطیلی چند روزه کار خود به 
احترام مراسم عزاداری تاسوعا و عاشورای حسینی و حفظ 
سلامت مردم به دلیل اوج گرفتن بیماری کرونا به ویژه 

جهش دلتا در کشور، خبر دادند.
سالن های تئاتر خصوصی که در طول موج پنجم کرونا، 
کار خود را ادامه دادند، با فرا  رسیدن مراسم عزاداری ماه 
محرم، از روز دوشــنبه ۲۵ تا  شنبه۳۰ مرداد ماه به مدت 
پنج روز تعطیل خواهند بود. این تعطیلی سراسری است 

و شامل همه سالن های تئاتر در سراسر کشور می شود.
پیش از این سالن های دولتی تئاتر تعطیل شده بودند که 
این تعطیلی همچنان ادامــه دارد و در حال حاضر تنها 
ســالن های خصوصی به فعالیت خود ادامه می دهند که 
آنان نیز با اعلام وقفه در کار خود، به آینده چشم دوختند.
امروز نیز  انجمن ســینماداران با انتشــار اطلاعیه ای از 
تعطیلی یک هفته ای ســینماها به احترام ایام عزاداری 

سرور و سالار شهیدان و تشدید شیوع کرونا خبر داد.
در متن این اطلاعیه آمده است: با تشدید موج پنجم کرونا 
در کشور و قرمز شــدن تمامی شهرها، اعضای انجمن 
سینماداران به احترام کادر درمان که در این مدت متحمل 
فشــار زیادی هستند و همچنین به احترام ایام عزاداری 
اباعبدالله الحســین )ع( تصمیم به تعطیلی یک هفته ای 

سینماها گرفتند.
بر همین اســاس، سینماهای کشور از شنبه ۲۳ مرداد تا 
پایان روز شــنبه ۳۰ مرداد تعطیل است و فعالیت تمام 
ســینماهای کشور از یکشــنبه ۳۱ مردادماه ازسرگرفته 

خواهد شد.
براساس آمار جهانی نقش سینما در انتشار ویروس کرونا 
کمترین درصد اســت و سالن های سینما با رعایت تمام 
پروتکل های بهداشتی و با نصف ظرفیت فعلی حداکثر با 
۱۰ درصد ظرفیت خود فعال هستند، اما با تشدید ویروس 
کرونا و بالا رفتن آمار فوتی ها، در راســتای لزوم صیانت 
و حفظ جان مردم و حمایت از کادر درمان وهمچنین به 
احترام فرارسیدن تاسوعا و عاشورای حسینی )ع( درحالی 
که پس از مدت ها سینماها با رشد فروش مواجه شدند، 
انجمن ســینماداران تصمیم بــه تعطیلی یک هفته ای 

سالن ها به شکل داوطلبانه گرفت.
در حال حاضر فیلم های دینامیت، مدیترانه، هفته ای یک 
بار آدم باش، تک خال، خون شــد، قصه عشــق پدرم و 

خورشید در سینماهای کشور در حال اکران هستند.

»قهرمان« اصغر فرهادی به 
فستیوال فیلم تورنتو رفت

جشنواره فیلم تورنتو با اعلام اسامی فیلم های حاضر 
در این جشنواره از »قهرمان« اصغر فرهادی نیز به 

عنوان یکی از فیلم های ۲۰۲۱ خود نام برد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از سایت جشنواره، 
فیلم »قهرمان« ســاخته اصغر فرهادی در بخش 
»رخدادهای ویژه« امسال فستیوال فیلم تورنتو به 

نمایش درمی آید.
ایــن فیلم درام ۱۲۷ دقیقــه ای در این بخش تنها 
نخواهد بود و کنار »مموریا« ســاخته آپیچاتپونگ 
ویراســتاکول، »اسپنسر« ســاخته پابلو لارین و 
همچنین نخستین نمایش ویژه آی مکس از فیلم 
»تل ماسه« ســاخته دنیس ویلنوو برای مخاطبان 

پخش می شود.
فیلم های فرهادی، لارین و ویراستاکول همگی به 
عنوان شانس های بزرگ دریافت جایزه در مراسم 
امسال به حســاب می آیند و به احتمال زیاد مورد 
توجه بیشتر مخاطبان قرار خواهند گرفت. ریز احمد 
بازیگر رییس هیات داوران مراسم امسال خواهد بود.
ده ها فیلم دیگر از کشورهای مختلف در بخش های 
فســتیوال فیلم تورنتو امسال به نمایش درمی آیند. 
از جمله آن ها می توان از »پرندگان مست« ساخته 
کانادا، »سالن هدا« ساخته مشترک فلسطین، مصر، 
هلنــد و قطر، و همچنین »خانم خوب« ســاخته 

آفریقای جنوبی نام برد.
فستیوال تورنتو امسال از روز نهم سپتامبر کار خود 
را آغاز می کند و تــا هجدهم این ماه ادامه خواهد 
داشت. بخشی از فستیوال امسال حضوری برگزار 
خواهد شــد اما این در عین حــال به معنی اعمال 

قوانین سفت وسخت بهداشتی خواهد بود.
برگزارکنندگان اعلام کرده اند که تمام ستارگان و 
شــرکت کنندگان باید در مراسم از ماسک استفاده 
کنند و فقط در زمانی که روی فرش قرمز و صحنه 

هستند می توانند ماسک خود را دربیاورند.
فســتیوال همچنین برای ورود از تمام افراد اثبات 
واکسیناسیون می خواهد. در نهایت تمام چهره هایی 
که وارد کانادا می شــوند باید ظرف ۷۲ ساعت پس 
از رسیدن خود تست پی ســی آر انجام دهند و این 
پروســه را تا زمان رفتن خود هر ۴۸ ساعت تکرار 

کنند.

مهم ترین شهرهای افغانستان حالا به تصرف گروه 
طالبان در آمده اســت. دولت دیگر تنها در برخی از 
شهرهای کوچک و پایتخت قدرت دارد و انتظار می 

رود که به زودی طالبان راهی کابل شود.
حالا دیگر تنها کابل در دستان دولت افغانستان قرار 
دارد. اشــرف غنی دیگر تنها در پایتخت قدرت را به 
دست دارد و مهم ترین ولایات افغانستان در کنترل 
کامل طالبان است. در سه روز گذشته طالبان دست 
به تصرف شهرهای قندهار و هرات زد که از اهمیت 
بالایی برخوردارند. حالا این پیشروی ها باعث شده 
تا احتمال تصرف کابل به دست این گروه هم شدت 

بگیرد.
*چــه بخش هایی به تصــرف طالبان در 

آمده؟ 
عصر پنجشــنبه این خود طالبان بود که در شــبکه 
های اجتماعی نوشت هرات به تصرف در آمده. بعد 
ویدیوهایی منتشر شد که نشان می داد تیراندازی و 
حمله به تقاط مختلف هرات در جریان است. پیش از 
این اطراف شهر تصرف شده بود. اما اسماعیل خان 
و گروهش در مقابل ورود این گروه به داخل شــهر 
جلوگیری مــی کردند. اما مقاومت ها دیروز بالاخره 
شکسته شد. با حضور طالبان در ارگ ولایت هرات 
دیگر مشــخص شــد که این گروه قدرت را در این 
ولایت مهم و اساسی و بســیار نزدیک به ایران به 
دست خواهد گرفت. بعد مقام استانداری و فرماندهی 
پلیس به کنترول طالبان در آمده است اما مقام های 
محلی هرات یا رســانه های افغانســتان این خبر را 
تائید و یا رد نمی کردند. نیروهای دولتی افغانســتان 
فرودگاه هرات را ترک کردند و تمام نیروها به داخل 
شهر هرات امدند و برخی خبرنگاران در هرات نوشته 
اند که آنها برای دفاع شــهر هرات فرودگاه را ترک 
کــرده اند. اما اوضاع آنطور کــه انتظارش می رفت 
پیش نرفت. طالبان با ســقوط هرات نظامیانی را که 
خود را تسلیم نکرده بودند به اسارت گرفتند. نگرانی 

ها از این بابت اســت که این گروه سربازان را اعدام 
کند. هر چند که آنها می گویند اسیران در امان اند.

روز جمعه باز هم پیش روی ها ادامه پیدا کرد. گروه 
طالبان مدعی شدند که شهرهای قندهار و لشکرگاه 
مرکز اســتان هلمند به تصرف آن ها درآمده است و 
نیروهای دولتی از این شــهرها عقب نشینی کردند. 
ذبیح الله مجاهد سخنگوی گروه طالبان بامداد جمعه 
با انتشار ویدئویی از مقر استانداری قندهار اعلام کرد 
که شب گذشته استانداری قندهار و فرماندهی پلیس 
را تصرف کرده اند و نیروهای دولتی عقب نشــینی 
کرده اند. علی یاور رضایی از ساکنان شهر لشکرگاه 
نیز امروز جمعه در تماس تلفنی با خبرنگار ایرنا گفت 
که طالبان شب گذشته مقر امنیت ملی آخرین پایگاه 
نیروهای دولتی را تصرف کردنــد و امروز صبح در 
اســتقبال از تسلط کامل بر شــهر لشگرگاه شلیک 
هوایــی می کردند. آنها پیش از ایــن زندانیان را از 
زندان شــهر ازاد کرده بودند. شهر غزنی نیز دیروز 

پنجشنبه از کنترل نیروهای دولتی خارج شده بود.
 تا کنون گروه طالبان تاکنون اســتان های نیمروز، 
شــبرغان، تخار، فراه، بدخشــان، ســرپل، قندوز، 
ســمنگان، بغلان، غزنی، قندهار، هرات و لشکرگاه 
را تصــرف کرده اند. آنها حالا هم در شــمال و هم 
در جنــوب متصرفات مهمــی دارند.صندوق نجات 
کــودکان، می گویــد حــدود ۷۲ هزار کــودک از 
سرزمین های شمالی به کابل رفته اند. آنها شب ها را 

در خیابان های پایتخت به روز می رسانند.
ســخنگوی گروه طالبان مدعی شد که فرماندهی 
پلیس و زندان مرکزی شــهر پل علم مرکز استان 

لوگر در جنوب کابل پایتخت را تصرف کردند.
ذبیح الله مجاهد امروز جمعه در توئیتی نوشــت که 
بــا تصرف فرماندهی پلیس تعداد زیادی از نیروهای 
دولتی به آنها تســلیم شــده اند و جنگ در منطقه 

جنوبی شهر پل علم ادامه دارد.
مجاهد افزود، ۵ تانک دولتی و مقدار زیادی مهمات 

و تعدادی سلاح نیز بدست این گروه افتاده است.
برخی رسانه های اجتماعی افغانستان هم نوشته اند 
که شهر قلات مرکز اســتان زابل در مسیر بزرگراه 

کابل- قندهار نیز بدست طالبان سقوط کرده است.
مقامات دولتی و نهادهای امنیتی افغانستان سکوت 
اختیار کرده اند و با وجود اعلام ســقوط اســتانهای 
غزنــی، هرات، بادغیس، هلمنــد و قندهار طی  ۲۴ 

ساعت گذشته هیچ واکنشی نشان نداده اند.
اگر گروه طالبان موفق شــوند شــهر پل علم مرکز 
اســتان لوگر را تصرف کنند، نخستین مرکز استانی 
خواهــد بود که در مرز کابل پایتخت قرار دارد و می 

تواند این گروه را به دروازه شهر کابل برساند.
*کشــورهای غربی چــه تصمیمی برای 

افغانستان دارند؟
دولت افغانستان که نتوانسته اتحاد نیروهای نظامی 
را برای مقابله با طالبان ایجاد کند حالا به دنبال راه 
حلــی برای نجات می گردد. اما به نظر نمی رســد 
که طالبان بخواهد پیشــنهادات مطرح شده را قبول 
کند. پنجشنبه یک منبع عالی رتبه دولت افغانستان 
اعلام کرد پیشــنهادِ تقسیم قدرت با طالبان در ازای 
توقف خشونت ها در کشور ارائه شده است. با گزارش 
تصرف » غزنــی « در مدت یک هفتــه به عنوان 
دهمین مرکز ولایت کــه در حدود ۱۵۰ کیلومتری 
جنوب کابل  واقع است، یک مقام عالیرتبه دولتی از 
ارائه پیشنهادِ تقسیم قدرت با طالبان در ازای توقف 
جنگ و خشــونت خبر داد. این منبع آگاه اضافه کرد 
این پیشنهاد به شــکل غیرمستقیم و از طریق قطر 
که میزبانِ مذاکرات صلح افغانستان است به طالبان 
داده شــده است. در حالی که منابع خبری افغانستان 
از درخواســت استعفای وزیران خارجه و دفاع آمریکا 
از محمداشــرف غنی رئیس جمهوری این کشــور 
خبر داده اند، یک ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا 
آن را شــایعه خواند.روزنامه »ماندگار« افغانســتان 
بامداد امروز جمعه نوشــت که آنتونی بلینکن و لوید 
آستین پنجشنبه شــب با محمداشرف غنی تماس 
تلفنی برقــرار کرده و از وی خواســته اند که برای 
تشــکیل دولت انتقالی استعفا کند. در همین حال به 
گزارش رسانه های آمریکایی، یک سخنگوی وزارت 
خارجه آمریکا گفت که ایالات متحده از اشرف غنی 
رئیس جمهوری افغانســتان تقاضای استعفا نکرده 

و »شایعاتی که منتشر شده اســت، کاملًا نادرست 
است.«  این ســخنگو با تکذیب تقاضای استعفا از 
اشــرف غنی تاکید کرد: »تصمیم در مورد اینکه چه 
کسی آن کشور )افغانستان( را رهبری کند، مربوط به 
افغان ها است.« اما رســانه های افغان در این مورد 
نوشتند: تماس تلفنی وزیران خارجه و دفاع آمریکا با 
رئیس جمهوری افغانستان در حالی صورت می گیرد 
که شب گذشته استان هرات یکی از شهرهای بزرگ 
و اســتراتژیک این کشور بدست طالبان سقوط کرد 
و طالبان مقر اســتانداری، فرماندهی پلیس و زندان 
این شــهر را تصرف کردند.از ســوی دیگر گاردین 
نوشته اســت که صدها نیروی نظامی از بریتانیا به 
افغانستان منتقل می شوند تا خروج امن دیپلمات ها، 
نظامیان، شــهروندان و تا چهار هزار تن از کارکنان 
افغان انگلیس از افغانستان، را خارج کنند. قرار است 
تا ۲۰۰ دیپلمات و نظامی انگلیس از افغانستان تخلیه 

شوند، اما شمار دقیق آنها اعلان نشده است.  
دیگــر ســفارتخانه ها و آژانس هــای امدادرســان 
کشــورهای غربی جمعه روند خارج کردن پرســنل 
غیرنظامی خود را از افغانســتان آغاز کردند.  در این 
میان پنتاگون اعلام کرد که حدود ســه هزار نیروی 
مازاد را ظرف ۴۸ ساعت برای کمک به تخلیه پرسنل 
سفارت آمریکا به افغانستان اعزام می کند. همچنین 
گفته می شــود که یک عضو جمهوری خواه کنگره 
آمریکا خواستار کناره گیری زلمی خلیل زاد از سمتش 
شده اســت.مایک والتز در گفت وگو با صدای آمریکا 
گفته: » اســتراتیژی خلیل زاد بــرای گفت وگوهای 
صلح ناکام ماند و او باید اســتعفا بدهد؛ زیرا طالبان 
هرگز علاقمند بــه صلح نبودند.« ایــن نماینده ی 
کنگره آمریــکا گفته که خواســتار وضع تحریم بر 
طالبان و آن مقام های اردوی پاکســتان است که از 
طالبان حمایت می کنند. والتز در ادامه افزوده اســت 
که سال هاســت پاکستان »بازی دوگانه« را در قبال 
افغانستان به پیش گرفته است. این در حالیست که 
مردم افغانســتان در یک هفته اخیر خواهان تحریم 
پاکســتان بوده اند اما ایالات متحده اهمیتی به این 
خواســته نداده است.پیش از این بایدن گفته بود که 
از بیــرون بردن نیروهای نظامی اش از افغانســتان 
پشیمان نیســت و مردم این کشــور باید با طالبان 
مبارزه کنند. این سخنان رییس جمهور آمریکا پس 

از بیست سال اشغال افغانستان مردم این کشور را به 
شدت ازرده است.

*خطر سقوط کابل برای تهران
کابل در ســقوط ازاد قرار گرفتــه و ظاهرا ارتش و 
نیروهــای امنیتی در حال تقدیم کشــور به طالبان 
هستند. در حالی این گروه به کابل نزدیک می شود 
که مذاکرات دوحه و مذاکرات بین الافغانستانی بی 
نتیجــه مانده چراکه طالبان مشــارکت در قدرت را 
نپذیرفته و با خشونت هرچه تمامتر خلافت بر پهنه 
افغانســتان را می خواهد. همانطور که کارشناسان 
پیش تر هشــدار دادن که طالبان تمامیت افغانستان 
را می خواهد نه مشارکت در قدرت، حالا پیش بینی 
آنها به وقوع پیوســته و انها در حال تشکیل خلافت 
اسلامی هســتند.  عبدالله عبدالله در دوحه خواستار 
ورود شــورای امنیت به وضعیت افغانســتان شده و 
امریکا نیز بر طبل جنگ داخلی می کوبد. در همین 
حال اخبار رســیده حاکی از ان اســت که طالبان بر 
عدم اجرای توافق که قرار بود مشارکت همه اقوام در 
تشکیل دولتی برامده از دموکراسی باشد را نپذیرفته 
و با توســل به زور در حال تصاحب کابل است. این 
در حالی است که وضعیت مرزهای ایران به شدت از 
جانب گروه های تروریستی در خطر است. از داعش 
تا لشــکر طییبه و جیش العدل در میان انها با لباس 
طالب در حال جنگ با مردم افغان هستند و مشخص 
نیست که کدام یک برای چه گروهی هستند. برخی 
تصاویر از اعدام های مدل داعشی در حال دست به 
دست شدن در شــبکه های اجتماعی است. از شب 
گذشته تا کنون صدها شــهروند افغانستانی به مرز 
ایران هجوم اورده انــد و بحرانی خطرناک را برای 
ایران رقم خواهند زد. مشخص نیست که پناهجویانی 
که با لباس مردم افغانستان وراد مرزهای ایران می 
شوند تروریست هستند یا مردم عادی تجربه ای که 
اروپا در خلال سالهای جنگ سوریه تجربه کرد و این 
قاره شاهد عملیات های تررویستی شد. ایران باید در 
یک ضرب الاجــل وضعیت مرزهای ایران را امنیتی 
اعلام کند تا وقتی که ثبات در افغانستان شکل بگیرد 
با وضعیت فعلی که گــروه طالبان بر هیچ توافق و 
قانونی پایبند نیســت چه خطری را برای تهران رقم 
بزند. شاید باید مرزها را مانند ترکیه دیوار کشی می 

کردیم تا سپر بلای ترکیه نشویم!

کاریکاتور

قاسم جعفری نوشت؛

ایران گرفتار باتاق کرونا!
صالح رزم حسینی با انتشار کارتونی در صفحه اینستاگرام خود به روند افزایش ابتلا و فوتی های ناشی از کرونا در کشور و رکوردشکنی 

میزان ابتلا و قربانیان، واکنش نشان داد.

قاسم جعفری که این شب ها سریال »زندگی 
زیباست« به کارگردانی او از تلویزیون پخش 
می شد به دلیل سانسورهای سریالش به علی 

عسکری نامه نوشت.
به گزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از روابط 
عمومی سریال، سریال »زندگی زیباست« به 
کارگردانی قاسم جعفری ساخته شد و طی این 
مدت از شــبکه دو سیما پخش شده است. به 
دلیل حواشی مختلف و در پی سانسور برخی 
قسمت های این سریال کارگردان آن نامه ای 

خطاب به رییس صداوسیما نوشته است.
متن این نامه را در زیر می خوانید:

»یا لطیف
ریاست محترم سازمان صداوسیما، آقای علی 

عسگری
با سلام

زندگی زیباست اگر به فکر هم میهنانی باشیم 
که به ماندن در وطن و زندگی در خاکشــان 
افتخار می کنند و با همه بحران های پیش رو 
کنار آمده و به فرداهایی روشن می اندیشند. با 
وجود همه بی مهری هایی که توســط شما و 
همفکرانتان، که خود را قیم همه مردم می دانید 

بر سرشان می آید.
من قاســم جعفــری کارگــردان ســریال 

شرحه شرحه شده »زندگی زیباست« هستم، 
با یک جست و جوی ســاده متوجه خواهید 
شد قاسم جعفری، ســازنده پرمخاطب ترین 
ســریال های تلویزیون از جمله »مسافری از 
هند« )با ۹۶ درصــد بیننده(، »خط قرمز« )با 
۹۰ درصد بیننده( است. سریال »کمکم کن« 
)با ۹۴ درصد بیننده( را به عنوان اولین سریال 
ماورایی تلویزیون ســاخته و فقــط به دلیل 
نپذیرفتن ساخت سریال های سفارشی، امنیتی 
و شــعاری از ســال ۱۳۸۵ تا امروز )یعنی ۱۵ 

سال( حق فعالیت در صداوسیما را نداشته ام و 
اگر این روزها تکه پاره های »زندگی زیباست« 
بعد از ســه سال توقیف بر روی آنتن شبکه ۲ 
رفته، پذیرفتن بی چون و چرای سانسورهای 
بی رحمانه و بســیار کودکانه ای اســت که در 
تاریخ سریال سزی این مرز و بوم تازگی دارد. 
سرنوشت سریال من مثال درختی است که از 
ریشه قطعش کرده اند و تنه درخت را در خاک 
خشــکی قرار داده و می خواهند بی آب و کود 
سبز باشــد و بار دهد.بیش از ۶۰۰ دقیقه و یا 

به عبارتی ۱۵ قسمت از ســریالم را سانسور 
کرده اید، عنوانش را از »عشــق« به »زندگی 
زیباست« تغییر داده و هشت قسمت ابتدایی 
سریال که معرف هویت قهرمان های سریال 
بوده را بدون نمایش حتی یک سکانس حذف 
کرده اید، بدون اطلاع من به عنوان خالق اثر، 
ســریال را تدوین و صداگذاری کرده و بر آن 
موســیقی گذاشــته و بدون اعلام قبلی و به 
یک بــاره روانه آنتن کرده ایــد و کارمند تهیه 
کننده تان در تمام رســانه ها و سایت ها اعلام 

می کند ســریال بدون سانسور در حال پخش 
است و وقتی دیگر هنرمندان سریال در مورد 
سانسور می گویند، با قدرتی که در اختیار دارید 
قدیمی ترین خبرگزاری مملکــت را وادار به 

حذف مصاحبه از روی سایت می کنید.
سریالی که در ۵۰ قسمت تولید شده و من با 
اطــلاع یافتن از پخش به جای زاری بر پیکر 
نیمه جانش حاضر شــده و هر روز از ساعت 
پنج صبح دست به سلاخی و سانسور چندباره 
براساس نظرات دلواپسان ناشناس و غیرقابل 
گفت وگو می زنم تا حداقل مردم بتوانند در این 
روزگار غریب کرونایی سریالی سروشکل دارتر 
ببینند، با همه حذفیات ناجوانمردانه ای که به 

کار تحمیل شده است.

امیر شــعیبی تدوینگر از پخش مجموعه جدیدی در شبکه نسیم در 
قالب نمای رادیو خبر داد.

امیر شــعیبی در گفتگو با خبرنگار مهر دربــاره حضورش به عنوان 
تدوینگر در برنامه »۱۴ اینچ« که هر جمعه از شــبکه آی فیلم روی 
آنتن می رود، گفت: در ابتدا قرار بود به عنوان عکاس وارد این پروژه 
شوم و تیزری کلی از برنامه بسازم اما در حین انجام کار به پیشنهاد 
دوســت بزرگوارم فرزام محبی تهیه کننده و کارگردان »۱۴ اینچ« 

تدوین این مجموعه تلویزیونی را برعهده گرفتم.
وی افزود: امروزه ساخت برنامه خوب و حرفه ای سختی هایی دارد تا 
بتواند مخاطب را جذب خود کند، به دلیل بالا رفتن سلیقه مخاطبان 
و تعدد برنامه های تلویزیونی، تدوین این مجموعه با مشــورت ها و 
جلسات متعدد با کارگردان برنامه انجام شد تا برنامه ای درخور شأن 
مخاطب تولید شود، افزایش ریتم و تمپو از جمله صحبت های مورد 

بحث همیشگی ما با کارگردان برنامه بود.
شــعیبی درباره تدوین برنامه های تلویزیونی یادآور شــد: به نظرم 
تدویــن تلویزیونی در ایران به صورت خــط صاف و تکراری پیش 

می رود به طوری که تنوع زیادی در آن نمی بینیم.
وی با اشــاره به نمونه هایی از فعالیت هایــش توضیح داد: وقتی به 
من موضوعی پیشــنهاد می شود ســعی می کنم اول از توانایی هایم 
چه در زمینــه تدوین و چه در زمینه کارگردانی اســتفاده کنم و با 
جمع آوری اطلاعات، ســبک و ایده خودم را پیــاده کنم، بعد از آن 
ســراغ نمونه های قبلی می روم تا ببینم در مســیر اشتباه نباشم این 
اتفاق باعث می شــود که بتوانم بعضــی وقت ها یک کارهایی را که 
تا حالا مرســوم نبوده است را بسازم نمونه اش برنامه »نمای رادیو« 
اســت که ما خیلی امکانات تولیدی خاصی نداشتیم در واقع حتی از 
لحاظ رنگ و نور کارمان را جور دیگری بســتیم که خیلی مشابه آن 

در مدل برنامه های تلویزیونی وجود نداشــت یا نوع تصویر برداری 
کار شکل دیگری شد.

این تدوینگر دربــاره فعالیت های این روزهایــش عنوان کرد: این 
روزها در حال انجام کارهای جدیدی هســتم شامل چند طرح که با 
دوســتانم بر روی آن کار می کنیم و قرار است کارگردانی و تدوین 
آن را انجام دهم و امیدوارم به زودی پس از پشــت ســر گذاشتن 

اپیدمی کرونا پیش تولید آن را شروع کنیم.
تدوینگر برنامه تلویزیونی »۱۴ اینچ« درباره کلاس های آموزشــی 
که پیش از فراگیر شــدن کرونا به طور منظم برای علاقه مندان به 
تدوین گذاشــته اســت، گفت: آموزش را دوست دارم و اینکه سعی 
کرده ام آنچه را که تا به امروز آموخته ام به زبانی ســاده و کاربردی 

به علاقه مندان این رشته منتقل کنم.
شــعیبی که علاوه بر تدویــن، در حوزه تیزرســازی و کارگردانی 
تصویری نمایش هــا و برنامه های رادیو نیز فعالیت دارد در این باره 
گفــت: غیر از کارهای روزمره که در زمینــه تولید محتوا و تبلیغات 
انجام می دهم مشــغول ســاخت یــک مجموعه ۱۵ قســمتی ۲۰ 
دقیقه ای هســتیم که قرار است در ماه محرم از شبکه نسیم پخش 

شود و از سری برنامه های نمای رادیو است.
وی در پایــان درباره زمان پخش ایــن مجموعه گفت: پیش از این 
حدود دو ماه قبل یک مجموعه ۵ قســمتی با اجرای ایوب آقاخانی 
و با کارگردانی من از شــبکه نســیم پخش شــد که خوشــبختانه 
مورد اســتقبال قــرار گرفت و برای بار دوم کار تولیدی مشــترکی 
بین رادیو نمایش و شــبکه نســیم برای ماه محرم انجام می دهیم 
که مــن وظیفه ســاخت و کارگردانــی تلویزیونــی و تدوین این 
 مجموعه را عهده دارم و احتمالًا شــنبه ۲۳ مرداد از شــبکه نسیم 

پخش می شود.

تحولات افغانستان و تاثیر آن بر ایران

افغانستان در آستانه سقوط
طالبان جنوب کابل را تصرف کرد

نامه تند کارگردان تلویزیون به رییس صداوسیما

امیر شعیبی:

تدوین برنامه های تلویزیونی تنوع ندارد


